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ACTA PLE NÚM. 10/00 
 
 
SESSIÓ CELEBRADA PER L'AJUNTAMENT EL DIA 26 D’OCTUBRE DE  
2000 
 
 
 
CARÀCTER DE LA SESSIÓ: ORDINÀRIA 
CONVOCATÒRIA: 1ª 
DATA: 26 D’OCTUBRE DE 2000 
 
 
 A la ciutat de Cornellà de Llobregat, quan són les vint hores del dia 
vint-i-sis d’octubre de dos mil, es reuneixen a la sala de sessions d'aquest 
Ajuntament, prèvia convocatòria realitzada a l’efecte en els termes legalment 
establerts, els membres integrants de l'Ajuntament Ple que a continuació es 
relacionen, en sessió ordinària i primera convocatòria, sota la Presidència del 
senyor Alcalde, i assistits per mi, la Secretària General. 
 
 
 
ASSISTENTS 
 
 
Alcalde 
 
Sr.  José Montilla Aguilera 
 
 
Primer Tinent d'Alcalde 
 
Sr.  Antonio Martínez Flor 
 
 
Tinents/a d'Alcalde 
 
Sr. Vicenç Badenes i Teixidó 
Sr. Antonio Balmón Arévalo 
Sr. José Luis Morlanes Galindo 
Sra. Carmen Romero López 
Sr. Ramon Salabert Parramon 
 
 
Regidors/es 
 
Sr. Nèstor Artís i Villena   
Sra. Susana Cordero Rojas  
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Sra. Mª Isabel Espinosa Fernández 
Sr. Sergi Fernández Mesa 
Sr. Ignacio Flórez Barrón 
Sr. Arnau Funes Romero 
Sr. Juan Antonio García Díaz 
Sr. Alberto García Llorente 
Sra. Cristina Gasull Martínez 
Sr. Miguel López Sánchez 
Sr. Llorenç Luna Rodríguez  
Sr. Manuel Luque del Rio 
Sr. Perfecto Madrid Olmos 
Sra. Aurora Mendo Sánchez 
Sr. Antonio Naranjo Hijos 
Sra. Glòria Récio Díaz 
Sr. Joan Tardà i Coma 
 
 
Secretària General 
 
Sra. Carmen Alonso Higuera 
 
 
Interventor 
 
Sr.  Joan R. Sagalés Guillamón 
 
 
NO ASSISTENT: 
 
Excusa:  
 
Sra. Judith Ibàñez Vives 
 
 
 Per l'Alcaldia-Presidència es declara oberta la sessió, i es passa a 
despatxar els assumptes que figuren a l'ordre del dia i que són els següents: 
 
 

I 
 

PART RESOLUTIVA 
 
 
PROPOSTES DE SECRETARIA 
 
 
 1.- Aprovació de l'acta núm. 8/00 corresponent a la sessió 
extraordinària de caràcter urgent del dia 22 de setembre d'enguany. 
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 L’esborrany de l’acta ha estat lliurat a tots els regidors i regidores 
junt amb la convocatòria d’aquesta sessió. 
 
 VOTACIÓ         UNANIMITAT 
 
 
 
 2.- Aprovació de l’acta núm. 9/00 corresponent a la sessió 
ordinària del dia 28 de setembre d’enguany. 
 
 L’esborrany de l’acta ha estat lliurat a tots els regidors i regidores 
junt amb la convocatòria d’aquesta sessió. 
 
 VOTACIÓ         UNANIMITAT 
 
 
 
PROPOSTES DE LA COMISSIÓ INFORMATIVA D’INTERIOR, COMERÇ I 
COMUNICACIÓ 
 
 
 3.- Aprovar l’adjudicació del contracte de consultoria i 
assistència tècnica corresponent a l’elaboració del projecte executiu de 
l’equipament esportiu Ribera Serrallo. 
 
 DICTAMEN 
 
 
 “Vist l’expedient  instruït per la contractació mitjançant concurs de 
la consultoria i assistència tècnica corresponent a la elaboració del projecte 
executiu de l’equipament esportiu Ribera-Serrallo de Cornellà de Llobregat. 
 
 Atès que durant el període de presentació  de ofertes s’han formulat 
les següents proposicions:  
 
 Riera Gutierrez i Associats Arquitectes 
 CAST, S.A. 
 Alvaro Siza Vieira 
 Laviña, de la Villa, Arquitectura, SCP 
 
 Vista la proposta formulada per la Mesa de Contractació, reunida a 
aquests efectes el passat 18 d’octubre de 2000,  i desprès de l’informe previ 
emet pel Cap del Departament Tècnic d’Obres i Urbanisme, estima que l’oferta 
formulada pel senyor Alvaro Siza Vieira és la més avantatjosa i compleix tots 
els requisits tècnics i administratius exigits per aquest Ajuntament, havent 
obtingut la màxima puntuació d’acord als criteris objectius de qualificació 
d’ofertes aprovats al Plec de Condicions del contracte. 



 3

 
 Aquesta Comissió Informativa d’Interior, Comerç i  Comunicació 
proposa al Ple l’adopció dels següents  
 

ACORDS 
 
 Primer.- Adjudicar al senyor Alvaro Siza Vieira, el concurs de 
consultoria i assistència tècnica corresponent a la elaboració del projecte 
executiu de l’equipament esportiu Ribera-Serrallo de Cornellà de Llobregat, 
amb estricta subjecció a les condicions aprovades al Plec de Condicions 
Econòmic-Administratives i Particulars aprovat pel Ple de l’Ajuntament en 
data 27 de juliol de 2000,  i el contingut de la seva oferta, essent la proposta 
millor valorada amb un import de 127.000.000.- ptes (763285,37 euros). 
 
 Segon.- Posar l’expedient instruït a disposició dels altres licitadors 
ofertants, als efectes de donar compliment a allò que preveu l’article 89.3 i 
54.2 de la Llei de Règim Jurídic de les Administracions Públiques i 
Procediment Administratiu Comú. 
 
 Tercer.- Fixar la garantia definitiva que haurà de satisfer 
l’adjudicatari de conformitat a l’article 10 del Plec de Condicions Particulars en 
la quantitat de 5.080.000.-ptes. (30.531,41 euros)    a la Tresoreria Municipal 
en el termini de 15 dies hàbils a comptar de la recepció de la present 
notificació. De no complir-se aquest requisit, per causes imputables a 
l’adjudicatari, l’Ajuntament declararà resolt el contracte. 
 
 Quart.- Retornar la fiança provisional per import de 2.540.000.- 
ptes (15.265,70 euros) als següents licitadors: 
 
 Dipositades a la Tresoreria Municipal: 
 Riera Gutierrez i Associats,  Arquitectes 
 
 Dipositades a l’Organ de Contractació 
 CAST, S.A. 
 Laviña,  de la Villa, Arquitectura SCP 
 
 
 Cinquè.- Facultar al senyor Alcalde Josep Montilla Aguilera, per a 
la signatura de quants documents siguin necessaris per a l’execució dels 
acords que antecedeixen. 
 
 Sisè.- Comunicar les dades relatives a l’adjudicació d’aquest 
contracte al Registre Públic de Contractes de la Junta Consultiva de 
Contractació Administrativa en el termini dels tres mesos següents a la seva 
formalització  i al Tribunal de Comptes de conformitat amb allò que preveuen 
els articles 57, 58, 93 i 118 de la Llei de Contractes de les Administracions 
Públiques. 
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 Setè.- Notificar el present acord al senyor Alvaro Siza Vieira, al 
Departament d’Obres i Urbanisme, a la Intervenció Municipal,  així com a la 
resta de licitadors.” 
 
 
 PRESENTACIÓ I DELIBERACIÓ 
 
 Per part del senyor Antonio Balmón Arévalo, com a President- 
Delegat de la Comissió Informativa d’Interior, Comerç i Comunicació, es fa una 
explicació del dictamen, manifestant que l’objecte d’aquest concurs era 
seleccionar a la persona o l’equip que ha de dissenyar el projecte de 
l’equipament esportiu en la zona Ribera-Serrallo.  
 
 El concurs preveia un preu de licitació de cent vint-i-set milions de 
pessetes, i s’han presentat quatre propostes.  
 
 Els quatre equips tècnics han estat: Riera Gutiérrez i Associats 
Arquitectes; CAST, S.A., que és una enginyeria conjuntament amb l’arquitecte 
Mario Corea;  Alvaro Siza Vieira; i Laviña, de la Villa, Arquitectura. Les 
propostes econòmiques, si recordeu, en el barem del concurs es valoraven poc, 
perquè allò que es considerava més interessant eren els projectes 
arquitectònics que haguessin fet durant els darrers deu anys així com les 
trajectòries professionals dels equips que es presentessin. Les propostes 
econòmiques que han realitzat els diferents equips havia Riera Gutiérrez, 
120.650.000,- pessetes; Cats 117.475.000,- pessetes, Alvaro Siza 
127.000.000,- pessetes, i, Laviña de la Villa, 98.600.000,- pessetes. 
 
 Analitzades totes les propostes per part de la Mesa de contractació, 
en base al barem aprovat s’ha fet una valoració de l’obra proposada pels 
concursants tenint en compte aquells elements que fossin idèntics al projecte 
municipal que s’hi vol posar en marxa; així com la seva integració amb 
l’entorn, i s’ha tingut també present el currículum presentat pels diferents 
equips. S’ha analitzat el resultat estètic i, sobretot, la recerca de projectes o 
propostes que tinguessin a veure més amb la simplicitat que no amb 
propostes que pretenguessin aconseguir premis de disseny o premis 
internacionals. 
 
 Hi ha una oferta bastant interessant, en relació amb el currículum 
presentat valorada pels seus certificats d’experiència i de reconeixement 
internacional i la de l’equip que representa el Sr. Alvaro Siza, arquitecte 
portuguès, que té vàries obres, algunes a Espanya i altres a la ciutat de 
Lisboa, com és el Centre Gallec d’Art Contemporani a Santiago de Compostela, 
o també la Facultat de Ciències de la Informació de Santiago de Compostela. 
La proposta que realitza la Mesa de contractació i que es va elevar a la 
Comissió Informativa i ara al Ple és que s’encarregui l’elaboració del projecte al 
Sr.  Alvaro Siza.       
   
 A continuació intervé el Sr. Ignacio Flórez Barrón, com a Portaveu 
del Grup Municipal d’EUiA, per manifestar que ha vingut manifestant la 
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nostra oposició a aquest projecte i no vol  deixar passar aquesta oportunitat 
per seguir manifestant les raons que ja es van explicar tant en les al·legacions 
que vàrem fer al seu moment com en posteriors intervencions. 
 
 Ara, considerant el projecte -que des de l’Equip de Govern es 
planteja- independentment de si la construcció és necessària o no, si la 
ubicació és l’adequada o no, -vull plantejar algunes qüestions de caràcter 
tècnic. 
 
 En primer lloc dir que l’espai necessari per a un pavelló polisportiu 
amb els serveis i accessoris corresponents, tirant llarg, no passa dels sis  o set 
mil metres quadrats i que una piscina coberta de cinquanta metres 
completament equipada ocupa, aproximadament, uns cinc mil metres. Una 
piscina descoberta per a nens al costat i el corresponent solàrium, com és la 
de Can Mercader, ocupa vuit mil metres.  
 
 Tot això suma vint mil metres, -dues hectàrees- més els onze mil 
cent trenta-cinc metres que hi ha de diferència entre els vuit mil sis-cents 
seixanta-cinc que té actualment les instal·lacions de la Federació Catalana de 
Tennis, fins als vint mil que es volen arribar.  
 
 Considerant els quaranta-tres mil cinc-cents disset metres que el 
Pla –quan se’ns va presentar- preveu de vials i zones d’aparcament, sumen un 
total d’aproximadament de setanta-cinc mil metres, -set hectàrees i mitja-. La 
meva pregunta és: perquè s’han d’expropiar vint-i-cinc hectàrees i mitja?, que 
es pensa fer amb les divuit hectàrees?, És una qüestió de concrecions, a mi 
se’m pot dir que plantem una aquí i una altra a cinc-cents metres, però això, 
per objectivitat, per sentit comú, continuo dient que és il·lògic. 
 
 Seguidament pren la paraula el senyor Joan Tardà i Coma, com a 
Portaveu del Grup Municipal d’ERC, per manifestar que per part del seu Grup, 
en principi, no voten en contra en entendre que, en tot cas, ja tindrem 
oportunitat de manifestar la nostra oposició al projecte. Però, també volem 
deixar clar que igualment mantenim la tessitura que no acabem d’acceptar 
que per tirar endavant i poder disposar d’aquest equipament, calgui una 
expropiació tan extensa, de manera que donar suport a l’adjudicació del 
projecte no ha de significar, per part nostra, d’entrada, l’acceptació total. 
 
  A continuació intervé la senyora Mª Isabel Espinosa Fernández, 
com a  Portaveu del Grup Municipal del PP, per manifestar que el seu Grup 
s’abstindrà com ho ha vingut fent durant totes les altres propostes que s’han  
fet sobre aquesta qüestió, perquè pensen que encara no hi ha acord amb els 
propietaris, i, en base a això ens anirem abstenint. 
 
 Tot seguit pren la paraula el Regidor-Delegat de l’Àrea d’Urbanisme, 
Habitatge i Infraestructures, senyor José Luis Morlanes Galindo, per 
manifestar que ara s’està sotmeten a aprovació l’adjudicació del projecte 
arquitectònic, i vol recordar al Sr. Flórez que, en les dues primeres actes de la 
Comissió ja estan els paràmetres urbanístics del Pla i ningú està parlant 
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d’expropiar vint-i-sis hectàrees. Crec, afegeix, que vàreu prendre un acord en 
la Comissió de Portaveus, i és que hi haurà pròximament una reunió 
monogràfica per aclarir els números del Pla Ribera-Serrallo, per tant, el que 
demanaria és que tinguem aqueixa reunió. Si he de dir que hi hauries de 
recordar que el Pla té dos polígons, un que ja existeix, d’equipaments escolars 
i esportius i un altre de nova creació, i el conjunt dels dos, sumen dos-cents 
cinquanta i escaig metres quadrats. 
 
 Allò que expropiarem no arribarà a onze hectàrees, i això és molt 
poquet, ja ho vàrem explicar fa molt temps, però farem aquesta reunió perquè 
sembla lògic que hi hagi una refrescada de memòria col·lectiva, i, per tant, el 
que demanaria és que en aqueix moment concretem aquests temes  i ara el 
que es tracta és l’adjudicació d’un projecte arquitectònic, i, pel que jo sé, 
aquest senyor és un gran arquitecte.   
 
  
 VOTACIÓ 
 
 Sotmès a votació el dictamen és aprovat per majoria absoluta dels 
assistents, amb el vot en contra del Portaveu del Grup Municipal d’EUiA, 
senyor Ignacio Flórez Barrón,  i amb l’abstenció de la Portaveu del Grup 
Municipal del PP, senyora Mª Isabel Espinosa Fernández.  
 

 
 
 4.- Aprovar l’adjudicació de la concessió administrativa d’un 
terreny de propietat municipal, a l’Avinguda del Maresme/Mercuri, 
destinat a la construcció d’un hotel. 
 
 DICTAMEN 
 
 
 “Vist l’expedient instruït per la contractació mitjançant concessió 
administrativa d’ús privatiu d’uns terrenys municipals situats a l’Avinguda 
Maresme amb el carrer Mercuri, destinats a la construcció d’un hotel. 
 
 Atès que durant el període de presentació d’ofertes han formulat la 
seva proposició les empreses FADESA i NOVOTEL ESPAÑA, S.A. 
 
 Vista la proposta formulada per la Mesa de Contractació reunida a 
aquests efectes el passat dia 18 d’octubre de 2000, i desprès de l’informe previ 
emet per Cap del Departament Tècnic d’Obres i Urbanisme, estima que l’oferta 
formulada per NOVOTEL ESPAÑA, S.A. és la més avantatjosa i compleix tots 
els requisits tècnics i administratius exigits per aquest Ajuntament, havent 
obtingut la màxima puntuació  d’acord amb els criteris objectius de 
qualificació d’ofertes aprovats al Plec de Condicions del contracte. 
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 Aquesta  Comissió Informativa de Règim Interior, Comerç i 
Comunicació, proposa al Ple de l’Ajuntament l’adopció dels següents acords: 
 

ACORDS 
 
 Primer.- Adjudicar a l’empresa NOVOTEL ESPAÑA, S.A., la 
concessió administrativa de l'ús  privatiu dels terrenys municipals de 
superfície 7.198 m2 situats a la cruïlla de l’Avinguda del Maresme amb el 
carrer Mercuri destinats a la construcció d’un hotel, la concessió 
administrativa s’atorga per un termini màxim de 50 anys, amb estricta 
subjecció a les condicions aprovades al Plec de Condicions Econòmic-
Administratives-Particulars  aprovat pel Ple de l’Ajuntament de data 29 de 
juny de 2000, essent la contraprestació econòmica de 62.000.000.- ptes. 
anyals. 
 
 Segon.- Posar l’expedient instruït a disposició de l’altre licitador 
ofertant, als efecte de donar compliment a allò que preveu l’article 89.3 i  54.2 
de la Llei de Règim Jurídic de les Administracions Públiques i Procediment 
Administratiu Comú. 
 
 Tercer.- Fixar la fiança definitiva que haurà de satisfer l’empresa 
adjudicatària, de conformitat a l’article 21 del Plec de Condicions, en la 
quantitat de 1.600.000.- ptes (9.616.19 euros) la qual haurà de constituir el 
concessionari en la Tresoreria Municipal en el termini de 15 dies hàbils 
següents a comptar de la recepció de la present notificació. De no complir-se 
aquest requisit, per causes imputables a l’adjudicatari, l’Ajuntament declararà 
resolt el contracte. 
 
 Quart.- Retornar la fiança provisional per un import de 800.000.- 
ptes. dipositada a la Tresoreria Municipal a l’empresa  FADESA com a 
licitadors del concurs. 
 
 Cinquè.- Facultar al senyor alcalde, Josep Montilla Aguilera, per a 
la signatura de quants documents siguin necessaris per a l’execució dels 
acords que antecedeixen. 
 
 Sisè.- Comunicar les dades relatives a l’adjudicació d’aquest 
contracte al Registre Públic de Contractes de la Junta Consultiva de 
Contractació Administrativa en el termini dels tres mesos següents a la seva 
formalització, i al Tribunal de Comptes de conformitat amb allò que preveuen 
els articles 57, 58, 93 i 118 de la Llei de Contractes de les Administracions 
Públiques.  
 
 Setè.- Notificar el present acord a l’empresa NOVOTEL ESPAÑA, 
S.A., al Departament d’Obres i Urbanisme, a la Intervenció Municipal així com 
a l’altre licitador.” 
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 PRESENTACIÓ I DELIBERACIÓ 
 
 Per part del senyor Antonio Balmón Arévalo, com a President- 
Delegat de la Comissió Informativa d’Interior, Comerç i Comunicació, es fa una 
explicació del dictamen, manifestant que es proposa l’adjudicació d’un plec de 
condicions que ja va ser aprovat pel Ple, referent a la construcció d’un hotel. 
S’han presentat dues propostes, la de Fadesa Inmobiliaria, SA,  i Novotel 
España, SA, i, si recordeu, el cànon que es proposava en aqueix plec era de 
quaranta milions, i les ofertes que han realitzat els dos grups que s’han 
presentat han estat: Fadesa 41.999.999,- pessetes i Novotel España 
62.000.000,- pessetes. 
 
 Perquè tingueu unes dades comparatives, Fadesa planteja la 
construcció de quaranta-set places d’aparcament i cent trenta-dues 
habitacions, planta subterrània i Novotel de noranta-set places i cent 
cinquanta-sis habitacions. A més, com ja vaig explicar a la Comissió 
Informativa, la proposta, que es contemplarà, evidentment en el contracte, 
preveu la urbanització i l’enjardinament no únicament de la pastilla que estem 
parlant sinó de la part pública que està una mica més enllà de la zona a on 
anirà integrat l’hotel.  
 
 Altra dada de referència és que segons l’estudi que han presentat, la 
inversió mínima que proposen és de 1.736.000.000,- pessetes i la qualitat 
tècnica del projecte de construcció que presenten les dues empreses és molt 
similar i vistes aquestes dades, la mesa de contractació informa favorablement 
la proposa del Grup Novotel, per a la construcció d’aquest hotel de quatre 
estrelles .     
 
 
 
 VOTACIÓ 
 
 Sotmès a votació el dictamen és aprovat per unanimitat dels 
assistents. 
 
 
 
 
 5.- Aprovar l’adjudicació de les obres de conservació i reparació 
de les infrastructures urbanes de la ciutat. 
 
 DICTAMEN 
 
 
 “Vist l’expedient de Contractació  instruït per adjudicar, mitjançant 
concurs de les Obres de Conservació i Reparació de les Infrastructures 
Urbanes de la ciutat. 
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 Atès que durant el període de presentació d’ofertes han presentat la 
seva proposició les empreses: 
 
 Tagoin, Sociedad Anónima 
 ACSA AGBAR Construcción, Sociedad Anónima 

Cooperativa de Construcciones del Baix Llobregat Sociedad 
Cooperativa Catalana  Limitada 

 Corviam, Sociedad Anónima 
Construcciones y Obras Publicas y Civiles, Sociedad Anónima  
C.O.P.C.I.S.A. 

 Sastre Hermanos, Sociedad Anónima  Sather Construcciones 
 Excavaciones y Construcciones Benjumea, Sociedad Anónima 
 Elsamex 
 
 Essent totes admeses a la licitació. 
 
 Vista la proposta formulada per la Mesa de Contractació, reunida a 
aquest efectes el dia 2 d’octubre de 2000 i desprès de l’informe previ emès per 
l’Enginyer Cap de Serveis  estima que l’oferta formulada per l’empresa 
Cooperativa de Construcciones del Baix Llobregat Sociedad Cooperativa 
Catalana Limitada és la més avantatjosa i compleix tots els requisits tècnics i 
administratius exigits per aquest Ajuntament, havent obtingut la màxima 
puntuació d’acord amb els criteris objectius de qualificació d’ofertes aprovats 
al Plec de Condicions del contracte. 
 
 Aquesta Comissió Informativa  d’Interior, Comerç i Comunicació 
proposa al Ple de l’Ajuntament l’adopció dels següents acords 
  
         ACORDS  
 
 Primer.- Adjudicar a l’empresa  Cooperativa de Construcciones del 
Baix Llobregat, Sociedad Cooperativa Catalana Limitada les obres del Concurs   
de  Conservació i Reparació de les Infrastructures Urbanes de la Ciutat, amb 
estricta subjecció al Plec de Condicions  Econòmic-Administratives Particulars 
i Plec de Condicions Tècniques aprovat per l’Ajuntament segons acord de la 
Comissió de data 27 de juliol de 2000, i la seva oferta consistent en un 33 % a 
la baixa sobre els preus autoritzats per l’Institut de Tecnologia de la 
Construcció de Catalunya,  IVA inclòs. 
 
 Segon.- Posar l’expedient instruït a disposició dels altres licitadors 
ofertants als efectes de donar compliment allò que preveu l’article 89.3, i 54.2 
de la Llei de règim Jurídic de les Administracions Públiques i Procediment 
Administratiu Comú.  
 
 Tercer.- Fixar la garantia definitiva en la quantitat de 24.000.000.- 
ptes (144.242,90 euros) de conformitat amb la clàusula 5a. del Plec de 
condicions Particulars, la qual haurà d’ingressar el contractista en el termini 
dels 15 dies hàbils següents a comptar de la recepció de la present notificació. 
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De no complir-se  aquest requisit, per causes imputables a l’adjudicatari, 
l’ajuntament declararà resolt el contracte. 
 
 Quart.- Retornar les garanties provisionals per un import de 
12.000.000 ptes. ( 72.121,45 euros) cadascuna als licitadors següents: 
 
 Dipositades a la Tresoreria Municipal 
 
 Corviam, Sociedad Anónima 
 Construcciones y Obras Públicas y Civiles, Sociedad Anónima 
 C.O.P.C.I.S.A. 
 
 Dipositades a l’órgan de Contractació 
 
 Tagoin, Sociedad Anónima 
 Acsa Agbar Construcción, Sociedad Anónima 
 Sastre Hermanos, Sociedad Anónima Sather Construcciones 
 Excavaciones y Construcciones Benjumea, Sociedad Anónima 
 Elsamex 
 
 
 Cinquè.- Facultar al Sr. Alcalde, en Josep Montilla Aguilera, per a 
la firma de quants documents públics i privats fossin necessaris per a 
l’execució dels acords que antecedeixen. 
 
 Sisè.- Comunicar les dades relatives a l’adjudicació d’aquest 
contracte al Registre Públic de Contractes de la Junta Consultiva de 
Contractació Administrativa en el termini dels tres mesos següents a la seva 
formalització. 
 
 Setè.- Notificar els presents acords al Departament de Via Pública 
Manteniment i Serveis, a la Intervenció Municipal,  a l’adjudicatari, així com a 
la resta de licitadors ofertants.” 
 
 
 
 PRESENTACIÓ I DELIBERACIÓ 
 
 Per part del senyor Antonio Balmón Arévalo, com a President- 
Delegat de la Comissió Informativa d’Interior, Comerç i Comunicació,  es fa 
una explicació del dictamen, manifestant que aquest és un contracte que cada 
quatre anys es va renovant, amb una despesa d’uns 150.000.000,- pessetes. 
Malgrat ser adjudicat per concurs la part  més important que estableix el plec 
de condicions és la valoració econòmica de les ofertes que es realitzen per part 
de les empreses que es presenten. 
 
 S’ha presentat nou empreses, de les quals l’oferta presentada per 
l’empresa que Cooperativa de Construcciones del Baix Llobregat, preveu una 
baixa sobre els preus unitaris del 33%, i la resta, la mitja de baixa era d’un 
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10%, per tant, tenint en compte aquestes dades més les avantatges que 
proposava la pròpia plica presentada per l’empresa, la mesa va acordar 
proposar l’adjudicació a Cooperativa de Construcciones del Baix Llobregat, 
Sociedad Cooperativa Catalana Limitada.    
 
 
 VOTACIÓ 
 
 Sotmès a votació el dictamen és aprovat per unanimitat dels 
assistents. 
 
 
 
 
 
PROPOSTES DE LA COMISSIÓ INFORMATIVA DE PLANIFICACIÓ, ECONO-
MIA I HISENDA 
 
 6.- Aprovació de les modificacions de les Ordenances Fiscals i 
Preus Públics per l’exercici de 2001. 
 
 DICTAMEN 
 
 
 “Vistes, les modificacions proposades de les Ordenances: General de 
gestió, recaptació i inspecció, Fiscals i la de Preus Públics, així com del llistat 
de carrers per a l’exercici 2001, les quals estan motivades per la necessitat 
d’actualitzar-les i adequar-les, tant en el seu contingut econòmic com 
normatiu, a la legislació vigent i pel que fa a les categories dels carrers per tal 
d’ajustar-les a les circumstàncies actuals, 
 
 Atès el que disposa l’article 162.2 de la Llei 8/1987, de 15 d’abril, 
municipal i de règim local de Catalunya, en concordança amb el 49 de la Llei 
7/1985, de 2 d’abril, reguladora de les bases de règim local, referent al 
procediment a  seguir en l’aprovació de les Ordenances, així com els articles 
15 i 17 de l’esmentada Llei 39/1988, reguladora de les Hisendes Locals, 
relatius a la imposició i supressió de tributs per les Corporacions Locals, així 
com sobre la seva modificació,  
 
 Vistos els informes emesos per la Secretària General i l’Interventor, 
de conformitat amb el que assenyala l’article 163  de la indicada Llei 8/1987, 
en relació a l’article 54 del Reial Decret Legislatiu 781/1986, de 18 d’abril, pel 
qual s’aprova el text refós de les disposicions legals vigents en matèria del 
Règim Local, 
 
 Per tot això, com a President de la Comissió Informativa de 
Planificació, Economia i Hisenda, proposo al Ple l’adopció dels següents 
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ACORDS 
 
 Primer.- Aprovar provisionalment la modificació de les Ordenances: 
General de gestió, recaptació i inspecció, Fiscals i la de Preus Públics, que han 
de regir a l’exercici 2001, que tot seguit es detallen, de conformitat amb 
l’annex núm. 1 del present acord: 
 
 
Número    Tribut 
 
 
1 Impost sobre bens immobles. 
2 Impost sobre activitats econòmiques. 
3 Impost sobre vehicles de tracció mecànica. 
4 Impost sobre l’increment de valor dels terrenys de naturalesa 

urbana. 
5 Impost sobre construccions, instal·lacions i obres. 
6 Taxa per expedició de documents administratius. 
7 Taxa per la utilització de l’escut del municipi. 
8 Taxa per serveis urbanístics. 
9 Taxa per la intervenció administrativa en les activitats i 

instal·lacions. 
10 Taxa per recollida d’escombraries. 
11 Taxa de cementiri municipal. 
12 Taxa per retirada de vehicles abandonats o estacionats 

defectuosament o abusivament a la via pública. 
13 Taxa per serveis especials per espectacles o transports. 
14 Taxa per la utilització i prestació de serveis a Can Mercader. 
15 Taxa per l’ocupació de terrenys d’us públic amb mercaderies, 

materials de construcció, runa, tanques, puntals, estintols, bastides 
i altres instal·lacions anàlogues. 

16 Taxa per les ocupacions del subsòl, el sòl i la volada de la via 
pública. 

17 Taxa per les entrades de vehicles en propietats particulars, les 
reserves de la via pública permanents i reserves temporals (càrrega i 
descàrrega). 

18 Taxa per l’estacionament de vehicles de tracció mecànica en les vies 
públiques municipals. 

19 Taxa per l’ocupació de terrenys d’us públic per a activitats 
lucratives. 

20 Taxa per l’aprofitament i serveis dels mercats municipals. 
21 Taxa pels serveis d’inspecció sanitària en general, de consum i les 

d’anàlisis químiques, bacteriològiques de salubritat pública i 
ambiental relativa a la tinença de gossos i qualssevulla altres de 
naturalesa semblant. 

22 Taxa per la prestació del servei en instal.lacions esportives. 
23 Taxa per la prestació de serveis a les escoles bressol. 
24 Taxa per la prestació de serveis de les escoles municipals 

d’ensenyaments especials. 
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25 Taxa per la prestació de serveis en el centre d’atenció precoç i en el  
 servei de ludoteca. 
26 Taxa per la prestació de serveis a l’escola d’educació especial de Can 
 Mercader. 
 
 
 Segon.- Aprovar provisionalment la modificació de l’Ordenança 
reguladora dels Preus Públics per l’exercici 2001, segons l’annex núm. 2 del 
present acord. 
 
 Tercer.- Aprovar provisionalment la modificació del llistat de 
carrers per al proper exercici 2001, de conformitat amb l’annex núm. 3 
d’aquest acord. 
 
 Quart.-  Exposar els acords precedents al Tauló d’Anuncis d’aquest 
Ajuntament, durant trenta dies, comptats a partir de l’endemà de la publicació 
del corresponent anunci en el Butlletí Oficial de la Província i en un Diari de 
gran difusió de la província. 
 
 Dins d’aquest termini els interessats podran examinar l’expedient i 
presentar les reclamacions i suggeriments que estimin oportuns. 
 
 Cinquè.- Disposar que, en el supòsit que no es presenti cap 
reclamació en l’esmentat termini d’exposició pública, els acords adoptats 
d’aprovació provisional s’entenguin com a definitius. 
 
 Sisè.-  Disposar, així mateix, que els acords definitius, incloint  els 
provisionals elevats automàticament a aquesta categoria, i el text íntegre de 
les modificacions es publiquin en el Butlletí Oficial de la Província  i que 
posteriorment entrin en vigor el dia 1 de gener del 2001.” 
 
 
 PRESENTACIÓ I DELIBERACIÓ 
 
 Per part del senyor Ramon Salabert Parramon, com a President-
Delegat de la Comissió Informativa de Planificació, Economia i Hisenda, es fa 
una explicació del dictamen, manifestant que la modificació està basada, 
fonamentalment, en vàries reflexions preliminars, una continuar exercint un 
precepte de la nostra vocació política (el propi programa electoral i el tarannà 
que fa anys que anem mantenint en actuació pressupostària, fent de la 
fiscalitat una eina també política). I és continuar amb el compromís de no 
traslladar un excés de pressió fiscal als contribuents de la ciutat de Cornellà, 
sempre tenint en compte els impostos que són de competència municipal, amb 
els quals no volem traslladar innecessàriament costos afegits als 
contribuents/tes de la ciutat de Cornellà. 
 
 És per això, continua manifestant el Sr. Salabert, que 
sorprenentment -ho explico i ho aclareixo, perquè podria no ser ben entès-, el 
fet de què es proposi un augment de tarifes i d’impostos del 3% per l’any 2001, 
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quan en aquests moments, al mes de setembre ja tenim una inflació que està 
al voltant del 3,7% i que es podria acabar amb el 4%. En aquest aspecte, 
s’està patint les conseqüències d’un error de planificació i de projecció del 
Govern de l’Estat: el plantejar una inflació estimada del 2% i tancar en torn 
del 4%, però, nosaltres, no volem traslladar aquest error d’una forma directa, 
als contribuents de la ciutat de Cornellà. 
 
 No vull dir amb això que no ens facin falta els recursos ni els 
ingressos, vol dir que intentem pal·liar, en la mesura del possible, aquesta 
sobrecàrrega fiscal buscant accions imaginatives d’augmentar els recursos de 
la ciutat. I això, ampliant la base productiva, com ho estem fent, ja sigui  
promovent què hi hagi nous equipaments en funcionament que generin 
ingressos a la ciutat, i, d’alguna manera, ampliant la base de recaptació més 
que augmentant la pressió de recaptació sobre els mateixos contribuents, -que 
seria la fórmula fàcil-. 
 
 També hem entès que estem en el segon any de mandat i que, per 
tant, al llarg de tot el mandat hi ha una sèrie de projectes i d’actuacions que 
s’han d’anar fent, ja sigui amb modernització interna de les pròpies actuacions 
del Govern Municipal i de les pròpies instal·lacions municipals, com fent front 
al creixement de la millora en qualitat i serveis que s’està produint en tot el 
conjunt de la ciutat, així com a un front a nivell inversor com estem 
constatant cada vegada que venim als plenaris i anem avaluant els projectes 
que es van presentant com iniciatives d’inversió pel futur de la ciutat. 
 
 Això, lògicament, ens comportarà seguir una línia de seriosa 
disciplina en la contenció de la despesa –continuarem sent rigurossos en la 
contenció de la despesa, com hem estat fins ara-. És a dir, no ens permetrem 
creixements desproporcionats amb allò que és la despesa corrent i el que 
poden ser despeses que no considerem políticament prioritàries, i, per altra 
banda, intentant buscar la manera de cercar recursos que no suposin 
augmentar un o dos punts més  els impostos. 
 
 De forma global, un 80 o un 85% de recaptació voluntària, tenim 
pocs problemes de recaptació, i això normalment no acostuma a ser símptoma 
de què a la gent li encanti pagar sinó de què no hi ha reaccions negatives a 
l’hora de fer front als rebuts que plantegem pels diferents serveis que després 
els ciutadans gaudeixen. 
 
 Això ho explico, continua manifestant el Sr. Salabert, perquè la 
mitja de municipis de l’entorn estan plantejant propostes bastant per sobre de 
les que presenta l’Ajuntament de Cornellà, i no voldria que això fos entès com 
que hi ha una irresponsabilitat en el sentit de no traslladar aquest increment, 
en un moment en què indica que s’hauria de fer així, perquè si la inflació està 
tancant amb el 3,7% i, per tant, la derivació de preus que hi haurà en el 2001 
serà com a mínim del 3,7 o del 4%, proposar un augment del 3% sembla que 
sigui un contrasentit o no estigui ben analitzat. 
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 Però sí ha estat ben analitzat i pensat, considerem que aquests són 
els recursos que necessitarem per fer front a l’exercici 2001, i, d’aquesta 
manera, també podem contribuir a què en aquesta pressió fiscal del conjunt, 
no sigui l’Ajuntament un ingredient més que provoqui més restricció 
monetària  en els ciutadans/nes de Cornellà. 
 
 Per tant, en resum, sense entrar en més consideracions, només fer 
dues observacions. La primera, pels que no han tingut ocasió d’estar en les 
comissions informatives, detallar el marc normatiu de les ordenances que han 
sofert variació i que són l’Ordenança General l’article 40, l’Ordenança número 
1,2 i 3, tenen variacions de text -són aquelles que es van passar a la Comissió 
Informativa-. Les Ordenances fiscals número 4, 11, 17 i 20, presenten 
modificacions de redacció tècnica en alguns casos. 
 
 Pel que fa a tarifes, preus públics i impostos, l’augment general és 
del 3%. En aquest cas, també fem la precisió de què en l’impost de béns 
immobles, el 2% que s’incrementa ve directament derivat de la Llei General de 
Pressupostos que és la que augmentarà el 2% la base del preu cadastral , i, el 
coeficient de l’Ajuntament el que s’incrementa és un 1%, per tant, passaria la 
tarifa de l’IBI del 0,631-que és l’actual- al 0,637. Això representa un increment 
d’un 1% perquè el 2%, tan en aquest com en el cas dels impostos del valor de 
béns immobles, puja amb la base del valor cadastral. Això seria tot en quan a 
la proposta que formula el Govern Municipal per les Ordenances del 2001.                
 
 A continuació intervé el Sr. Ignacio Flórez Barrón, com a Portaveu 
del Grup Municipal d’EUiA, per manifestar que vol dir que donaran el seu vot 
a favor d’aquestes Ordenances i, en el moment que arribi la discussió del 
pressupost i veiem com se distribueixen les despeses, ja es parlarà. 
 
 Seguidament pren la paraula el senyor Nèstor Artís i Villena, com a 
Portaveu del Grup Municipal de CiU, per manifestar que el seu Grup també 
està d’acord amb les Ordenances i amb l’augment que s’aplica, i els sembla 
correcte. No obstant això a l’article cinquè d’exempcions, trobaríem a faltar 
una que seria  el pagament de l’IBI per a aquelles persones que cobressin una 
pensió mínima de jubilació o viduïtat. 
   
 Pel que respecta a l’Ordenança Fiscal núm. 2, l’Impost sobre 
Activitats Econòmiques, on es preu el percentatge de bonificació a les 
empreses que inicien l’activitat durant cinc anys, creiem que hauria de ser per 
un període més curt, i les bonificacions dels primers anys més altes. És a dir, 
el primer any del 80%, el segon any, del 55%, i el tercer del 30%, perquè quan 
una empresa comença, els problemes, bàsicament, els té durant els dos 
primers anys, després o ja ha plegat o ja pot funcionar bé i pagar els impostos 
sencers, i creiem que s’hauria d’augmentar  sobretot el primer i segon any. Per 
tot l’altre estem d’acord. 
 
 A continuació pren la paraula la senyora Mª Isabel Espinosa 
Fernández, com a  Portaveu del Grup Municipal del PP, per manifestar que el 
seu Grup s’abstindrà i, en el temps previst, presentaran algunes al·legacions, 
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perquè pensen que les pujades que s’ha fet, un 3%, va  a l’alça amb referència 
a la pujada de l’IPC què el Govern ha previst per a confeccionar els 
pressupostos.  
 
 Si la política de despeses que tinguéssim fos més austera, afegeix, 
amb la capacitat de recaptació que té aquest Ajuntament, crec que sí que es 
podrien mantenir els impostos congelats. De totes formes, tenim vàries 
suggeriments en qüestió de l’IBI, de les obertures d’empreses, com ha indicat 
el Sr. Artís, però les presentarem al seu moment i les debatrem quan sigui  
l’aprovació definitiva. 
 
 Seguidament pren la paraula  el Regidor del Grup Municipal d’IC-V,  
senyor Miguel López Sánchez,  per manifestar que la proposta que es fa és de 
l’Equip de Govern i, evidentment com a part integrant d’aquest Equip de 
Govern, hem col·laborat en l’elaboració d’aquestes Ordenances, però això no 
impedeix que donem la nostra opinió al respecte. 
 
 Entenem que les Ordenances segueixen una línia, des de fa bastant 
temps de no exercir una forta pressió fiscal a la ciutadania de Cornellà, i això 
és important per a tots nosaltres, malgrat que ens podem trobar en una 
situació un mica delicada respecte al no control de l’IPC, ja que en aquest 
moments l’IPC s’està disparant, i malgrat que el Govern l’any passat va 
plantejar uns percentatges per al que havia de ser l’augment de l’IPC, això no 
s’està complint i no s’estan adoptant tampoc les mesures necessàries per 
poder frenar-lo. 
 
 Ara se’ns està plantejant per a l’any 2001 també l’IPC previst, i 
dubtem que es pugui complir perquè l’experiència que estem tenint en el 2000 
així ens ho fa veure. Per això, estant d’acord amb l’augment que es planteja en 
línies generals del 3%, nosaltres tenim temor de què aqueix descontrol que 
existeix en l’IPC, ens porti a trobar-nos en una situació difícil, quan tinguem 
que assumir i abordar el tema de l’increment dels carburants, el tema de 
l’increment dels costos de les obres que hem de fer i, evidentment, també 
l’increment dels costos de personal que, afortunadament, ja ha arribat a un 
acord, de conveni que creiem important per a tots. 
 
 Tot seguit pren la paraula el senyor Ramon Salabert Parramon, com 
a President-Delegat de la Comissió Informativa de Planificació, Economia i 
Hisenda, per contestar al Portaveu del Grup Municipal d’EUiA, Sr. Flórez, 
agraint-li el vot de confiança  a favor de les Ordenances, i com és natural, està 
d’acord amb ell en què avui discutim -com sempre- una primera part del 
pressupost, perquè avui només sotmetem a consideració allò que forma part 
del capítol d’ingressos, i el capítol de despeses, fonamentalment, s’haurà de 
veure al mes de desembre. 
 
 Pel que respecta al Grup Municipal de  CiU, al Sr. Artís, dir-li que, 
si no he entès malament, sembla que platejava que hi hagués algun tipus de 
tracte discriminatori a les persones en raó a la seva edat, en el cas de l’IBI. 
Responent el Sr. Artís que el que es deia que als apartats d’exempcions 
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trobàvem a faltar un que digués: “exempció de pagament de l’IBI per a 
aquelles persones que cobrin la pensió mínima de jubilació o viduïtat”, a la 
pàgina 3, article 5è hi ha nou motius d’exempció però no hi ha cap que 
contempli aquesta.  
 
 Pren de nou la paraula el Sr. Salabert, manifestant que pensava que 
es referia a altre article, que contempla bonificacions a determinats col·lectius 
en l’IBI, però aquí, t’estàs referint a un paràgraf de l’Ordenança Fiscal que 
regula unes exempcions que no són facultatives de l’Ajuntament sinó que 
venen regulades per Llei, i, per tant, simplement el que fem és traslladar-les, 
no és potestat de l’Ajuntament el poder modificar aquests preceptes, ja que 
venen directament des del Ministeri d’Economia i Hisenda, i en tot cas, si això 
es volgués formular en un altres nivell que és a on toca que és en el Congrés 
de Diputats es podria formular. 
 
 Quant a la referència a l’Ordenança Fiscal número 2,  la pàgina 5 fa 
referència al període de bonificacions a les empreses, i això al seu moment ja 
va ser una discussió que vàrem tenir quan es va plantejar aquest procés de 
bonificacions. És cert que el criteri de posar-ho a tres o cinc anys és un anàlisi 
que vam fer per anar-li donant una càrrega de ponderació a les empreses 
sense deixar-les exemptes totalment, perquè si quan una empresa està 
iniciant l’activitat, l’Ajuntament no li recapta absolutament res, tampoc era 
una bona pràctica, en el sentit de què ens assemblava –o en aquest cas 
particularment penso- que ajudar en excés al creixement d’una empresa per 
aquestes vies,  a vegades, el que fa és edulcorar la real viabilitat de l’empresa. 
Estem parlant d’empreses que a vegades estan condicionades en què creïn 
llocs de treball, etc. o a que acompleixen certs requisits que normalment les 
que es posen en marxa acostumen a aguantar. En qualsevol cas, també 
agrair-li el vot de confiança i el vot favorable a les Ordenances.  
 
 Pel que fa a l’observació de la Portaveu del PP, Sra. Espinosa, dir-li 
que, com a correcció, que no és que estiguem parlant de què nosaltres anem 
per sobre de les previsions del Govern, és que el Govern ja s’ha equivocat. Ja 
estem parlant de què al 1999 ens van dir que traslladéssim uns costos del 2% 
perquè fixaven que la inflació de l’any 2000 seria del 2%, i la inflació de l’any 
2000 es tancarà al voltant del 4%. Per tant, en relació a com vam començar 
l’any nosaltres ja portem un decalatge del 2% de menys, és a dir, ja hem 
perdut un 2% de poder adquisitiu en conjunt, perquè els costos els anem 
pagant a mida que es van produint els increments de preus, i de cara a l’any 
2001, no només el Govern rectifica sinó que es manté dient que els objectius, -
normalment si no són aconsegibles doncs es contradiu l’objectiu-, continuem 
pensant que serà el 2%. 
 
 La pregunta –i una mica ve arrel de la intervenció del  Sr. Miguel 
López-, és i si el 2% no es produeix?, perquè es veu que si els tipus d’interès 
estan en una mitja a l’alça vol dir que les càrregues financeres en general 
pujaran, que el preu del barril del petroli està pujant això vol dir que és 
indefectible que els preus de carburants pujaran i això té dos impactes 
fonamentals en el món empresarial: la tendència natural és que augmentin 
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tots els preus traslladats als consumidors, perquè no es quedarà les pèrdues 
l’empresa, si augmenten els tipus d’interès, augmentaran els preus dels costos 
financers o invertiran menys,-la qual cosa també té el seu perill-, i si 
augmenten els costos del carburants, lògicament augmentarà el preu. 
 
 Nosaltres com que som usuaris directes de tots aquests serveis i, a 
més a més, no podem excloure’n cap perquè, a la vegada, hem de garantir que 
aquests serveis funcionin en el conjunt de la ciutat. És evident que, si som 
objectius, a l’any 2001 és més que probable que l’increment de preus –allò que 
és despesa corrent de l’Ajuntament derivat d’aquests temes- pugi gairebé un 
4%. Durant l’any 2001 la translació en preus estarà al voltant del 4%, per això 
estic dient que per a nosaltres, seria còmode equiparar aquesta pujada 
traslladant-li directament el cost al contribuent. I em sembla que una manera, 
a més a més, de no contribuir a aquesta espiral de costos que ja la rebrà el 
contribuent per altres cantons, és buscar –si és possible, que és el que hem 
analitzat- si aquest any 2001 encara tenim elements suficients per ampliar la 
nostra base de recaptació abans d’anar a atansar  a els que paguem totes les 
festes. 
 
 Si tenim base per intentar incorporar nous contribuents o nous 
equipaments o noves activitats, procurem buscar per aquesta via recaptació, i 
no ho traslladem en preu directe, que és el més fàcil, i també és fàcil continuar 
dient que la inflació creixerà el 2%, i amb això es pretén congelar el sou del 
pensionistes, i el salari mínim interprofessional, els subsidis d’atur, perquè 
d’aquesta manera es topa el 2% els ingressos d’aquesta gent a l’any 2001, però 
les despeses que tindran no seran ni de bon tros del 2%. 
 
 Per tant, continua manifestant el Sr. Salabert, en aquest aspecte 
considero que nosaltres el que fem és un favor a la ciutat, però, a més de fer 
un favor a la ciutat som conseqüents amb la nostra pròpia política de què si 
no és necessari, -insisteixo, perquè quan les coses són necessàries la gent si 
els hi expliques ho entenen- no podem dir que augmentem el 4% perquè la 
inflació està disparada. Gestionant millor, busquem la manera d’ampliar la 
base, agafar que els costos de gestió interna i la despesa corrent de consum 
ordinària es vigili, es vetlli per ella, i això és el que estem fent i les polítiques 
de despeses de les àrees dels diferents companys/es que composen el Govern 
Municipal, perquè prioritzin el seu estat de despesa en polítiques que 
considerin realment imprescindibles per a la ciutat. 
 
 D’aquesta manera anem mantenint al llarg dels anys un pressupost 
equilibrat, i com a valor polític considero que és quelcom important, que es vol 
intentar portar a totes les diferents administracions i que -per a mi- és bo el 
fet de què s’arribi a tenir aquesta  cura amb l’equilibri pressupostari. 
  
 Quant a la intervenció del Sr. Miguel López, només que agrair no 
sols el vot a favor, sinó també tota la col·laboració que ha hagut en el debat i 
en l’elaboració de les Ordenances Fiscals, no solament en analitzar el que 
estàvem proposant, sinó en plantejar coses que s’han intentat revisar i 
analitzar, alguna d’elles, que encara tenim pendent i continuarem estudiant, 
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com el tema referent a les actuacions que es puguin fer en matèria de 
recaptació medi ambiental.                                      
 
    
 VOTACIÓ 
 
 Sotmès a votació el dictamen és aprovat per majoria absoluta dels 
assistents amb l’abstenció de la Portaveu del Grup Municipal del PP, senyora 
Mª Isabel Espinosa Fernández.  
 
 
 
 
 Arribant a aquest punt el Sr. Alcalde fa constar que els punts 7 i 8 
es debatran conjuntament. 
 
 Es llegeixen els dictàmens de la Comissió Informativa de 
Planificació, Economia i Hisenda, que textualment diuen: 
 
 
   
 7.- Aprovar la modificació de crèdit número 8/00 de l’I.M.E. 
mitjançant suplement de crèdit i crèdit extraordinari finançats amb 
càrrec a romanent de tresoreria. 
 
 DICTAMEN 
 
 
 “Vista la Resolució de la Presidència de l’Institut Municipal 
d’Educació número 293/00, de data 6/10/00, de modificació de crèdits per 
suplement de crèdit amb càrrec al Romanent de Tresoreria per un import de 
9.035.000,- pessetes. 
 
 Atès el que estableix l’article 158 de la Llei 39/1988, de 28 de 
desembre, Reguladora de les Hisendes Locals i els articles 35, 36 i 37 del R.D. 
500/90, de 20 d’abril. 
 
 Atès el que estableixen els articles 14 i 16.1.a) de les Bases 
d’Execució del Pressupost per al 2000. 
 
 Vist l’informe favorable de l’Interventor General. 
 
 El Ponent de la Comissió de Planificació, Economia i Hisenda, vist el 
dictamen favorable de l’esmentada comissió, proposa al Ple de l’Ajuntament 
l’adopció dels següents 
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ACORDS 
 

 Primer.- Aprovar l’expedient de modificació de crèdits número 8/00 
del Pressupost de l’Institut Municipal d’Educació, per suplement de crèdit 
finançat amb càrrec al Romanent de Tresoreria, segons el següent detall: 
 
ESTAT DE DESPESES 
            Consignació                                Consignació 
Partida           Descripció                                 inicial         Altes          Baixes        final 
 

49.423C0.13100   LABORAL EVENTUAL/ESC.BRESSOL 3.250.000 1.200.000 ---- 4.450.000 

49.423C0.22102 SUBMINISTRAMENT GAS/ESC.BRESSOL 1.180.000           500.000 --- 1.680.000 

49.423C0.22105 ALIMENTACIÓ/ESC.BRESSOL 7.800.000 1.700.000 --- 9.500.000 

49.423F3.22602 PUBLICACIONS/ACT.DINAMITZACIÓ 170.000 2.500.000 --- 2.670.000 

49.423G1.22602 PUBLICACIONS/ORIENTACIÓ EDUCAT. 1.500.000 185.000 --- 1.685.000 

49.423A0.13001 ALTRES REMUNERACIONS 1.142.723 1.200.000 --- 2.342.723 

49.423A0.22602 PUBLICACIONS/I.M.E. 500.000 700.000 --- 1.200.000 

49.423A0.62300 MAQUINARIA/I.M.E. 150.000 300.000 --- 450.000 

49.423A0.62500 MOBILIARI/I.M.E. 150.000           750.000 --- 900.000 

   -----------------         ----------------- 

           TOTAL ................................................................ 9.035.000 --- 

 
ESTAT D’INGRESSOS 

    Previsió                                         Previsió 
Partida              Descripció                              inicial         Altes        Baixes           final 
   

49.87001  ROMAN. TRESORERIA SUPL.CREDIT      6.320.732          9.035.000 ---         15.355.732 

    --------------        ----------------- 

        TOTAL .................................................................... 9.035.000 --- 

 
 Segon.- Exposar al públic el pressent acord en els termes establerts 
en l’article 150 de la Llei 39/1988, de 28 de desembre, Reguladora de les 
Hisendes Locals. 
 
 Tercer.- El present acord s’entendrà definitiu si en el termini 
d’exposició pública no hi ha reclamació contra el mateix.” 
  
 
 
 8.- Aprovar la modificació de crèdit número 44/00 del 
Pressupost de l’Ajuntament per transferències entre partides, crèdit 
extraordinari i suplement de crèdit amb càrrec a romanent de tresoreria i 
baixes per anul·lació. 
 
 DICTAMEN 
 
 
 “Vista la proposta de modificació de crèdits del Departament de 
Planificació i Comptabilitat, mitjançant suplement de crèdit amb càrrec al 
Romanent de Tresoreria, per fer front a l’increment dels tipus d’interès a llarg 
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termini, per un import de 5.000.000,- de pessetes, i a les despeses de 
recaptació per premi de cobrança del 5% de l’Impost sobre Vehicles de Tracció 
Mecànica, per un import de 1.000.000,- de pessetes. 
 
 Vistes les propostes de modificació de crèdits del Departament de 
Via Pública, Manteniment i Serveis,  per suplement de crèdit amb càrrec al 
Romanent de Tresoreria, d’una banda per import de 7.100.000,- pessetes, 
motivada per les obres de reforma d’escoles públiques, i d’altre banda d’import 
2.200.000,- pessetes, per cobrir els serveis de seguretat de caràcter 
extraordinari. 
  
 Vist l’informe del Tècnic de Medi Ambient, sol·licitant modificació de 
crèdit per crèdit extraordinari finançat amb càrrec a baixes per anul·lació de 
despeses, per import de 93.800,- pessetes, per l’adquisició d’una pantalla de 
TV i un vídeo per a la realització de campanyes ambientals. 
 
 Vist l’informe del Departament de Via Pública, Manteniment i 
Serveis, sol·licitant modificació de crèdit mitjançant transferència entre 
partides, motivat per la necessitat de repartir l’increment de la partida CPS 
Neteja Viària, entre les partides de CPS recollida d’escombraries i CPS 
Clavegueram, per import de 5.384.425,- pessetes 
 
 Vista la proposta de modificació de crèdit del Departament de 
Sanitat i Serveis Socials, per crèdit extraordinari finançat amb càrrec a baixes 
per anul·lació, per ser necessari el canvi del concepte de la partida “Transf. 
Capital Creu Roja/Teleassistència pel d’Adquisició grues elevadores”, per 
import de 300.000,- pessetes. 
 
 Vist l’escrit del Cap del Departament Tècnic de Relacions 
Ciutadanes, sol·licitant modificació de crèdit per crèdit extraordinari finançat 
amb càrrec a baixes per anul·lació, per procedir a l’atorgament d’una 
subvenció nominativa per l’Associació Catalana d’Amics del Poble Sahrauí, per 
un import de 500.000,- pessetes. 
 
 Vista la proposta de modificació de crèdits del Departament de 
Comerç i Activitats Ambientals, mitjançant crèdit extraordinari amb càrrec a 
baixes per anul·lació, per l’atorgament de subvencions nominatives, per import 
de 8.900.000,- pessetes. 
 
 Atès el que estableix l’article 158, 160 i 161 de la Llei 39/1988, 
Reguladora de les Hisendes Locals, de 28 de desembre i els articles 35, 36, 37, 
40, 41 i 42 del R.D. 500/1990, de 20 d’abril. 
 
 Atès el que estableixen els articles 12, 14, 16.1.a) i b) de les Bases 
d’Execució del Pressupost per a l’any 2000. 
 
 Vist l’informe favorable de l’Interventor General. 
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 El Ponent de l’Àrea de Planificació, Economia i Hisenda, vist el 
dictamen favorable de l’esmentada Comissió, proposa al Ple de l’Ajuntament 
l’adopció dels següents 

 
ACORDS    

 
 Primer.- Aprovar l’expedient de modificació de crèdits 44/00 
mitjançant  transferència entre partides, suplement de crèdit finançat amb 
càrrec al romanent de tresoreria, i crèdit extraordinari amb càrrec a baixes per 
anul·lació de despeses que es proposa, segons el següent detall: 

 
 
ESTAT DE DESPESES 
 
                                          Consignació                                   Consignació 
Partida Descripció                            actual         Altes        Baixes            final 
 
12.442A0.22700 CPS NETEJA VIÀRIA 329.200.000 --- 5.384.425 323.792.549 
12.442B0.22719 CPS RECOLLIDA ESCOMBRARIES 162.100.000 5.094.425 --- 167.194.425 
12.441A0.22714 CPS CLAVEGUERAM 22.900.000 290.000 --- 23.213.026 
11.222B0.22701 CPS SEGURETAT 27.600.000 2.200.000 --- 29.800.000 
14.422B1.6320100 REF.ESCOLES PÚBLIQUES 40.000.000 7.100.000 --- 47.100.000 
29.622B0.48971 ASSOC.COMERÇ CORNELLA 0 3.375.000 --- 3.375.000 
29.622B0.48972 U.C. MARSANS-CAMPFASO 0 2.625.000 --- 2.625.000 
29.622B0.48973 COMUNITAT USUARIS M.CENTRE 0 750.000 --- 750.000 
29.622B1.48974 ASSOC.VENEDORS M.S.ILDEFONS 0 1.350.000 --- 1.350.000 
29.622B1.48975 ASSOC.VEMEDORS M.MARSANS 0 400.000 --- 400.000 
29.622B1.48976 COMUNITAT USUARIS M.CENTRE 0 400.000 --- 400.000 
29.622B0.48924 CAMPANYA PROMOCIO COMERCIAL 13.500.000 --- 6.750.000 6.750.000 
29.622B1.48923 CAMPANYA PROMOCIÓ MERCATS 4.200.000 --- 2.150.000 2.050.000 
32.315P2.623011 ADQUISICIÓ GRUES ELEVADORES 0 300.000 --- 300.000 
32.315P2.78005 TRANSF.CAP.CREU ROJA/TELEAS. 300.000 --- 300.000 0 
64.465A0.49101 PROJECTES COOPERACIÓ 3.250.000 --- 500.000 2.750.000 
64.465A0.49109 ASSOC.CAT.AMICS POBLE SAHRAUI 0 500.000 --- 500.000 
71.611A3.22708 CPS/RECAPTACIÓ 24.067.993 1.000.000 --- 25.067.993 
72.011A0.31000 INTER.PRESTEC LLARG TERMINI 54.100.000 5.000.000 --- 59.100.000 
91.444A0.62306 ADQ.MAT.INVENT./MEDI AMBIENT 0 93.800 --- 93.800 
91.444A1.62307 FRIGORIFIC PER MOSTRES 150.000      . --- 93.800 56.200 
 TOTAL ..............................................  30.478.225 15.178.225 
 
 
 
 
ESTAT D’INGRESSOS 

 
                                                    Previsió                                        Previsió 
Partida Descripció                               inicial       Altes          Baixes          final 
 

71.87001 ROM.TRES.SUPL.CRÈDIT 363.116.118 15.300.000 ----- 382.800.543 

 TOTAL ...........................................  15.300.000 ---- 

 
 
 Segon.- Exposar al públic el present acord en els termes establerts 
en l’article 150 de la Llei 39/1988 de 28 de desembre, Reguladora de les 
Hisendes Locals. 
 
 Tercer.- El present acord s’entendrà definitiu si en el termini  
d’exposició pública no hi ha reclamació contra el mateix.” 
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 PRESENTACIÓ I DELIBERACIÓ 
 
 Per part del senyor Ramon Salabert Parramon, com a President-
Delegat de la Comissió Informativa de Planificació, Economia i Hisenda, es fa 
una explicació dels dictàmens manifestant que la proposta de modificació de 
crèdit de l’Institut Municipal d’Educació fa referència a donar d’alta una sèrie 
de partides que s’han de reajustar per l’activitat pròpia de l’IME, amb un valor 
de 9.000.000,- pessetes que aniran finançats amb càrrec al propi romanent de 
tresoreria de l’IME pel mateix import, per 9.035.000,- pessetes. 
 
 Les altres modificacions relatives a l’activitat de l’Ajuntament, una 
d’elles remarcable, és la derivació de la concessió de subvencions a totes les 
entitats del comerç que encara no s’havia fet. Hi havia una partida genèrica a 
l’àmbit del comerç però les assignacions de subvencions de forma 
individualitzada encara no s’havia fet, i té aquí la seva corresponent 
desagregació. Hi ha altes per un valor de 30.000.000,- pessetes que es 
financen, en part amb baixes d’altres partides per 15.000.000,- pessetes i el 
diferencial 15.300.000,- pessetes anirien finançats amb càrrec a romanent de 
tresoreria.      
 
 No hi ha res ressaltable excepte una partida que és important 
esmentar perquè es vegi ja  que comença a tenir impacte allò que abans estava 
exposant, que és la que s’ha d’augmentar 5.000.000,- pessetes, directament 
relacionats amb que hi ha un desfàs amb la partida de la càrrega financera, 
els interessos al pujar no tenien previst aquest final i hem de suplementar 
amb 5.000.000,- pessetes, per tant, comencem a notar les conseqüències del 
que abans estava assenyalant.   
 
 
 VOTACIÓ 
 
 Sotmesos a votació els dictàmens són aprovats per unanimitat 
dels assistents. 
 
 
 
PROPOSTES DE LA COMISSIÓ INFORMATIVA D'OBRES, URBANISME, 
MANTENIMENT, SERVEIS I MEDI AMBIENT 
 
 9.- Aprovació provisional del Pla Especial de Modificació de les 
Condicions d’edificació del Polígon 2 del Sector Almeda. 
 
 DICTAMEN 
 
 
 “Vist l'expedient incoat per a l’aprovació del Pla Especial de la 
Modificació de les condicions d’edificació del Polígon 2 del Sector Almeda de 



 24

Cornellà de Llobregat, promogut per l’Ajuntament de Cornellà de Llobregat i 
redactat per l’arquitecte José Antonio Marín Sánchez de l’Empresa Municipal 
Desenvolupament Urbà de Cornellà de Llobregat, Societat Anònima. 
 
 Vist l'acord de la Comissió de Govern de data 17 de maig de 2000 
d’aprovació inicial de l’esmentat expedient, així com la seva publicació en el 
Butlletí Oficial de la Província de Barcelona (23-6-2000), el Diari Oficial de la 
Generalitat de Catalunya (29-6-2000) i en el Periódico (17-6-2000 ),  per un 
període d'un mes, havent-se presentat durant aquest termini  al·legacions. 
 
 Vista  l’al·legació formulada pel senyor Edmon Esteve-Volart Daniel 
de data 3 d’agost de 2000 (R.G.E número 24584) , mitjançant la qual posa de 
manifest que és propietari de les finques 16, 17, 18 i 22, de les què, en primer 
lloc,  a la finca número 22 hi ha un error en la superfície edificada, donat que 
en l’edifici actual existeixen quatre habitatges construïts i llogats, aportant 
fotocòpia dels contractes d’arrendament. En segon lloc, manifesta que a la 
finca 16, també pot existir  un error de superfície, i, en tercer lloc, que existeix 
un error en el nom de l’arrendatari de la finca número 17 que, en realitat és la 
mercantil Transcornellà, Societat Anònima, qüestió que acredita mitjançant 
còpia del contracte d’arrendament. Pel que fa als possibles errors de 
superfície, l’al·legant es compromet a aportar l’informe que s’està elaborant per 
un arquitecte. 
 
 Vista l’al·legació formulada per la senyora Magdalena Amat i Prats, 
fora de termini, en data 17 d’octubre de 2000 (R.G.E. número 29719), segons 
la qual, en primer lloc, és propietària dels solars indicats amb els números 2 i 
7, ja que la seva mare, Sra. Asunción Prats i Cuxart, va morir l’any 1981. En 
segon lloc manifesta que les superfícies reals dels solars són diferents 
d’aquelles que figuren en el Pla Especial. 
 
 En la tercera al·legació, la Sra. Amat manifesta que en virtut del 
Conveni Urbanístic signat entre l’Ajuntament de Cornellà de Llobregat, el Sr. 
Ramón Beteta, la Sra. Dolores Mihi i la Sra. Magdalena Amat Prats, a data 25 
de setembre de 1993, aprovat definitivament per l’Ajuntament de Cornellà de 
Llobregat el 29 de setembre de 1994, el solar de la Sra. Amat ha de quedar 
exclòs de qualsevol unitat d’actuació o unitat edificatòria que comporti 
associació de finques en contigüitat. 
 
 Finalment, en la quarta al·legació posa de manifest que les 
determinacions contingudes en el Pla Especial en relació a les alineacions de 
l’Avinguda dels Alps requereix que es tramiti una modificació puntual del Pla 
General Metropolità i l’adherent Pla Especial Viari. Aquest últim ha de 
contemplar el sistema de gestió, així com l’estudi econòmic-financer i criteris 
de valoració de la nova franja de sistema viari. 
  
 Vist l’informe emès per la Cap del Departament Tècnic d’Urbanisme, 
Habitatge i Infraestructures, de data 18 d’octubre de 2000, en relació a les 
al·legacions presentades, segons el qual:  
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“1. La Comissió de Govern de l’Ajuntament de Cornellà, en sessió de 17 
de maig de 2000, aprovà inicialment l’expedient del Pla Especial de 
Modificació de les condicions de l’edificació del Polígon 2 del Sector 
Industrial Almeda, de promoció pública i redactat per l’arquitecte 
J.A. Marín Sánchez, i acordà sotmetre l’expedient a informació 
pública mitjançant publicació en el Butlletí Oficial de la Província, 
en el Diari Oficial de la Generalitat de Catalunya i en un dels diaris 
de major difusió de la Província, per un període d’un mes. 

 
2. Durant el termini d’informació pública s’ha rebut una al·legació, 

signada pel senyor Edmon Esteve-Volart Daniel com a propietari de 
les finques números 16, 17, 18 i 22 de l’àmbit, i fora de termini una 
altra, a nom de Magdalena Amat i Prats com a propietària de les 
finques núm. 2 i 7 de l’àmbit. 

 
3. L’informe de les al·legacions realitzat pel redactor del Pla Especial, 

Sr. José Antonio Marín Sánchez, i que s’adjunta a l’expedient, és 
desestimatiu, ja que: 

 
Les superfícies de finques, edificacions o titularitats de qualsevol 
dret, que figuren en l’expedient, tenen caràcter informatiu i serà a 
l’hora de la redacció de l’expedient de Reparcel·lació quan és 
necessari aportar els títols de propietat i es realitzarà l’amidament 
exacte de cada finca. 

 
L’expedient, en tràmit, no afecta al Conveni urbanístic, aprovat 
definitivament en data 29 de setembre de 1994, ja que en la fase de 
planejament en què ens trobem només s’estableixen les mesures 
per vialitzar el sector mitjançant la redacció d’un Pla Especial. No es 
tracta d’un expedient de reparcel·lació. 

 
Per tant, a criteri del tècnic signant, ambdues al·legacions no s’han 
de prendre en consideració i consegüentment es pot procedir a 
l’aprovació provisional pel Ple de l’expedient de Modificació de les 
condicions d’edificació del Polígon 2 del Sector Industrial Almeda de 
Cornellà de Llobregat.” 

 
 Vist l’informe emès per la Cap del Departament Administratiu 
d’Urbanisme, Habitatge i Infraestructures. 
 
 Vist l’informe emès per la Secretària General de l’Ajuntament de 
Cornellà de Llobregat. 
 
 Vist l’article 60 i següents del Decret Legislatiu 1/90, de 12 de 
juliol, relatius als tràmits per procedir a l'aprovació dels Plans Especials. 
 
 Vistos els articles 22 i 47 de la Llei Reguladora de les Bases del 
Règim Local, en la nova redacció donada als mateixos per la Llei 11/99, de 21 
d’abril, i els articles 50.2.c) i 112.3.k) de la Llei Municipal i de Règim Local 
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8/87, de 15 d’abril, relatius a les competències atribuïdes al Ple de la 
Corporació Local, el President de la Comissió Informativa d’Obres, Urbanisme, 
Manteniment, Serveis i Medi Ambient, a proposta del Regidor Delegat de l’Àrea 
d’Urbanisme, Habitatge i Infrastructures,  proposa a l’Ajuntament Ple l’adopció 
dels següents 
 

ACORDS 
 
 Primer.- Desestimar les al·legacions formulades pel senyor Edmon 
Esteve-Volart Daniel com a propietari de les finques números 16,17, 18 i 22 de 
l’àmbit i per la senyora Magdalena Amat i Prats com a propietària de les 
finques números 2 i 7 en base a l’informe realitzat pel redactor del Pla 
Especial senyor José Antonio Marín Sánchez i la Cap del Departament Tècnic 
d’Urbanisme, Habitatge i Infraestructures, recollit íntegrament a la part 
expositiva del present acord. 
 
 Segon.-  Aprovar provisionalment  el Pla Especial de la modificació 
de les condicions d’edificació del Polígon 2 dels Sector Almeda de Cornellà de 
Llobregat, promogut per l’Ajuntament i redactat per l’arquitecte José Antonio 
Marín Sánchez de l’Empresa Municipal de Desenvolupament Urbà de Cornellà 
de Llobregat, Societat Anònima. 
  
 Tercer.- Ordenar la remissió de l'esmentat expedient, en el termini 
màxim d'un mes des de la data d'aprovació del present acord, a la Comissió 
d’Urbanisme de Barcelona, a efectes de la seva aprovació definitiva. 

 
 Quart.- Notificar els presents acords als interessats pel seu 
coneixement i efectes.” 

  
 
 PRESENTACIÓ I DELIBERACIÓ 
 
 Per part del senyor José Luis Morlanes Galindo, com a Regidor-
Delegat de l’Àrea d’Urbanisme, Habitatge i Infraestructures, es fa una 
explicació del dictamen manifestant que aquest és l’últim tràmit que fa 
referència a l’àmbit del Pla Especial de Modificació de les condicions del 
Polígon 2 del Sector Industrial d’Almeda. Com vàrem comentar a la Comissió 
Informativa, creiem que era bo intentar activar aquesta part de la nostra ciutat 
que, en aquests moments, ens trobem en millor situació, i vam pensar un 
conjunt de mesures relacionades amb la dimensió de la parcel·la mínima i els 
usos per intentar que els propis ciutadans, a nivell privat, activessin aquest 
polígon i deixant la porta oberta a què, si fos necessari, hagués en un futur 
una actuació municipal. 
 
 S’han presentat dues al·legacions durant el tràmit d’informació 
pública, una referida a la superfície de les finques, edificacions i titularitats, 
que entenem que no és pas en aquest tràmit on toca al·legar-se sinó que, en 
tot cas, tocarà en un futur, en la reparcel·lació, i, per tant, així ho diem, 
informen negativament aqueixa al·legació per tal motiu. 
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 Hi ha una segona al·legació que fa referència a un conveni 
urbanístic que es va signar al mes de setembre de l’any 1994, entre un 
conjunt de propietaris que assumien unes càrregues d’urbanització, i el 
conveni establia que, en el supòsit que en el futur es realitzés un planejament 
i la urbanització, o bé quedaven exclosos o bé se’ls reduïa la càrrega que al seu 
dia s’hagués pagat. 
 
 Nosaltres diem que al ser aquest un Pla Especial tampoc correspon 
sol·licitar aquest aspecte perquè  s’haurà de tocar en la reparcel·lació, i el que 
se’ls ha dit als propietaris és que, en el suposat cas, que s’arribi a la 
reparcel·lació, el criteri de què se’ls redueixi o se’ls exclogui,  serà un criteri 
correcte que l’Ajuntament lògicament respectarà. 
 
 Per tant, continua manifestant el Sr. Morlanes, aprovaríem 
provisionalment el Pla Especial, rebutjaríem les al·legacions i donaríem per 
finalitzat el tràmit a nivell de l’Ajuntament, remetent-lo a la Generalitat de 
Catalunya.   
 
  A continuació intervé la senyora Mª Isabel Espinosa Fernández, com 
a  Portaveu del Grup Municipal del PP, per manifestar que el seu Grup ja es va 
posicionar en aquest tema, i en Ribera-Serrallo, Soler i Cortada i en diferents 
punts de la Ciutat. A mi em preocupa, i em sembla molt bé que es reordeni, 
s’acondueixin aquests punts de la ciutat que no estan bé, però, abans de tot, 
estan les persones que estan vivint en aquells llocs. Ho he dit en la Comissió 
Informativa i se’m va donar una contestació que no la compren, i màxim 
venint d’un partit socialista. 
 
 Penso que abans de començar a reordenar qualsevol sector on viuen 
persones i convertir-lo en una zona industrial s’ha de pensar, primer en posar-
se d’acord, amb els propietaris i després pensar que passarà amb aqueixos 
llogaters. 
 
 Les persones que viuen en aquella zona, sobretot en el carrer Victor 
Pradera, són persones que estan vivint segurament perquè no poden pagar-se 
un altre lloguer en un altre punt de la ciutat. Viuen en habitatges en males 
condicions, però ens podríem trobar amb un altre Soler i Cortada, i no 
m’agradaria que fos el propi Ajuntament el que provoqués aquesta situació. 
Agrairia o demanaria, i vaig a abstenir-me d’aquest planejament fins que no 
se’m garanteixi, que aquestes persones –no sé de quina forma- van a quedar 
reubicades en algun lloc, perquè són persones necessitades i amb uns 
contractes de lloguer que, no sé si un cop els liquidin allò que els hagin 
d’abonar, van a tenir ni tan sols per pagar el trasllat a un altre lloc que no 
tenen, perquè hi ha persones que no tenen a on anar. 
 
 Abans de començar qualsevol tema en una zona conflictiva, -ho he 
repetit vàries vegades a la Comissió Informativa i se m’ha dit que el Govern 
Municipal no té perquè preocupar-se dels casos particulars de la gent i jo dic 
que sí-, és prioritat, sobretot dels Ajuntaments, de preocupar-se de la seva 
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gent, i aleshores no tindria cap inconvenient en donar el vistiplau a aquesta 
acció. 
 

 Seguidament intervé el senyor Joan Tardà i Coma, com a Portaveu 
del Grup Municipal d’ERC, per manifestar que a la Comissió Informativa ja 
se’n va parlar d’això, i és evident que quan s’actuï en aquesta entrada a 
Cornellà, que els propietaris segurament hi sortiran guanyant, i també és 
veritat que hi viu gent. Nosaltres vam demanar saber a quanta gent afectava, 
més o menys se’ns va dir per sobre –tampoc hi havia els números exactes allà- 
que la majoria eren arrendataris -els que hi vivien-, i, que a més a més, tenien 
contractes d’arrendament anuals o bé els qui en tenien algun que s’allargava 
més en el temps era a punt d’acabar.  Allò que és cert és que hi haurà ics 
persones que es trobaran amb un problema enorme. 
 
 A més sembla ser que viuen allà i que no estan ni empadronats a la 
Ciutat, o sigui, hi ha diferents problemes que  cavalquen un damunt l’altre. 
Per una banda, és evident que s’ha d’actuar, o el Govern de la Ciutat fa molt 
bé d’actuar damunt d’aquesta zona. Per altra banda, és possible que hi hagi 
uns damnificats del progrés i de l’embelliment de la ciutat, i hi hauríem de ser 
conscients, tot i que potser no els hi haurem  de resoldre el problema perquè 
no ens pertoca fer-ho, o perquè fins i tot l’Ajuntament no té possibilitats.  
 
 Allò que és evident, continua manifestant el Sr. Tardà, és que 
hauríem d’adquirir el compromís que estarem a l’aguait, vetllarem, intentarem 
atendre els problemes que vagin sorgint, perquè jo no conec a les persones i, a 
més a més, sé que hi havia un llistat de persones allà, sembla ser que no són 
moltes, però és possible que siguin persones d’edat avançada. És a dir, si el 
problema no surt per aquí sortirà per la plaça dels Enamorats, en tot cas, el 
problema es desviarà, però existeix i seguirà existint. 
 
 Suport al projecte, però, en tot cas, crec que el que diu la Sra. 
Espinosa és veritat i em sembla que és compartit per tothom: assumir la 
responsabilitat que serem molt sensibles als problemes que es puguin derivar 
entenent que l’Ajuntament no pot fer-ho tot. 
 
 A continuació pren la paraula el Regidor-Delegat de l’Àrea 
d’Urbanisme, Habitatge i Infraestructures, senyor José Luis Morlanes Galindo, 
per manifestar que volia dir al Sr. Tardà que sap que l’esquerra té aquesta 
sensibilitat i que, per tant, les seves preocupacions són les nostres, perquè 
defineixen una forma de veure la vida comú, a l’esquerra, i, per tant, que no 
pateixi perquè anirem per aquest camí. 
 
 Pel que fa a la Sra. Espinosa, recordar-li com treballem nosaltres. 
Abordem els problemes i després no anem presumint de les solucions. Vull 
recordar que al Ple passat es van dir paraules impertinents en relació als 
temes d’habitatge. En aquell Ple, no vaig contestar però tampoc vaig dient per 
aquí que hem tret a divuit famílies d’uns habitatges infectes, i ara estan totes 
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en habitatges dignes, i, a més, alguns amb lloguers inferiors als que tenien en 
Soler i Cortada, i no presumin. Ho fem i treballem perquè és la nostra forma. 
 
 Crec que la Sra. Espinosa té un gran prejudici, -prejudici és 
preveure un futur abans que passi-, nosaltres estem creant les condicions 
perquè un problema de la ciutat ho resolguin els propis privats. Tenim una 
zona a la nostra ciutat on hi ha activitats econòmiques absolutament i existeix 
una zona de camions que estan uns al costat dels altres, fets ferralla, bruts. 
Per això un conjunt d’empreses amenacen amb marxar-se de la ciutat, sinó 
se’ls hi dóna una solució. Hi ha un conjunt de veïns i veïnes, tots ells 
absolutament respectables, i, allò que fa l’Ajuntament és donar als privats els 
mecanismes perquè ells solucionin el problema. 
 
 Si això no és així, continua manifestant el Sr. Morlanes, 
l’Ajuntament actuarà com sempre, -Sra. Espinosa-, és a dir, hem fet una 
urbanització en Alps que tenia un munt de reallotjaments. Estem fent els 
pisos i pràcticament tothom ha quedat satisfet. Per tant, crec que el que 
podria fer és votar a favor perquè això és una garantia de la solució del 
problema, com ha estat en Soler i Cortada. Si l’Ajuntament ha de solucionar-
ho ho farà respectant la gent, intentant buscar solucions als problemes i, 
sobretot, donant una resposta de consens als problemes que afecten a 
interessos diferents. És la tasca del Govern Municipal conjugar interessos 
diferents en benefici de la ciutat. Ens podem trobar, per a sorpresa de tots, 
que els propis privats resolguin el tema,  i sinó és així ajudarem com ho fem 
sempre, que aquest no és un plantejament per atacar a ningú, sinó per a 
solucionar un problema que ve de la etapa del Pla General del 76 que permetia 
que convisquessin indústria i habitatge, i aquesta és una situació que es 
demostra, en aquest sector, -si se’m permet, molt poc oportuna,  i intentarem 
resoldre aquesta situació en positiu. 
 
 Acte seguit intervé la senyora Mª Isabel Espinosa Fernández, com a  
Portaveu del Grup Municipal del PP, per manifestar que el tema de reubicar la 
gent no creu que sigui un motiu per a posar-se galons ningú, és un deure del 
que governa, quan hi ha una situació crítica allotjar a les persones, o sigui, ni 
per posar-se galons ni per tallar-se les venes, és simplement un deure i punt. 
 
 Malgrat tot, Sr. Morlanes, haig de dir també que el felicito per com 
ha acabat la cosa, però també que encara hi ha una persona que està vivint en 
una pensió, per tant, al costat seu, tots hem posat el que hem pogut, i ja està. 
 
 Allò que vull dir, o el que he dit abans, és que no arribem a aqueixa 
situació, perquè són habitatges privats i  que no ens trobem amb situacions 
on la gent es trobi al carrer, no estic atacant al Govern Municipal sinó 
simplement prevenint una situació que possiblement es donarà i, tant de bo! 
no s’hi doni. No cal dir que, encara que l’esquerra té aqueixa sensibilitat, el 
Partit Popular de Cornellà la té i estarà allí igual que ha estat en altres llocs, 
amb tots els mitjans que pugui perquè se solucioni, no li quedi cap dubte. 
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 Finalment pren novament la paraula el Regidor-Delegat de l’Àrea 
d’Urbanisme, Habitatge i Infraestructures, senyor José Luis Morlanes Galindo, 
per manifestar que discrepa radicalment en una cosa, i creu que és per sentir-
se molt orgullós per haver reallotjat a 18 persones que vivien en 45m2, sense 
aigua calent, en 3 habitatges de 80m2, amb tots els serveis. Crec, afegeix, que 
és un motiu de gran satisfacció, i per tant, quan reallotjes traient de la 
indignitat a la gent, és motiu de sentir-se content i satisfet, i, hi ha una 
persona encara en la pensió perquè aqueixa persona, amb problemes de cor i 
altres de salut greu, ens va demanar que ell volia quedar-se en un pis d’Adigsa 
a Cornellà, i fins que no hem aconseguit el pis no hem parat, i aqueixa 
persona possiblement en les pròximes setmanes tindrà el seu pis i pagarà 
24.000,- pessetes de lloguer, i, per suposat, no estarà en un segon –com 
estava- sense ascensor i sense aigua calenta. Per tant, crec que a cadascú el 
seu, i aqueixa experiència hauria de ser motiu suficient perquè el Partit 
Popular tingués confiança en què l’actuació de Govern Municipal en aquest 
tema serà  delicada i acurada.      
 

          
 VOTACIÓ 
 
 Sotmès a votació el dictamen és aprovat per majoria absoluta dels 
assistents, amb l’abstenció de la Portaveu del Grup Municipal del PP, senyora 
Mª Isabel Espinosa Fernández. 
 
 
 
 
 10.- Informar les al·legacions presentades a l’expedient 
d’aprovació inicial de l’expropiació del subsector Ribera- Serrallo. 
 
 DICTAMEN 
 
 
 “Vist l’expedient incoat per a l’aprovació del Pla Especial  
d’assignació d’usos del subsector Ribera-Serrallo de Cornellà de Llobregat, el 
qual va ser aprovat inicialment per la Comissió de Govern d’aquest 
Ajuntament en data 6 d’octubre de 1999 i provisionalment pel Ple Municipal 
en data 24 de febrer de 2000, i definitivament per acord de la Comissió 
d’Urbanisme de Barcelona en sessió celebrada el dia 22 de març d’enguany i 
publicat, a l’efecte de la seva executivitat immediata, al Diari Oficial de la 
Generalitat de Catalunya en data  20 d’abril de 2000. 
 
 Vist el projecte d’expropiació pel sistema de taxació conjunta de les 
finques compreses dins el Polígon 2 del Pla Especial d’assignació d’usos del 
subsector Ribera-Serrallo, de Cornellà de Llobregat, aprovat inicialment pel Ple 
de la Corporació en data  27 d’abril de 2000, publicat en el Butlletí Oficial de 
la Província de Barcelona (12-5-2000), en el Diari Oficial de la Generalitat de 
Catalunya (12-5-2000) i en El Periódico de Catalunya (12-5-2000). 
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 Vist que en compliment del punt quart de la part dispositiva de 
l’esmentat acord plenari de data 27 d’abril d’enguany, s’ha practicat la 
notificació als interessats que constaven al projecte d’expropiació, de manera 
individualitzada i per edicte publicat en el Butlletí Oficial de la Província núm. 
144 de data 16 de juny d’enguany, en aquells casos en que la notificació 
individualitzada va resultar infructuosa per ésser els interessats desconeguts 
en el domicili que consta en l’expedient administratiu i per desconeixement del 
domicili actual, així com per els propietaris desconeguts de determinades 
finques incloses en el projecte d’expropiació. 
 
 Vist que durant el termini establert per a la formulació 
d’al·legacions  s’han presentat les que tot seguit es relacionen: 
 
Al·legació núm. Nom i Cognoms R.G.E núm. data 

 
1 

 
Lázaro Moliné, Carmen 

 
20672 

 
27-6-2000 

2 Maldonado Moliné, Salvador 20673 27-6-2000 
3 Petit Morgades, Juan i Mª Rosa 20674 27-6-2000 
4 Alcoverro Villanueva, Palmira 20675 27-6-2000 
5 Garcia Blanch, Teresa 20676 27-6-2000 
6 Moncusi Plana, Antonio 20677 27-6-2000 
7 Saz Gil, Josefa 20678 27-6-2000 
8 Bou Ibáñez, Miquel 20679 27-6-2000 
9 Mestres Camprubí, Agustí i Mestres Calvet, Rosa 

Maria 
20680 27-6-2000 

10 Launa Launes, Amor i Bruno 20681 27-6-2000 
11 Fuentes Barrau, Amadeo 20682 27-6-2000 
12 Corts Forcada, Lluís 29683 27-6-2000 
13 Cera Places, Vicente i Ribas Martínez, Ana Mª 20684 27-6-2000 
14 Puy Ribó, Pedro 20685 27-6-2000 
15 Sanz Redondo, Maria del Carmen 20688 27-6-2000 
16 Víctor Manuel Carrera Pinchete en repr. de 

Francisco Massagué Sala 
20755 

 
28-6-2000 

 
16.1 

 
Víctor Manuel Carrera Pinchete en repr. de 
Francisco Massagué Sala 

20372 
 

26-6-2000 
 

16.2 Víctor Manuel Carrera Pinchete en repr. de 
Francisco Massagué Sala 

22960 18-7-2000 

17 Barrau Suils, Trinidad 20808 28-6-2000 
18 Guillen García, Juan 20868 28-6-2000 
19 Miñana Robles, Francisco 20869 28-6-2000 
20 Serrano Moreno, Antias 20872 28-6-2000 
21 Suarez Villar, José 20873 28-6-2000 
22 Elías Bertran, Pilar, Juan i Mª Carmen 20874 28-6-2000 
23 Besoli Santullo, Magí 20876 28-6-2000 
24 Concustell Bas, Maria Rosa 20877 28-6-2000 
25 Ortuo Ramón, Alberto i Poch Segura Mª Angeles 20878 28-6-2000 
26 Salvador Colominas, Josep 20879 28-6-2000 
27 García Luna , Rosario 20880 28-6-2000 
28 Valle López, Manuel 20881 28-6-2000 
29 Ramón Larguier, Francisco en rep. germans 

Fernando i Jaime 
 

20882 
 

28-6-2000 
30 Fernández Pardo, José María 20883 28-6-2000 
31 Valera Ruiz, José 20884 28-6-2000 
32 Pala Sanz, Josefa repres. Sanz Sacristan, Tecla 20886 28-6-2000 
33 Roura Tibau, Maria Dolors 20887 28-6-2000 
34 Ochoa Fernández, Julio 20888 28-6-2000 
35 Fernández Oliver, Carmen 20889 28-6-2000 
36 Colominas Arús, Juan 20891 28-6-2000 
37 González  Pérez, Clotilde 20979 29-6-2000 
38 Bartolí Bernadich, Concepción 20981 29-6-2000 
39 Bou Ibáñez, Carlos 20984 29-6-2000 
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40 Giner García, Simón en rep. Jaén Badia, Ignacia 20984 29-6-2000 
41 García Blanch, Teresa 20985 29-6-2000 
42 Puy Ribó, Pedro 21145 30-6-2000 
43 Giner García, Vicente i Cuello Delgado Antonia 21149 30-6-2000 
44 Giner García Maria 21151 30-6-2000 
45 Ortiz Merino, Maria 21152 30-6-2000 
46 Ruiz Chinchilla, Jesús 21937 07-7-2000 
47 Moncusi Fernández, Antonio  (domicili) 24306 01-8-2000 
48 Giner Cuello, David (domicili) 24307 01-8-2000 
49 Gómez Ortiz, Francisco (conreador) 19128 13-6-2000 
50 Guillen García, Juan (conreador) 19287 14-6-2000 
51 Gómez Moya, Maria (domicili) 20020 20-6-2000 
52 Arroyo Fernández, Israel 20021 20-6-2000 
53 Pérez Gallardo, Joaquin (llogater) 20121 21-6-2000 
54 Pérez Sánchez, José i Antonio 20354 26-6-2000 

54.1 Pérez Sánchez, José i Antonio compareixença 26-7-2000 
55 Ministerio de Fomento 20379 26-6-2000 
56 Prats Vidal, Agustín rep. Constructora Rocamuro       20871 28-6-2000 

56.1 Prats Vidal, Agustín rep. Constructora Rocamuro       22709 14-7-2000 
57 Mestres Pey, Elías i Francisca 21241 03-7-2000 
58 Sánchez García, Alfonso  compareixença 08-6-2000 
59 Ramos Barroso, Antonio compareixença 13-6-2000 
60 Garriga Sala, Ramona  compareixença 15-6-2000 
61 Pérez Sánchez Antonio i Martín Negrete, Carmen compareixença 26-7-2000 
62 Societat General d’Aigües de Barcelona 22201 11-7-2000 
63 Ravelles Expósito, Ramón (conreador) 22533 13-7-2000 
64 Márquez Castro, Francisco 22922 17-7-2000 
65 Pijoan Bona, Sandra rep. Galofré Ventura, Elisa 25233 17-8-2000 

 
 
 
 Vist que les esmentades al·legacions es composen de dues parts 
clarament diferenciades, d’una part la que es  refereix a la valoració del sòl i 
d’una altra als aspectes tècnics sobre titularitat, superfície, elements 
constructius existents, característiques dels mateixos, conreus, plantacions 
segons espècies, elements ornamentals i espècies arbòries. 
  
 Atesos els informe jurídics i tècnics emesos el respecte per Giró, 
Advocats Associats, Societat Civil Privada, i que es recullen en la seva totalitat 
a l’annex número 1 del present acord com a “Informe jurídic sobre les 
al·legacions relatives a la valoració del sòl formulades en el tràmit d’exposició 
pública del projecte d’expropiació pel sistema de taxació conjunta dels 
terrenys inclosos dins l’àmbit del polígon 2 del Pla Especial d’assignació d’usos 
del subsector Ribera-Serrallo de Cornellà de Llobregat”; annex número 2 com 
a “Informe jurídic sobre les al·legacions formulades pel Sr. Francisco 
Massagué Sala en relació a la valoració del sòl en el tràmit d’exposició pública 
del projecte d’expropiació pel sistema de taxació conjunta dels terrenys 
inclosos dins l’àmbit del polígon 2 del Pla Especial d’assignació d’usos del 
subsector Ribera-Serrallo de Cornellà de Llobregat”; annex número 3 com a 
“Informe jurídic sobre les al·legacions formulades per la Societat AGBAR en 
relació a la valoració del sòl en el tràmit d’exposició pública del projecte 
d’expropiació pel sistema de taxació conjunta dels terrenys inclosos dins 
l’àmbit del polígon 2 del Pla Especial d’assignació d’usos del subsector Ribera-
Serrallo de Cornellà de Llobregat”; i annex número 4 com a  “Informes a les 
al.legacions formulades en el tràmit d’informació pública del projecte 
d’expropiació pel sistema de taxació conjunta dels terrenys inclosos dins 
l’àmbit del polígon 2 del Pla Especial d’assignació d’usos del subsector Ribera-
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Serrallo de Cornellà de Llobregat, Tom número I al·legacions de la 1 a  la 10; 
Tom número II,  al.legacions de l’11 a la 25; Tom número III, al.legacions de la 
26 a la 40; Tom número IV, al.legacions de la 41 a la 65.” 
  
 Atès l’informe emès per la Cap del Departament Tècnic 
d’Urbanisme, Habitatge i Infraestructures, segons el qual: 
 

“3. El contingut de les citades al·legacions, informades a part per l'equip 
jurídic al que s'ha encarregat els informes de les mateixes, es pot 
resumir en quatre grans blocs: 

 
Disconformitat  amb el preu m2. (1850 ptes/m2) fixat en l'expedient 
d'expropiació aprovat, és a dir, en la valoració del sòl. 

   
Disconformitat en la superfície de les finques. 
Canvis de titularitat de les finques. 
Disconformitat amb les valoracions dels drets afectats. 
   

4. D'acord als informes realitzats de cada una de les al·legacions: es 
desestimen  totes les al·legacions relatives a la valoració del sòl i 
s'estimen parcialment la resta, d'acord amb la relació (ordenada per 
ordre d'entrada en el registre de l’Ajuntament) següent: 

 
Parcel·la  núm. 68, Teresa Garcia Blanc: es corregeix la titularitat de 
la finca a l'al·legant, fixant la superfície de la mateixa en 286,50 m2. 
i que implica una correcció de la valoració de la finca en el projecte 
d'expropiació per diferencia de superfície. 
 
Parcel·la núm. 18, Antonio Moncusí Plana : es corregeix la 
titularitat de la finca 18 i atribuir-la a l'al·legant i a la seva esposa, 
Sra. Oliva Fernández López. 
 
Parcel·les núm. 39-40, Josefa Saz Gil: es corregeix la superfície de 
la finca, que implica una correcció de la valoració del sòl,  per 
diferencia de superfície de la finca 40, en el Projecte d'expropiació. 

 
Parcel·les núm. 15 i 16, Miquel Bou Ibáñez: es corregeix la 
titularitat de la finca 15 que s'atribueix a l'al·legant, es corregeix la 
superfície global de les finques, per variació de la superfície de la 
finca 15. Això implica una correcció de la valoració del sòl de les 
finques, per diferència de superfície, en el projecte d'expropiació. 

 
Parcel·la núm. 58, Lluís Corts Forcada: es corregeix la superfície de 
l'habitatge, que implica una correcció de la valoració de la mateixa, 
per diferencia de superfície, en el Projecte d'expropiació. 

 
Parcel·les núm. 37 i 38, Vicente Cera Places i Ana Martínez Ribas: 
es corregeix la titularitat de les finques, en el sentit d'atribuir la 
titularitat de la finca 37 al Sr. Vicente Cera Places i la 38, per meitat 
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i proindivís, al Sr. Vicente Cera Places i a la Sra. Ana Mª Ribas 
Martínez. 
   
Parcel·la núm. 33, Mª Carmen Sanz Redondo: es corregeix la 
titularitat de la finca, atribuint la mateixa, per meitat i proindivís, a 
la Sra. Carmen Sanz Redondo i al Sr. Vicente Jové Loren. 

 
Parcel·la núm. 82, Francisco Miñana Robles: es corregeix la 
titularitat de la finca a nom de l'al·legant. 
 
Parcel·la núm. 32, José Suárez Villar: es corregeix la titularitat de la 
finca, atribuint la mateixa, per quartes parts indivises, als Srs. José 
Suárez Villar, Manuel del Arco Ventura, Purificación i Amadora 
Manjón Ventura. 
 
Parcel·la núm. 55, Pilar, Juan i Mª del Carmen Elías Bertran: es 
corregeix la titularitat de la finca, atribuint la mateixa, per terceres 
parts indivises, als al·legants, així com la valoració de l'arbrat 
existent que implica una correcció del valor de la finca, per 
modificació del valor de les plantacions, en el Projecte d'expropiació. 
 
Parcel·la núm. 51, Maria Rosa Concustell Bas: es corregeix la 
titularitat de la finca, atribuint la mateixa a l'al·legant. 
 
Parcel·la núm. 62-C, Rosario Garcia Luna: es corregeix la titularitat 
de la finca, atribuint la mateixa a l'al·legant. 
 
Parcel·les núm. 60-B i 46, Manuel Valle López: es corregeix la 
titularitat, atribuint la mateixa per meitats indivises, a l'al·legant i al 
Sr. Alba Quiroga. 
 
Parcel·la núm. 83, José Valera Ruiz: es corregeix la titularitat de la 
finca, atribuint la meitat indivisa de la finca a l'al·legant i al seu 
germà Martín, i de l'altra meitat ambdós són nusos propietaris 
essent-ne usufructuària la Sra. Maria Rubio Marín. També 
s’accepta la incorporació al Projecte d’expropiació de la valoració de 
les plantacions. 
 
Parcel·la núm. 81, Josefa Pala Sanz, en representació de Tecla Sanz 
Sacristan: es corregeix la titularitat de la finca, atribuint la meitat 
indivisa  a la Sra. Tecla Sanz Sacristan, mantenint com a 
desconegut el propietari de la restant meitat indivisa. 
 
Parcel·la núm. 42, Mª Dolors Roura Tibau: es corregeix la titularitat 
de la finca, atribuint la mateixa a l'al·legant. 
 
Parcel·la núm. 88, Julio Ochoa González: es corregeix la titularitat 
de la finca, atribuint la propietat a Julio Ochoa González i Mercedes 
González Forn. 



 35

 
Parcel·la núm. 20, Carmen Fernández Oliver: es corregeix la 
titularitat de la finca, atribuint la propietat als hereus d’Eduardo 
Fernández Piñeiro. 
 
Parcel·la núm. 87, Concepció Bartolí Bernadich: es corregeix la 
titularitat de la finca, atribuint la mateixa als hereus del Sr. 
Marcelino Prat Arisa i corregir l'error del Projecte d'expropiació que 
atribueix a l'al·legant erròniament la propietat de les finques 28 i 
88. 
 
Parcel·la núm. 34, Carlos Bou Ibáñez: es corregeix la titularitat de la 
finca, atribuint la mateixa a l'al·legant. 
 
Parcel·la núm. 62-A, Ignacia Jaén Badia, representada per Simón 
Giner Garcia: es corregeix la titularitat de la finca, atribuint-la, per 
meitats indivises, als Srs. Luis Robert Ballester i Ignacia Jaén 
Badia. Es modifica la valoració de les plantacions, que implica una  
modificació del valor de la finca que figura en el Projecte 
d'expropiació aprovat. 
 
Parcel·les núm. 45, 48 i 85, Vicente Giner Garcia i Antonia Cuello 
Delgado: es corregeix la titularitat de les finques 45 i 48 que no 
figuraven a nom dels al·legants i s'afegeix al Projecte d'expropiació 
la valoració de les plantacions de la finca 45 i la valoració del 
traster, així com millores per electricitat de la finca 85. 
 
Parcel·la núm. 72, Maria Ortiz Merino: es corregeix la titularitat de 
la finca, atribuint la mateixa a l'al·legant. 
 
Parcel·la núm. 62-B, Alfonso Sánchez García: es corregeix la 
titularitat de la finca, atribuint la mateixa a la Sra. Rosa de Dios 
Martín. 
 
Parcel·les 68-A i B, Antonio Ramos Barroso: es corregeix la 
titularitat, atribuint la mateixa a l'al·legant, i es corregeix el Projecte 
d'expropiació per incorporació de la valoració de les finques 68-A i 
68-B. 
 
Parcel·les núm. 53 i 54, Antonio Pérez Sánchez i Carmen Martín 
Negrete: es corregeix la titularitat de les finques, atribuint a la Sra. 
Carmen Martín Negrete la titularitat de la finca 53, i la de la finca 
54 als Sers. Antonio Pérez Sánchez i Carmen Martín Negrete. Es 
modifica les valoracions de les finques 53 i 54 del Projecte 
d'expropiació per correcció de la superfície de les finques i per la 
incorporació de la valoració d'un pou existent i d'un motor de 
bombeig a la finca 53. 
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Parcel·les núm. 1, 9, 10, 11, 76, 77 i 78, Societat General d'aigües 
de Barcelona, SA. (AGBAR): es corregeix l'error material del projecte 
d'expropiació que atribuïa la propietat de la finca núm. 15 a 
l'AGBAR. 
 
Parcel·la núm. 4, Elisa Galofré Ventura, representada per Sandra 
Pijoan Bona: es corregeix la titularitat de la finca, atribuint la 
mateixa a l'al·legant. 

   
 L'expedient d'expropiació, recull totes les estimacions parcials de les 
al·legacions, d'acord a l'explicat en el punt 4 d'aquest informe, són correccions 
de detall que no desvirtuen el contingut del Projecte d'expropiació aprovat 
inicialment, per tant, i a judici del tècnic signant es pot procedir a la seva 
aprovació.” 
    
 Atès l’informe favorable emès per la Cap del Departament 
Administratiu d’Urbanisme, Habitatge i Infraestructures. 
 
 Atès el que disposen els articles 189 a 196 del Decret Legislatiu 
1/90, de 12 de juliol, pel qual s’aprova la refosa dels textos legals vigents a 
Catalunya en matèria urbanística, i els articles 201 a 204 del Reglament de 
Gestió Urbanística. 
 
         Vistos els articles 22 i 47 de la Llei Reguladora de les Bases del 
Règim Local, en la nova redacció donada als mateixos per la Llei 11/99, de 21 
d’abril, i els articles 50.2.c) i 112.3.k) de la Llei Municipal i de Règim Local 
8/87, de 15 d’abril, relatius a les competències atribuïdes al Ple de la 
Corporació Local, el President de la Comissió Informativa d’Obres, Urbanisme, 
Manteniment, Serveis i Medi Ambient, a proposta del Regidor Delegat de l’Àrea 
d’Urbanisme, Habitatge i Infrastructures,  proposa l’adopció dels següents 
 

ACORDS 
 
  Primer.- Informar el conjunt d’al·legacions presentades durant el 
període d’exposició pública del projecte d’expropiació pel sistema de taxació 
conjunta de les finques compreses dins el Polígon 2 del Pla Especial 
d’assignació d’usos del subsector Ribera-Serrallo de Cornellà de Llobregat en 
el sentit següent:  
 

Desestimar la totalitat de les al.legacions relatives a la valoració del 
sòl pels motius recollits en els informes jurídics emesos al respecte, 
que s’adjunten i formen part integrant del present acord com a 
annexos 1, 2 i 3.  
 
Estimar parcialment les al.legacions que tot seguit es relacionen, 
amb indicació del número d’al·legació, del número de parcel·la i del 
titular, i amb expressió del sentit de l’estimació, pels motius 
recollits en els informes emesos el respecte, que s’adjunten i formen 
part integrant del present acord com annex 4: 
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Al·legació núm. 5, Parcel·la  núm. 68, Teresa Garcia Blanc: es 
corregeix la titularitat de la finca a l'al·legant, fixant la superfície de 
la mateixa en 286,50 m2. i que implica una correcció de la valoració 
de la finca en el projecte d'expropiació per diferencia de superfície. 
   
Al·legació núm. 6, Parcel·la núm. 18, Antonio Moncusí Plana: es 
corregeix la titularitat de la finca 18 i atribuir-la a l'al·legant i a la 
seva esposa , Sra. Oliva Fernández López. 
 
Al·legació núm. 7, Parcel·les núm. 39-40, Josefa Saz Gil: es 
corregeix la superfície de la finca, que implica una correcció de la 
valoració del sòl,  per diferencia de superfície de la finca 40,en el 
Projecte d'expropiació. 
 
Al·legació núm. 8, Parcel·les núm. 15 i 16, Miquel Bou Ibáñez: es 
corregeix la titularitat de la finca 15 que s'atribueix a l'al·legant, es 
corregeix la superfície global de les finques, per variació de la 
superfície de la finca 15. Això implica una correcció de la valoració 
del sòl de les finques, per diferència de superfície, en el projecte 
d'expropiació. 
   
Al·legació núm. 12, Parcel·la núm. 58, Lluís Corts Forcada: es 
corregeix la superfície de l'habitatge, que implica una correcció de la 
valoració de la mateixa, per diferencia de superfície, en el Projecte 
d'expropiació. 
 
Al·legació núm. 13, Parcel·les núm. 37 i 38, Vicente Cera Places i 
Ana Martínez Ribas: es corregeix la titularitat de les finques, en el 
sentit d'atribuir la titularitat de la finca 37 al Sr. Vicente Cera 
Places i la 38, per meitat i proindivís, al Sr. Vicente Cera Places i a 
la Sra. Ana Mª Ribas Martínez. 
 
Al·legació núm. 15, Parcel·la núm. 33, Mª Carmen Sanz Redondo: es 
corregeix la titularitat de la finca, atribuint la mateixa, per meitat i 
proindivís, a la Sra. Carmen Sanz Redondo i al Sr. Vicente Jové 
Loren. 
 
Al·legació núm. 19, Parcel·la núm. 82, Francisco Miñana Robles: es 
corregeix la titularitat de la finca a nom de l'al·legant. 
 
Al·legació núm. 21, Parcel·la núm. 32, José Suárez Villar: es 
corregeix la titularitat de la finca, atribuint la mateixa, per quartes 
parts indivises, als Srs. José Suárez Villar, Manuel del Arco 
Ventura, Purificación i amadora Manjón Ventura. 
 
Al·legació núm. 22, Parcel·la núm. 55,  Pilar, Juan i Mª del Carmen 
Elías Bertran: es corregeix la titularitat de la finca, atribuint la 
mateixa, per terceres parts indivises, als al·legants, així com la 
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valoració de l'arbrat existent que implica una correcció del valor de 
la finca, per modificació del valor de les plantacions, en el Projecte 
d'expropiació. 
 
Al·legació núm. 24, Parcel·la núm. 51, Maria Rosa Concustell Bas: 
es corregeix la titularitat de la finca, atribuint la mateixa a 
l'al·legant. 
 
Al·legació núm. 27, Parcel·la núm. 62-C, Rosario Garcia Luna: es 
corregeix la titularitat de la finca, atribuint la mateixa a l'al·legant. 
 
Al·legació núm. 28, Parcel·les núm. 60-B i 46, Manuel Valle López: 
es corregeix la titularitat, atribuint la mateixa per meitats indivises, 
a l'al·legant i al Sr. Alba Quiroga. 
 
Al·legació núm. 31, Parcel·la núm. 83, José Valera Ruiz: es corregeix 
la titularitat de la finca, atribuint la meitat indivisa de la finca a 
l'al·legant i al seu germà Martín, i de l'altra meitat ambdós són 
nusos propietaris essent-ne usufructuària la Sra. Maria Rubio 
Marín. També s’accepta la incorporació al Projecte de reparcel·lació 
de la valoració de les plantacions. 
 
Al·legació núm. 32, Parcel·la núm. 81, Josefa Pala Sanz, en 
representació de Tecla Sanz Sacristan: es corregeix la titularitat de 
la finca, atribuint la meitat indivisa  a la Sra. Tecla Sanz Sacristan, 
mantenint com a desconegut el propietari de la restant meitat 
indivisa. 
 
Al·legació núm. 33, Parcel·la núm. 42, Mª Dolors Roura Tibau: es 
corregeix la titularitat de la finca, atribuint la mateixa a l'al·legant. 
   
Al·legació núm. 34, Parcel·la núm. 88, Julio Ochoa González: es 
corregeix la titularitat de la finca, atribuint la propietat a Julio 
Ochoa González i Mercedes González Forn. 
 
Al·legació núm. 35, Parcel·la núm. 20, Carmen Fernández Oliver: es 
corregeix la titularitat de la finca, atribuint la propietat als hereus 
d’Eduardo Fernández Piñeiro. 
 
Al·legació núm. 38, Parcel·la núm. 87, Concepció Bartolí Bernadich: 
es corregeix la titularitat de la finca, atribuint la mateixa als hereus 
del Sr. Marcelino Prat Arisa i corregir l'error del Projecte 
d'expropiació que atribueix a l'al·legant erròniament la propietat de 
les finques 28 i 88. 
 
Al·legació núm. 39, Parcel·la núm. 34, Carlos Bou Ibáñez: es 
corregeix la titularitat de la finca, atribuint la mateixa a l'al·legant. 
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Al·legació núm. 40, Parcel·la núm. 62-A, Ignacia Jaén Badia, 
representada per Simón Giner Garcia: es corregeix la titularitat de 
la finca, atribuint-la, per meitats indivises, als Srs. Luis Robert 
Ballester i Ignacia Jaén Badia. Es modifica la valoració de les 
plantacions, que implica una  modificació del valor de la finca que 
figura en el Projecte d'expropiació aprovat. 
 
Al·legació núm. 43, Parcel·les núm. 45, 48 i 85, Vicente Giner 
Garcia i Antonia Cuello Delgado: es corregeix la titularitat de les 
finques 45 i 48 que no figuraven a nom dels al·legants i s'afegeix al 
Projecte d'expropiació la valoració de les plantacions de la finca 45 i 
la valoració del traster, així com millores per electricitat de la finca 
85. 
 
Al·legació núm. 45, Parcel·la núm. 72, Maria Ortiz Merino: es 
corregeix la titularitat de la finca, atribuint la mateixa a l'al·legant. 
 
Al·legació núm. 58, Parcel·la núm. 62-B, Alfonso Sánchez Garcia: es 
corregeix la titularitat de la finca, atribuint la mateixa a la Sra. Rosa 
de Dios Martín. 
   
Al·legació núm. 59, Parcel·les 68-A i B, Antonio Ramos Barroso: es 
corregeix la titularitat, atribuint la mateixa a l'al·legant, i es 
corregeix el Projecte d'expropiació per incorporació de la valoració 
de les finques 68-A i 68-B. 
   
Al·legació núm. 61, Parcel·les núm. 53 i 54, Antonio Pérez Sánchez i 
Carmen Martín Negrete: es corregeix la titularitat de les finques, 
atribuint a la Sra. Carmen Martín Negrete la titularitat de la finca 
53, i la de la finca 54 als Sers. Antonio Pérez Sánchez i Carmen 
Martín Negrete. Es modifica les valoracions de les finques 53 i 54 
del Projecte d'expropiació per correcció de la superfície de les 
finques i per la incorporació de la valoració d'un pou existent i d'un 
motor de bombeig a la finca 53. 
 
Al·legació núm. 62, Parcel·les núm. 1, 9, 10, 11, 76, 77 i 78, 
Societat General d'aigües de Barcelona, SA. (AGBAR) : es corregeix 
l'error material del projecte d'expropiació que atribuïa la propietat 
de la finca núm. 15 a l'AGBAR. 
 
Al·legació núm. 65, Parcel·la núm. 4, Elisa Galofré Ventura, 
representada per Sandra Pijoan Bona: es corregeix la titularitat de 
la finca, atribuint la mateixa a l'al·legant. 

 
  Desestimar la totalitat de la resta d’al.legacions no incloses en la 
resolució detallada en el punt segon del present acord, pels motius recullits en 
els informes emesos el respecte, que s’adjunten i formen part integrant del 
present acord com  annex 4. 
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 Segon.- Elevar l’expedient d’expropiació pel sistema de taxació 
conjunta de les finques compreses dins del Polígon 2 del Pla Especial 
d’Assignació d’usos del Subsector Ribera-Serrallo, de Cornellà de Llobregat a 
la Comissió d’Urbanisme de Barcelona per a la seva resolució.” 
 
 
 PRESENTACIÓ I DELIBERACIÓ 
 
 Per part del Regidor-Delegat de l’Àrea d’Urbanisme, Habitatge i 
Infraestructures, senyor José Luis Morlanes Galindo, es fa una explicació del 
dictamen, manifestant que, en primer lloc, li agradaria que fessin un esforç de 
rigor quan parlem d’aquest tema, perquè sinó el diàleg resulta molt difícil. 
 
 Crec que no s’ha de dir: -m’oposo a un projecte perquè s’expropien 
vint-i-sis hectàrees-, i que jo digui: -són onze-, i es continuï dient: -doncs, 
també m’oposo-.  Crec que hem de fer un esforç de rigor, i ho dic amb tot el 
respecte i amb tota la consideració. Són onze hectàrees a mil vuit-centes 
cinquanta pessetes valor del sòl, que suposen dos-cents quinze milions de 
pessetes. Per tant, són onze hectàrees, no vint-i-sis hectàrees, i, crec que si un 
està en contra de què sigui vint-i-sis, i si finalment són onze, això li hauria de 
donar tanta alegria  que hauria de donar suport al projecte immediatament. 
 
 Dit això, voldria comentar algunes qüestions prèvies: el respecte als 
propietaris s’ha manifestant en el treball de les al·legacions; aqueixos onze 
toms responen una a una a totes les al·legacions que s’han plantejat; sabem 
els arbres que hi ha, les plantacions les construccions de què any. Per tant, 
s’ha fet un treball de veritat seriós, amb un equip tècnic, amb taxador, 
advocats, enginyer agrícola. 
  
 S’han presentat seixanta-quatre al·legacions que demanen més 
diners, i una al·legació que s’oposa al Pla.  
 
 Desestimem totes les al·legacions referents al valor del sòl, perquè la 
revisió del programa d’actuació urbanística del 88-92 va qualificar el sòl del 
que parlem de zona 7b, equipaments comunitaris de nova creació. El sòl sobre 
el qual actuem és un sòl qualificat d’equipament comunitari i està inserit dins 
d’un àrea rústica i exempt de contribució i, curiosament, els propietaris del sòl 
demanen que sigui valorat com els habitatges que hi ha al voltant, és a dir, 
demanen vint-i-vuit mil pessetes netes per metre quadrat. 
 
 Tinc la sensació de què alguns pretenen aprofitar-se de la ciutat, 
fins i tot espoliar-la en algun cas, i els hi donaré cinc casos de referències del 
Jurat d’Expropiació dels darrers mesos i algunes dels últims anys. 
 
 Manresa: any 97, un sòl idèntic al nostre: vuit-centes pessetes 
metre quadrat pel Jurat d’Expropiació. 
 
 Viladecans: any 99, Club de Golf, un privat: dues mil dues-centes 
vint-i-cinc pessetes metre quadrat. 
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 Servei d’Extensió Agrària de Sant Boi: valoren els sòls entre mil 
cinc-centes pessetes i mil vuit-centes metre quadrat, i, el que és més recent i 
més significatiu a l’efecte del que discutim aquí avui, la valoració de la finca de 
Mas Llobet de Cornellà de l’any 2000, dues mil pessetes metre quadrat, amb 
esment del Jurat d’Expropiació d’exagerades les pretensions del propietari que 
demanava menys del que estan plantejant els propietaris de Ribera-Serrallo. 
 
 Els propietaris estan demanant tres mil milions de pessetes, per 
uns terrenys rústics, que no paguen contribució. Hem fet una taxació amb 
detall, atenent les peticions justes i desestimant les que suposen un greu 
perjudici per a l’interès general, és a dir, per a la ciutat de Cornellà, i, en tot 
cas, amb aquest tràmit donaríem per informades les al·legacions i les 
transmetríem a la Comissió d’Urbanisme de la Generalitat que serà la que en 
última instància hagi de decidir.     
 
 A continuació intervé el Sr. Ignacio Flórez Barrón, com a Portaveu 
del Grup Municipal d’EUiA, per manifestar que creu que tots recordaran que 
les al·legacions que vàrem presentar, -posteriorment sí que han dit que no 
volen que ningú surti perjudicat-, les seves raons eren altres, de caràcter 
històric, natural, cultural, que tot això té el seu valor, i per tant, de ciutat 
equilibrada en la que no termini tot –el poc que li queda- sota l’asfalt. 
  
 En el Pla es plantejaven dos-cents cinquanta-sis mil quatre-cents 
vuitanta-set metres, torno a repetir-ho. Ara em dius: no! allí estan els 
equipaments esportius i els equipaments escolars i d’altres, però jo, ara 
plantejo: d’onze fins a vint-i-cinc i mitja són catorze i mitja, i entre els col·legis 
i les instal·lacions esportives, pistes de tennis, Delfos i d’altres, a on es fiquen 
aqueixes catorze hectàrees i mitja?, perquè això no se sosté, la realitat està 
aquí, són números. 
 
 Seguidament pren la paraula la senyora Mª Isabel Espinosa 
Fernández, com a  Portaveu del Grup Municipal del PP, per manifestar que li 
agradaria que li aclarís en quin any es va fer la requalificació com a 
equipament, intervenint el Sr. Morlanes per manifestar que la primera 
qualificació la fixa el Pla General Metropolità de l’any 76, i ja l’any 88, es 
produeix la determinació de sòl urbà no programat, abans estava com a zona 
7b, equipaments comunitaris de nova creació, però és que això agafa tota la 
franja des de l’entrada de la carretera del Prat fins a Sant Feliu, és a dir, no 
s’hi queda aquí, segueix a Sant Joan Despí i a Sant Feliu, perquè el que es va 
apostar era perquè hi hagués entre les grans comunicacions i les ciutats unes 
zones d’equipaments. 
 
 Mentre no s’aprova un planejament, aquest tipus de sòl admet 
l’explotació agrària i admet el dret del propietari a la seva transformació. Els 
propietaris, en aquests 23 anys, cap d’ells ha proposat un planejament 
tendent  a activar aquest sòl, ha estat l’Ajuntament el que, -després de vint i 
alguns anys- aprova un planejament per a donar a la ciutat una zona 
esportiva que la ciutat necessita 
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 Per tant, ni estem davant sòls agraris, és l’Ajuntament el que activa 
perquè abans no han proposat els propietaris la qualificació com a 
equipament esportiu d’aquesta zona. 
 
 Pren novament la paraula la Sra. Espinosa per manifestar que la 
seva pregunta estava motivada en què allí hi ha habitatges, i fins a cert punt 
és lògic que alguns propietaris pretenguin cobrar com a sòl d’habitatge, però, 
és clar, falta saber com estava i perquè es van fer aquells habitatges allí, si al 
seu dia no estava el sòl qualificat per fer-les. 
 
 Finalment intervé el Sr. Morlanes, per manifestar que, a partir 
d’ara, es referirà a aquest tema com a Parc Esportiu del Llobregat, perquè 
nosaltres hem acabat la fase de planejament, s’acaba la fase d’expropiació, 
s’ha adjudicat anteriorment la redacció del projecte i, a partir d’ara, pertoca 
parlar del Parc Esportiu del Llobregat i deixar, gairebé a l’oblit, el nom de 
Ribera-Serrallo.    
 

  
 
 VOTACIÓ 
 
 Sotmès a votació el dictamen és aprovat per majoria absoluta dels 
assistents, amb el vot en contra del Portaveu del Grup Municipal d’EUiA, 
senyor Ignacio Flórez Barrón, i, amb l’abstenció de la Portaveu del Grup 
Municipal del PP, senyora Mª Isabel Espinosa Fernández. 
 
 
 
 
 
 11.- Rebutjar el projecte del traçat de l’AVE, proposat pel 
Ministeri de Foment per considerar-ho inviable tècnicament, socialment i 
medi ambientalment; sol·licitar a l’esmentat Organisme que reprengui el 
traçat anterior consensuat amb l’Ajuntament. 
 
 DICTAMEN 
 
 
 “La Comissió Informativa d’Obres, Urbanisme, Manteniment, 
Serveis i Medi Ambient  reunida amb l’objectiu d’analitzar l’estudi Informatiu 
Aeroport-Barcelona- carrer Mallorca proposat pel Ministeri de Foment 
constaten: 
 

 Que l’esmentat  estudi és el segon que estudia el traçat de l’AVE al 
seu pas per Cornellà. El primer fou l’anomenat Ramal Ferroviari del Llobregat 
que establia. 
 



 43

1.- Un  doble ramal de l’AVE cap a el port i cap a l’Aeroport fora del 
nucli urbà  

 
2.- Que s’integrava al seu pas per Cornellà, entre la mota del riu i el 

cinturó Litoral, pel que el seu impacte ambiental era molt reduït  
 

A) No afectava a l’aqüífer 
B) La contaminació acústica y visual era reduïda. 

 
3.- El projecte estava consensuat amb l’Ajuntament. 

 
 Que l’estudi informatiu ara presentat, anomenat Aeroport-
Barcelona- carrer Mallorca estableix: 
 

1.- Un nou traçat del tren que no ha estat consultat amb 
l’Ajuntament i que trenca el consens assolit anteriorment. 
L’estudi informatiu proposat, planteja que el nou ramal travessi  
el barri Fontsanta, enderrocant o afectant les següents 
construccions: 

 
A) Col·legi Públic Fontsanta 
B) Vial Llobregat que s’inaugurarà a final de mes. 
C) Nova urbanització del Sector Suris. 
D) Afectarà la urbanització del Trambaix. 
E) Un grup d’habitatges del carrer Soler i Cortada 
F) Una fàbrica. 

 
2.- Pretén passar per una zona prevista per a construir una 

residència de Gent Gran i un conjunt d’habitatges de protecció 
oficial. 

 
3.- Té un impacte ambiental, acústic i visual important, passarà per 

l’aqüífer de Cornellà. 
 
 Per tot això el President de la Comissió Informativa, a proposta del 
Regidor d’Urbanisme, Habitatge i Infraestructures i de la regidora de Medi 
Ambient i Sostenibilitat, proposa al Ple de l’Ajuntament, l’adopció dels 
següents  
 

ACORDS 
 
 Primer.- Rebutjar el traçat proposat pel Ministeri de Foment per 
considerar-lo inviable, tècnicament, socialment i medi ambientalment. 
 
 Segon.- Sol·licitar al Ministeri de Foment que reprengui el traçat 
anterior, consensuat amb l’Ajuntament de Cornellà per ser menys agressiu per 
la ciutat des del punt de vista social i medi ambiental. 
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 Tercer.- Emplaçar a la Generalitat de Catalunya i als Ajuntaments 
afectats a consensuar una Proposta Catalana de Traçat, que respongui a les 
necessitats de transport de Catalunya, que s’integri positivament a les ciutats 
i que ajudi a vertebrar i qualificar el territori. 
 
 Quart.- Elaborar una al·legació contraria al traçat proposat pel 
Ministeri de Foment. 
 

      Cinquè.- Traslladar el present acord, a la Conselleria d’Obres 
Públiques de la Generalitat de Catalunya, als Ajuntaments afectats i al 
Ministeri de Foment.” 
 
 
 PRESENTACIÓ I DELIBERACIÓ 
 
 Per part del Regidor-Delegat de l’Àrea d’Urbanisme, Habitatge i 
Infraestructures, senyor José Luis Morlanes Galindo, es fa una explicació del 
dictamen, manifestant, en primer lloc, que vol posar en comú amb el Ple de 
l’Ajuntament la nostra perplexitat perquè, després d’haver consensuat amb el 
Ministeri de Foment un traçat de l’AVE, al seu pas per Cornellà, ens hem 
trobat sorprenentment, sense ser avisats i sense haver-se comentat, amb una 
nova proposta de traçat que després comentaré. 
 
 L’Ajuntament de Cornellà  –si que ho haig de dir amb rotunditat- 
crec que en tot el tema d’infrastructures s’ha comportat amb una 
responsabilitat alta, de fet, ens vàrem posar d’acord en la inserció del 
ferrocarril en la nostra ciutat de forma ràpida. Hi ha un camí natural per 
inserir el ferrocarril a Cornellà, que és  una espècie de tàlveg que queda entre 
el Cinturó del Litoral i la mota del riu, per on passa actualment el tren de 
mercaderies dels Ferrocarrils de la Generalitat, és un terreny que fins i tot –en 
algunes parts- té un cert nivell de deteriorament. Aquí quedava eliminant 
contaminacions acústiques i visuals, i, per tant, una vegada que el Ministeri 
de Foment va acceptar mantenir la permeabilitat de Cornellà amb el riu 
mitjançant el pont actual i mitjançant una segona passarel·la que, en aquest 
cas, arribaria als dos costats del riu, i va haver-hi un acord –lògicament entre 
institucions- que el que pretén és que el nostre tingui les millors 
infrastructures possibles. 
 
 La nostra sorpresa va ser quan ens vam assabentar pel BOE que es 
planteja un nou traçat que trenca el consens que s’havia establert amb els 
onze municipis del Baix Llobregat, però que és especialment lesiu per a la 
Ciutat de Cornellà perquè, d’aquí a un par de setmanes, inaugurarem el vial 
límit que ens uneix Cornellà amb Sant Feliu. I la proposta de túnel que se’ns 
planteja el primer que farà és afectar aquest vial, en el sentit de què tal com 
està dibuixat s’haurà de plantejar una solució per sobre del tren d’aqueix vial. 
És a dir, com ve gairebé en superfície a aqueixa altura s’haurà de fer un pont 
petit o un pont de bastant importància, perquè des que puges fins que arribes 
a estar per sobre de l’AVE, es necessiten metres en una carretera que 
inaugurarem, possiblement, dins d’un par o tres de setmanes. 
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 Ens entra com un elefant en una “cacharreria” pel Col·legi 
Fontsanta i lògicament com planteja un sistema constructiu que destrossa el 
Col·legi, ens afectarà de forma molt seriosa tota la urbanització de Can Suris 
que estem fent ara nova. A més, passarà relativament bastant a prop de dos 
edificis, l’últim edifici de Fontsanta i l’edifici que està fent l’UGT en aquest 
moment. Ens afectarà la urbanització i el traçat del Trambaix que està previst 
per la carretera de Sant Joan, deixarà “ferid de mort” la pastilla que hem 
aprovat en el Ple passat per fer un centre de Gent Gran, i deixarà en escac la 
pastilla per fer habitatges de protecció oficial que tenim al costat, es carregarà 
Nubiola Vilumara i, després de tot això, entrarà per sota  i s’anirà a Barcelona.  
 
 Això és impropi d’aquest temps, ja ningú planteja infrastructures 
que es portin pel davant col·legis, habitatges. Per cert, Sra. Espinosa, 
habitatges de Soler i Cortada, se’n portaran entre deu i quinze, perquè per 
arribar a aquella pastilla primer passen per Soler i Cortada. 
 
 I un tema que a mi em preocupa de forma molt important: és el pas 
pel aqüífer de Cornellà, -encara que ells no ho sàpiguen-, es porten pel davant 
les instal·lacions d’aigües de Barcelona, amb la qual cosa crec sincerament 
que aquest traçat no ho veurem realitzat i que es tornarà al traçat lògic i 
natural que és l’altre. 
 
 He de dir que curiosament el projecte valora les expropiacions i les 
afectacions en quelcom més de vuit-cents milions de pessetes. Només el sòl –
tot ell residencial- a preus actuals, val més de deu mil milions. I finalment la 
guinda que fa que un s’hagi de contenir per a no indignar-se, és que han 
utilitzat una cartografia de fa deu anys, on això apareix pràcticament com un 
hortet, a on Fatjò no hi és. 
 
 Plantegem una proposta amb molta contenció, “escolti si us plau, 
això no és possible, anem al traçat anterior que estava consensuat i anem a 
posar-nos d’acord en treballar conjuntament”. L’estudi informatiu està en 
informació pública, i nosaltres podem fer, al·legacions fins el 30 de novembre, 
per tant, al proper Ple presentarem al·legacions. Però, farem un acord en el 
sentit de dir que això no pot ser i que, per favor, es torni al traçat anterior i 
d’aquí no passem.  
 
 És una proposta pensant en Cornellà, de fet l’hem anomenat “un 
traçat de l’AVE respectuós amb Cornellà”, i és una proposta que suggereixo 
que se li doni suport, fins i tot, prescindint de la posició de cadascú respecte a 
aquest mitjà de transport -que sé que les hi ha matisades-, no estem tant 
discutint en aquest moment si AVE sí o no, com si l’AVE ha de passar per aquí 
o no, i crec que amb això hem d’estar tots d’acord en que no. 
 
 La proposta és de la Comissió Informativa, per tant, no és un acord 
de part, és una proposta de tots/es i el que jo demano és que, amb 
independència dels interessos partidaris de cada un de nosaltres votem a favor 
de la proposta que és votar a favor, en aquest cas, de la Ciutat. 
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 A continuació intervé el Sr. Joan Tardà i Coma, com a Portaveu del 
Grup Municipal d’ERC, per manifestar que davant d’un atemptat tan greu –ja 
vam parlar en la Comissió Informativa-,  mostràvem, si més no, els qui vam 
prendre la paraula en aquella reunió el suport a la proposta, com deia el 
Tinent d’Alcalde, acceptant que, fins i tot, en el projecte anterior també hi 
havia divergències, però, en tot cas, nosaltres els Grups Municipals d’ERC i 
d’EUiA,  volíem sumar dos punts, que podrien anar al final de l’acord. Tenen a 
veure amb el que pot arribar a passar, i, com que és possible que això sigui un 
fanal, és possible que el que pretenguin és no fer res, és a dir, ves a saber si 
això no és un fanal per tal que, en principi, es retardi el procés d’inversió. 
 
 En tot cas, com que és possible que en el futur hi hagi problemes en 
aquest sentit, nosaltres volíem demanar que s’incorporessin dos punts. L’un 
diu: 
 
 - Informar a través de la Revista Municipal Cornellà Informa, del 
nou projecte per a la construcció de la línia de Ferrocarril d’Alta Velocitat, 
proposat pel Ministeri de Foment, que trenca el pacte establert fins aleshores 
per les institucions. 
 
 En segon lloc demanem, -seguint el que sol·licitava el Tinent 
d’Alcalde-, que: 
 
 - Ell mateix assumeixi la responsabilitat de convocar a les 
associacions de veïns i alguna altra entitat interessada a una reunió, aquí a 
l’Ajuntament, en què ell informi, malgrat que tothom pugui assabentar-se a 
través de la publicació municipal, que aquestes entitats que mostren interès 
per les coses ciutadanes, personalment ell els hi expliqui quin és el problema 
que tenim damunt la taula. I això perquè pugui informar de la situació que 
genera el nou projecte i alhora pugui rebre els suggeriments i opinions de 
l’associacionisme cornellanenc, perquè considerem que aquest és un pas previ 
per poder dur a terme les mobilitzacions de protesta que en un futur  
poguessin escaure, entenent que és evident que la situació canvia 
radicalment. Crec que informar i convocar a les associacions gairebé és d’ofici.     
 
 Seguidament pren la paraula el senyor Ignacio Flórez Barrón, com a 
Portaveu del Grup Municipal d’EUiA, per manifestar que com ara mateix 
acaba d’explicar el Sr. Tardà, efectivament, ells s’han posat d’acord i hem fet 
aquest redactat i això demostra que estem disposats a donar-li suport, però, jo 
vull fer alguns comentaris en general a allò que suposa un tren d’alta velocitat 
i no solament aquest; donant lectura al següent:  
 
 “Estant radicalment en contra del nou traçat del Tren d’Alta 
Velocitat  (TAV) i disposats a donar suport a les accions que siguin necessàries 
per rebutjar-lo, perquè suposa un atemptat inacceptable per a la nostra 
ciutat, ja que afecta a una sèrie d’infrastructures, equipaments com el Col·legi 
Fontsanta, habitatges, la fàbrica Nubiola-Vilumara, l’aqüífer, així com altres 
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greus impactes sobre la nostra població, volem deixa clar que estem en contra 
de qualsevol traçat, per les raons següents: 
 
 No existeixen raons de pes que demostrin la justificació de 
declaració d’interès general de la línia ferroviària del TAV, ja que només 
afavoreix a una minoria selecta de la població i a grans interessos econòmics i 
polítics. El Pla de Transport Ferroviari, aprovat pel Consell de Ministres de 30 
de abril de 1987, diu: revisada i actualitzada la xarxa de comunicacions 
ferroviària actual i el parc de trens, possibilita desenvolupar sistemes de 
velocitat alta (VA) i assolir una mitjana de velocitat de 180-200 km./hora, amb 
el que es reduirien els costos econòmics i ecològics i s’obtindrien una major i 
millor utilitat pública: parades  intermèdies i major nombre d’usuaris. A més, 
en una comarca com la nostra, en la que existeixen tantes poblacions 
properes, tants polígons industrials, infrastructures i equipaments de tot 
tipus, és pràcticament impossible donar-li a la via els radis de curvatura (entre 
4 y 6 km.) que permetin les altes velocitats a què pot arribar el TAV. 
 
 El TAV és un projecte amb un cost econòmic molt elevat: entre 
1.300 y 1.700 milions de ptes./km., mentre que, condicionar una línia per a la 
VA, costa entre 250 y 350 milions/km. Els consums energètics són, 
igualment, molt més alts: passar de 200 a 300 km./h. requereix entre un 50 i 
un 60% més d’energia. Aquesta gran inversió suposarà un important retall 
d’altres serveis socials: des del mateix transport ferroviari, la  precarietat de la 
qual és cada dia més evident (xarxa ferroviària, tancament d’estacions, 
reducció de serveis, etc.). 
  
 Com en altres moltes coses, a Espanya se segueixen aplicant 
sistemes que estan sent abandonats o revisats per altres països més avançats:  
Anglaterra, Itàlia o EE.UU s’han desestimat; a França i Alemanya s’han 
paralitzat els projectes por la seva nul·la rendibilitat econòmica i s’està optant 
per tren pendular de VA, introduint les principals xarxes regionals. 
 
 L’afectació sobre el sòl agrícola, comporta un dany irreversible i la 
pèrdua definitiva del mateix, fragmentant algunes de las zones més importants 
del Parc Agrari i d’altres explotacions del B.LL. 
  
 Fa falta tenir en compte l’important efecte barrera d’aquesta 
infrastructura en algunes zones, especialment en el Baix Vall, que comportaria 
l’aïllament de les poblacions pel que fa al Riu, la desviació de múltiples 
serveis, torrents, rieres i canals de reg, la divisió de varis termes municipals, a 
més de què en tot el B.LL. no farà cap ni una parada. Per a donar les màximes 
prestacions de velocitats, el TAV necessita un corredor de 150 m. d’amplada, 
(15 hes./km.) i unes tanques perimetrals de 4 metres de alçada.  
 
 Contràriament a allò que diu la proposta, el traçat anterior, 
subterrani en el Delta central, pot tenir greus conseqüències per l’aqüífer i 
alteraria greument a les poblacions d’animals i vegetals, així com als habitats 
en què es desenvolupen, que tenen un important valor ecològic, especialment 
en el tram Cornellà-Port. 
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 Per tot això demanem a l’Ajuntament, que no es limiti sols oposant-
se al nou traçat i demani tornat a l’anterior, sinó a qualsevol altre.” 
 
 A continuació pren la paraula el senyor Nèstor Artís i Villena, com a 
Portaveu del Grup Municipal de CiU, per manifestar que el seu Grup està 
totalment d’acord amb aquesta proposta perquè creiem que perjudica molt a 
Cornellà, i l’altre traçat era més respectuós amb el medi ambient i amb la 
Ciutat de Cornellà. 
 
 Seguidament intervé la senyora Mª Isabel Espinosa Fernández, com 
a  Portaveu del Grup Municipal del PP, per manifestar que pel seu Grup com 
ha comentat amb el Sr. Morlanes al entrar, només hi ha un petit matís – el 
punt número 4, em sembla que li he dit- que m’agradaria que es canviés, -
després ho discutirem- Estem d’acord però haig de dir que aquí no es deixa 
passar una per armar el sarau i folklore per no res. El Sr. Morlanes no ho ha 
dit aquí, ho ha dit en la Comissió Informativa, que està en conversacions amb 
el Secretari d’Estat i que, possiblement, aqueixes conversacions arribin a bon 
fi. Esperem, estem en temps d’exposició pública i el folklore i el sarau ja ho 
farem després si es dona el cas, però parlem primer, i crec que és el que està 
fent el Sr. Morlanes, i crec que ho està portant bastant bé. 
 
 M’he informat, he tractat de fer tot el possible dins de les meves 
atribucions i se m’ha dit que s’està treballant en això, que hi ha una oficina 
tècnica, que està intentant posar d’acord tots els ajuntaments afectats i que, 
possiblement, això quedi en una al·legació. Jo demanaria -per poder aprovar 
aquest acord amb el vot del Partit Popular- que es fes una al·legació, però que 
es tragués la paraula “contraria”, o sigui, una al·legació al projecte i punt. 
M’agradaria que fos una al·legació tècnica. 
 
 Pel que fa al matís que ha fet el Sr. Morlanes sobre Soler i Cortada, 
jo s’ho torno. Les cases de Soler i Cortada –a més són precioses les del fons del 
carrer- en conversacions amb els veïns,(em disgustaria molt que passes l’AVE), 
que vaig mantenir i que mantinc, -i no pensava dir-ho-, li haig de dir que em 
van assegurar que una persona d’aquest Ajuntament els hi va dir: “feu el que 
voleu, però heu de saber que on entra l’Ajuntament arrasa”. Ara sembla ser 
que és l’AVE qui arrasa, o sigui que “donde las dan las toman”.  
 
 A continuació pren la paraula el senyor Alberto García Llorente, 
com a  Portaveu del Grup Municipal  Mixt, per manifestar que el seu Grup 
també ens hem quedat una mica sorpresos perquè, com molt bé ha dir el Sr. 
Tinent d’Alcalde, el traçat que s’havia proposat era un traçat que -no vaig a 
entrar, ni molt menys si l’AVE és oportú o no oportú, per a Cornellà, si afecta 
més o afecta menys a nivell de medi ambient -era molt més beneficiós que el 
que proposa el Ministeri de Foment. 
 
 Nosaltres com qualsevol persona racional i coherent, aprovarem 
aquesta proposta perquè això realment va en contra d’allò que són uns 
beneficis i una perspectiva de futur envers el que és un pla d’habitatge, i, com 
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molt bé diu el dictamen, una sèrie de perjudicis que es pot fer a la nostra 
Ciutat, per tant, nosaltres votaríem la proposta que s’ha presentat i després 
els dos punts esperaríem a què, o bé el Portaveu o bé el Tinent d’Alcalde, digui 
si els accepta o no. 
 
 Tot seguit intervé la senyora Carmen Romero López, com a Portaveu 
del Grup Municipal d'IC-V, per manifestar que el seu Grup també es volia 
pronunciar sobre aquesta proposta. En principi, estem d’acord i diria que amb 
el terme que ha utilitzat el Tinent d’Alcalde d’Urbanisme, “és una proposta 
amb molta contenció”, perquè realment no explicita el sentiment que ens ha 
provocat, en general, a Cornellà i suposo que també a tots els grups polítics 
que hem anat seguint mínimament com anava el traçat de l’AVE. 
 
 Crec continua manifestant la Sra. Romero, que el que es proposa 
aquí, arribar a una proposta catalana de traçat que sigui consensuada, -això 
significa que tots els municipis afectats ens posem d’acord- és la jugada neta 
que s’ha de fer contra un govern que quan canvia de ministre, canvia 
paradoxalment també de proposta. No sé si realment el que hi ha de fons, -que 
aquí no es diu perquè som molt prudents- és la voluntat de què mai arribi a 
l’Aeroport de Barcelona, perquè Barcelona no tingui més possibilitats que 
Madrid, perquè no tingui un aeroport intercontinental  i que el que pretenen 
és guanyar temps perquè tampoc estigui fet per al Fòrum Universal de les 
Cultures de 2004, ni que tampoc es faci l’obra de Sagrera com pretén 
l’Ajuntament de Barcelona. 
 
 Per tant, hi ha moltes més coses, i nosaltres només estem dient: “no 
ens agrada”. No podem estar conformes amb la proposta que fan ara perquè  
Cornellà queda molt afectat, i sense ser insolidaris amb la resta de pobles 
afectats, demanem que es tingui en compte la proposta del traçat que es va 
consensuar i, en tot cas, que mai es facin coses sense el consens de la gent 
que està involucrada en l’assumpte, no per reial decret ni utilitzant uns 
plànols que realment ja ni existeixen. 
 
 Seguidament pren la paraula el President-Delegat de la Comissió 
Informativa d‘Obres, Urbanisme, Manteniment, Serveis i Medi Ambient, senyor 
Antonio Martínez Flor, per manifestar que la Sra. Espinosa, és la segona 
vegada en aquest Ple que utilitza una frase que ja vam quedar que era falsa i 
ja li vaig aclarir que ho era.  
 
 Quan es va discutir el tema de Soler i Cortada, la frase aqueixa de 
què “quan arriba l’Ajuntament arrasa” se’m va atribuir a mi. Li recordo que 
vostè aqueixa frase ja la va utilitzar en aquest Ple, i sinó revisem les actes del 
mandat anterior. Jo li vaig deixar molt clar que això no s’havia dit mai, que era 
completament fals, que s’informés millor abans d’emprar frases que vostè diu 
“que li han dit”. Per tant, no empri frases que vostè no ha escoltat, i quan li 
diguin que aqueixa cosa és falsa i després hi hagi proves que demostrin que 
no són certes, -ja que amb Soler i Cortada es va arribar a acords amb els veïns 
i es va canviar el Pla, i, per cert, alguns veïns se’n penedeixen ara que s’hagi 
canviat- més val que no ho torni a utilitzar.  
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 A continuació intervé el Regidor-Delegat de l’Àrea d’Urbanisme, 
Habitatge i Infraestructures, senyor José Luis Morlanes Galindo, per 
manifestar que també deien que trauríem a tothom al carrer i que els 
deixaríem tirats, i estan tots reallotjats, per tant, tampoc s’ha de publicar una 
cosa a so de trompeta, perquè calen fets, no paraules. 
 
 Això que diu el Sr. Flórez pot ser veritat, però no té perquè ser 
veritat. Suggeriria que més que fer apocalíptics de les coses, ens posem a 
treballar tots junts per garantir que les coses vagin per on han d’anar. És més, 
es possible que passi l’AVE i que ens quedi un millor territori medi ambiental 
després, entre d’altres coses, si som capaços de convèncer als governats de 
què a part de què passi una infrastructura –tan important com aquesta pel 
nostre territori- ha d’invertir en el nostre territori, i potser puguem aconseguir 
que passant l’AVE, recuperem el Llobregat. Aleshores el que hem de fer és 
un esforç per buscar els punts de trobada més que per buscar els punts de 
divisió, perquè amb els punts de divisió, el territori nostre, la nostra comarca 
no guanyarà. 
 
  L’AVE aportava tot un conjunt de coses positives per a la Comarca 
–que no és el cas en el Ple de l’Ajuntament parlar d’elles-. Sí que m’agradaria 
parlar de dos coses que aportava a Cornellà en concret: una, ens treia les 
mercaderies del centre de la Ciutat, i això és una avantatge per dos motius, un 
perquè els que vivim a prop de la Renfe no escoltarem per la nit quan passen 
“els mercaderies”, cosa aquesta bastant desitjable. Segon motiu perquè al 
treure “els mercaderies” tindríem més capacitat de trànsit en les rodalies i un 
millor servei de rodalies i la gent qui sap si utilitzaria menys el cotxe i 
contaminaria menys. 
 
 També crec que tenim l’obligació en el període d’exposició pública de 
llançar un missatge clar de què no estem d’acord, però tampoc crec que sigui 
el moment de trencar tots els ponts. S’ha de dir: això és una barbaritat, vostès 
ho han de reconsiderar, en la línia del consens que havíem assolit 
anteriorment, i, per tant, Sr. Tardà, crec que és oportuna la publicació de 
l’acord en el Cornellà Informa, però que abans d’acabar-se el període 
d’informació, per tant de diàleg institucional i d’al·legacions, potser encara no 
és el moment d’iniciar aqueix conjunt d’actuacions que planteja el segon punt. 
Així en el ben entès de què has dit una cosa que tens tota la raó del món, que 
és: “parlar amb els veïns d’ofici”, i això és el que va fer el Tinent d’Alcalde 
d’Urbanisme, el primer dia que va saber el traçat, es va reunir amb l’associació 
de veïns, s’ho va explicar amb tranquil·litat i els hi va donar totes les 
explicacions.            
 
 Crec que farem un mal servei, -ho dic amb tota sinceritat, Sr. 
Tardà-, si en lloc d’unir-nos tots perquè aquest traçat no sigui una realitat, 
obrim un debat en el que puguem terminar com el Sr. Flórez i jo fa dos 
minuts, perquè no toca ara. Allò que toca ara és dir als senyors del Govern 
que s’han equivocat i que han de canviar, i, per tant, la proposta nostra seria 
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assumir el punt primer i demanar, que deixem per a més endavant, el pròxim 
Ple, el punt segon. 
 
 I, pel que fa a la Sra. Espinosa, crec que li han assessorat 
malament, s’ho he dit a la porta i s’ho dic aquí en públic, ara. I, perquè? 
Tècnicament estem obligats a fer una al·legació contrària al traçat, és a dir, 
l’Ajuntament de Cornellà, no pot elegir entre fer una al·legació contra el traçat 
o no. Si no fem una al·legació contra el traçat, pressuposa una acceptació del 
traçat, i, per tant, se’n diu així tècnicament. És més, el Ministre Sr. Cascos –
del qual no demanem la dimissió, aquí, avui, per fer aquest plantejament de 
traçar a  Cornellà perquè estem en aquest to de contenció, de no trencar tots 
els ponts- va dir en els diaris a l’Alcalde Barcelona que s’havia exposat al 
públic el projecte perquè es fessin al·legacions. Per tant, és natural, no implica 
cap càrrega negativa, sinó simplement hi ha un traçat amb el que no estem 
d’acord i estem obligats a fer una al·legació contraria a aquest traçat en el ben 
entès de què mantindrem –si no se’ns nega, per altra part-, el diàleg 
institucional; i, que el nostre objectiu amb aquest tema no és fer política, és 
fer ciutat, i a la que ens tornin a plantejar el traçat anterior –com ja vam fer 
amb aquest Govern- tornarem a estar d’acord, i a posar-nos a treballar perquè 
l’AVE arribi a Barcelona. 
 
 Sí que considero, continua manifestant el Sr. Molanes, que el fet 
que Barcelona disposi d’un tren d’alta velocitat que la uneixi amb Europa, 
amb Madrid o amb Andalusia, és una bona cosa, i, per tant, en aquest sentit, 
demanaria que una mica ens elevem tots i que acceptéssim que la resolució 
fos la que es proposa amb la inclusió de la publicació en el Butlletí.       
  
 Tot seguit pren la paraula el senyor Ignacio Flórez Barrón, com a 
Portaveu del Grup Municipal d’EUiA, per dir que sempre passa el mateix, el 
consens sempre ha de ser que cedim els altres, no un consens discutit i a 
veure que és allò que realment és lògic. Pel que respecta a rebutjar el segon 
punt proposat, em sembla que és una necessitat no només i exclusivament 
parlar amb l’associació de veïns o amb el President de l’Associació de Veïns de 
Fontsanta-Fatjó, això afecta  a tot Cornellà, i hem d’assumir l’obligació de fer 
participar i fer partícips aqueix gran problema a tothom i buscar tot el suport. 
Aqueix punt no diu res d’altre món. En la pròpia Comissió Informativa, el seu 
President –quan nosaltres vàrem dir: i si això no s’aprova?- va dir: 
mobilitzarem a la població. 
 
 Per altra part no entrarem en les avantatges o inconvenients, jo ja 
he dit una sèrie d’elles, però puc garantir que molts d’aqueixos trens de 
mercaderies que passen per la nit- no deixaran de passar, perquè quan venen 
amb cotxes de Martorell o de qualsevol altre lloc, per on han d’anar? hauran 
de passar per aquí. 
 
 Acte seguit pren la paraula el senyor Joan Tardà i Coma, com a 
Portaveu del Grup Municipal d’ERC, per manifestar que coincideixen en què 
no és el moment de considerar cap mobilització, i per això el seu Grup només 
planteja que el Tinent d’Alcalde informi verbalment, personalment als 
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presidents de les associacions de veïns del que dirà l’article del Cornellà 
Informa. No demanem res més, ni plantejar un debat –tal com nosaltres 
havíem previst anteriorment- es diu convocar a les associacions de veïns i 
entitats interessades a una reunió en el que el Tinent d’Alcalde d’Obres i 
Urbanisme,  pugui informar-los. 
 
     A continuació pren la paraula la senyora Mª Isabel Espinosa 
Fernández, com a  Portaveu del Grup Municipal del PP, per manifestar que li 
agradaria molt sumar-se a aquesta proposta, però s’abstindrà, màxim, quan 
s’ha acceptat, abans de terminar les negociacions, llançar les campanes al vol 
amb finalitat partidista o no, però llançar-les. Primer s’ha de negociar i 
després farem la resta. Si s’accepta aquesta esmena jo se’ns dubte 
m’abstindré, seguiré treballant però positivament des d’on pugui perquè això 
no succeeixi i m’oblidaré –com he dit- dels saraus que no fan per mi. 
 
 I ara Sr. Alcalde, continua manifestant la Sra. Espinosa, 
m’agradaria que em deixés fer una puntualització al Sr. Martínez, perquè crec 
que està equivocat i ho dic sense cap ànim. En l’altra legislatura  jo no era la 
Portaveu del Partit Popular, o sigui que no crec que hagi dit això, és la primera 
vegada i aquesta notícia la vaig tenir quan va haver el problema de Soler i 
Cortada, o sigui no he pogut ser jo. Revisi’s les actes i si les troba, aleshores 
parlarem, jo la primera notícia que vaig tenir d’això –i no vaig tenir notícia de 
què fos vostè, em van dir una persona de l’Ajuntament- va ser parlant amb les 
persones de Soler i Cortada, amb el recent problema, res més. També dir-li 
que si m’ha confós amb el Sr. Amador Rosas, aquesta nit, agafo una “depre”. 
 
 Intervé en aquest moment el President-Delegat de la Comissió 
Informativa d‘Obres, Urbanisme, Manteniment, Serveis i Medi Ambient, senyor 
Antonio Martínez Flor, per manifestar que la Sra. Espinosa tenia la bona 
costum de saltar-se moltes vegades al seu Portaveu. 
 
 Acte seguit pren la paraula el senyor Alcalde, José Montilla 
Aguilera, per manifestar que no polemitzarem sobre aquest tema. Crec que 
cadascú el que ha de tenir és la costum no de dir “m’han dit”, perquè crec que 
les coses, si algú les diu, que ho digui per escrit. Sobre la base de: un li ha dit 
que l’altre li ha dit, l’important són els fets i crec que els fets parlen per sí 
mateixos. 
 
 Jo diria afegeix el Sr. Alcalde que en aquesta proposta allò que és 
fonamental és fixar una posició que l’ideal és que sigui el més col·lectiva 
possible i que té un objectiu. Per una banda, que es conegui aqueix 
posicionament, i sobre la seva base, l’interlocutor de l’Ajuntament en aquest 
tema -que és el Tinent d’Alcalde respectiu- sàpiga que té un determinat suport 
per treballar en una línia que és la de buscar un acord, que, evidentment, ha 
de passar per deixar de costat el traçat que es proposa i tornar a l’antic que 
s’havia pactat i fer-lo sobre la base del diàleg i de la negociació. El Tinent 
d’Alcalde ja ha dit: no hem demanat la dimissió de cap Ministre, ni hem fet 
declaracions explosives a la premsa, ni hem omplert amb informació 
incendiaria les bústies de determinats barris –que ho haguéssim pogut fer-. 
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Amb la documentació que hi ha es pot fer molta demagògia, però no és aquest 
el tema, ni desgastar a ningú, sinó de buscar solucions, i en aqueixa línia és 
en la que s’ha plantejat la proposta. 
 
 Finalment pren la paraula Regidor-Delegat de l’Àrea d’Urbanisme, 
Habitatge i Infraestructures, senyor José Luis Morlanes Galindo, per 
manifestar que del que es tracta és de construir el consens, no hi ha cap altre 
objectiu, per tant, acceptaríem el punt segon, que és que ens reuniríem amb 
totes les associacions de veïns de la Ciutat per informar-los del que es 
planteja, amb totes les associacions de veïns de la ciutat. 
 
 Això seria motiu de consens per part d’EUiA i d’ERC?. Sí, molt bé. 
 
 Pel que respecta al Partit Popular, me’n porto un gran disgust 
perquè crec que en aquesta proposta hi havia la possibilitat de poder posar pel 
damunt  Cornellà  al Partit, i, crec que has posat pel damunt al Partit. 
Considero que és un error molt greu perquè quan està en joc allò que està en 
joc avui, s’ha d’estar pel que s’ha d’estar, i avui toca estar per Cornellà, i si 
avui no s’està per Cornellà durant molt temps es recordarà que no s’ha estat 
per Cornellà. Per tant, demano que donis suport a la proposta pel bé de 
Cornellà fonamentalment. 
 
 
 VOTACIÓ 
 
 Sotmeses a votació les esmenes dels Grups Municipals d’ERC i 
d’EUiA, són aprovades per majoria absoluta dels assistents, amb l’abstenció 
de la Portaveu del Grup Municipal del PP,  senyora Mª Isabel Espinosa 
Fernández. 
 
 
 VOTACIÓ 
 
 Sotmesa a votació l’esmena del Grup Municipal del PP,  és 
rebutjada per majoria absoluta dels assistents, amb els vots en contra dels 
Regidors/es del Grup Municipal del PSC, senyors/es José Montilla Aguilera, 
Vicenç Badenes Teixidó, Antonio Balmón Arévalo, Susana Cordero Rojas, Sergi 
Fernández Mesa, Juan Antonio García Díaz, Cristina Gasull Martínez, Llorenç 
Luna Rodríguez, Manuel Luque del Rio, Perfecto Madrid Olmos, Antonio 
Martínez Flor, Aurora Mendo Sánchez, José Luis Morlanes Galindo, Gloria 
Récio Díaz i Ramon Salabert Parramón; i, dels Regidors/es del Grup Municipal 
d'IC-V, senyora Carmen Romero López i senyors Arnau Funes Romero i Miguel 
López Sánchez; dels Regidors del Grup Municipal Mixt, senyors Alberto García 
Llorente, Antonio Naranjo Hijos; del Portaveu del Grup Municipal de CiU, 
senyor Nèstor Artís i Villena; del Portaveu del Grup Municipal d’EUiA, senyor 
Ignacio Flórez Barrón; i, del Portaveu del Grup Municipal d’ERC, senyor Joan 
Tardà i Coma. 
 



 54

 
 VOTACIÓ 
 
 Sotmès a votació el dictamen és aprovat per majoria absoluta dels 
assistents amb l’abstenció de la Portaveu del Grup Municipal del PP,  senyora 
Mª Isabel Espinosa Fernández. 
 
 
 
 Després d’això la proposta queda redactada en els termes següents: 
 
 
 “La Comissió Informativa d’Obres, Urbanisme, Manteniment, 
Serveis i Medi Ambient  reunida amb l’objectiu d’analitzar l’estudi Informatiu 
Aeroport-Barcelona-carrer Mallorca proposat pel Ministeri de Foment 
constaten: 
 

 Que l’esmentat  estudi és el segon que estudia el traçat de l’AVE al 
seu pas per Cornellà. El primer fou l’anomenat Ramal Ferroviari del Llobregat 
que establia. 
 

1.- Un  doble ramal de l’AVE cap a el port i cap a l’Aeroport fora del 
nucli urbà  

 
2.- Que s’integrava al seu pas per Cornellà, entre la mota del riu i el 

cinturó Litoral, pel que el seu impacte ambiental era molt reduït  
 

C) No afectava a l’aqüífer 
D) La contaminació acústica y visual era reduïda. 

 
3.- El projecte estava consensuat amb l’Ajuntament. 

 
 Que l’estudi informatiu ara presentat, anomenat Aeroport-
Barcelona-carrer Mallorca estableix: 
 

1.- Un nou traçat del tren que no ha estat consultat amb 
l’Ajuntament i que trenca el consens assolit anteriorment. 
L’estudi informatiu proposat, planteja que el nou ramal travessi  
el barri Fontsanta, enderrocant o afectant les següents 
construccions: 

 
G) Col·legi Públic Fontsanta 
H) Vial Llobregat que s’inaugurarà a final de mes. 
I) Nova urbanització del Sector Suris. 
J) Afectarà la urbanització del Trambaix. 
K) Un grup d’habitatges del carrer Soler i Cortada 
L) Una fàbrica. 
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2.- Pretén passar per una zona prevista per a construir una 
residència de Gent Gran i un conjunt d’habitatges de protecció 
oficial. 

 
3.- Té un impacte ambiental, acústic i visual important, passarà per 

l’aqüífer de Cornellà. 
 
 Per tot això el President de la Comissió Informativa, a proposta del 
Regidor d’Urbanisme, Habitatge i Infraestructures i de la regidora de Medi 
Ambient i Sostenibilitat, proposa al Ple de l’Ajuntament, l’adopció dels 
següents  
 

ACORDS 
 
 Primer.- Rebutjar el traçat proposat pel Ministeri de Foment per 
considerar-lo inviable, tècnicament, socialment i medi ambientalment. 
 
 Segon.- Sol·licitar al Ministeri de Foment que reprengui el traçat 
anterior, consensuat amb l’Ajuntament de Cornellà per ser menys agressiu per 
la ciutat des del punt de vista social i medi ambiental. 
 
 Tercer.- Emplaçar a la Generalitat de Catalunya i als Ajuntaments 
afectats a consensuar una Proposta Catalana de Traçat, que respongui a les 
necessitats de transport de Catalunya, que s’integri positivament a les ciutats 
i que ajudi a vertebrar i qualificar el territori. 
 
 Quart.- Elaborar una al·legació contraria al traçat proposat pel 
Ministeri de Foment. 
 
      Cinquè.- Informar a través de la Revista Municipal Cornellà 
Informa, del nou projecte per a la construcció de la línia de Ferrocarril d’Alta 
Velocitat, proposat pel Ministeri de Foment, que trenca el pacte establert fins 
aleshores per les institucions, convocant, així mateix, a les associacions de 
veïns de la situació que genera el nou projecte i alhora puguin formular els 
seus suggeriments i opinions.    

 
 Sisè.- Traslladar el present acord, a la Conselleria d’Obres 

Públiques de la Generalitat de Catalunya, als Ajuntaments afectats i al 
Ministeri de Foment.” 
 
 
 
PROPOSTES DE LA COMISSIÓ INFORMATIVA DE SERVEIS A LA 
PERSONA 
 
 12.- Aprovar l’adhesió de l’Ajuntament de Cornellà de Llobregat 
a la Fundació “Castells Culturals de Catalunya”. 
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 DICTAMEN 
 
 
 “Vist l’escrit tramès el dia 22 de desembre de 1999, pel Director 
Gerent de la Fundació Castells Culturals de Catalunya, invitant a aquesta 
Administració a incorporar-se com a membre de la Fundació, amb una quota 
anual de 30.000 pessetes, amb l’objecte de treballar coordinadament en la 
defensa, promoció i rehabilitació del patrimoni històric-artístic, constituït pels 
Castells de Catalunya. 
 
 Atès que segons els seus Estatuts reguladors, aquesta Fundació té 
per finalitat procedir a la promoció i estimulació de la conservació i protecció 
dels Castells de Catalunya, així com al foment d’activitats d’interès general a 
celebrar en ells, i a la difusió del seu coneixement públic, finalitats coincidents 
amb les obligacions que la legislació vigent en matèria de patrimoni local i 
patrimoni històric-artístic imposa a aquest Ajuntament com a titular 
dominical del Castells de Cornellà de Llobregat. 
 
 Atès que de l’informe emès pel Cap del Departament de Patrimoni 
Cultural, Històric i Biblioteques d’aquest Ajuntament,  es desprèn que la 
Fundació ha portat a terme una important tasca de salvament, rehabilitació i 
promoció dels Castells de Catalunya, canalitzant aquesta feina mitjançant la 
col·laboració amb diferents entitats públiques i privades. 
 
 Per tot això, el Regidor de l’Àrea de Cultura, Esports, Relacions 
Ciutadanes i Cooperació i Solidaritat, en conformitat amb el que disposa la 
Llei Catalana de Fundacions 1/1982, de 13 de març, en concordança amb els 
articles 22.2.b) i 47.3.b) de la Llei 7/1985, de 2 d’abril, Reguladora de les 
Bases de Règim Local, vist l’informe número 35/2000, de data 9 d’octubre, 
emès per la Secretària General d’aquest Ajuntament, proposa al Ple l’adopció 
dels següents 
 

ACORDS 
 

 Primer.- Aprovar l’adhesió d’aquest Ajuntament a la Fundació 
privada Castells Culturals de Catalunya i sol·licitar als seus òrgans de govern 
l’admissió d’aquesta Administració. 
 
 Segon.- Donar la conformitat als Estatuts reguladors de 
l’esmentada Fundació que figuren com a document annex a aquest acord i que 
s’aproven de forma simultània. 
 
 Tercer.- Facultar a l’Alcalde, senyor José Montilla Aguilera, per a la 
firma de tots aquells documents, públics o privats, que siguin necessaris per a 
la formalització d’aquest acord. 
 
 Quart.- Autoritzar la despesa de trenta mil (30.000 pessetes), amb 
aplicació a la partida pressupostària número 61.453AO.48921 – Comissió de 
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Patrimoni, en concepte de quota anual de participació en  el finançament de 
l’esmentada Fundació. 
 
 Cinquè.- Comunicar aquest acord a la Fundació Castells Culturals 
de Catalunya, pel seu coneixement i efectes.” 
 
 
 PRESENTACIÓ I DELIBERACIÓ 
 
 Per part del President-Delegat de la Comissió Informativa de Serveis 
a la Persona, senyor Vicenç Badenes i Teixidó, es fa una explicació del 
dictamen, manifestant que és més una qüestió de formalitzar una relació que 
ja va començar des que vam inaugurar el Castell, sense més implicacions 
econòmiques que trenta mil pessetes a l’any, i, per contra, repercutirien en un 
augment de la programació d’activitats, concerts, música –sobretot clàssica, 
medieval- que ens arribaria a Cornellà a través de la Fundació. 
 
 
 VOTACIÓ 
 
 Sotmès a votació el dictamen és aprovat per unanimitat dels 
assistents. 
 
 
 
 
 13.- Donar suport a “La Marxa Mundial de les Dones 2000”, per 
tal de denunciar la precarietat laboral, la pobresa, i la violència 
psicològica, física i sexual que pateixen. 
 
 DICTAMEN 
 
 
 Atès que diferents ONG’S col·lectius i organitzacions feministes i de 
dones han organitzat una “Marxa Mundial de les dones 2000“ per tal de 
denunciar la precarietat laboral, la pobresa, la violència psicològica, física i 
sexual que pateixen dones arreu del món. 
 
 Atès que aquesta “Marxa Mundial de les Dones 2000“ té com 
objectiu realitzar diversos actes, conferències, marxes, tan a nivell local com 
nacional, al llarg d’aquest any i acabar en una gran concentració a Brussel·les 
el dia 14 d’octubre a Nova York. 
 
 Atès que aquest Ajuntament s’ha manifestat i ha donat suport a 
diverses iniciatives contra la violència envers les dones i la defensa dels drets 
de les dones a tots els nivells, contra la pobresa i en solidaritat amb els països 
més pobres. 
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 En virtut d’aquestes consideracions el President de la Comissió 
informativa de l’Àrea de la Persona, a proposta de la Regidora delegada de 
Salut Pública, Serveis Socials i Dona, proposa al Ple, l’adopció dels següents 
 

ACORDS 
 
 Primer.- Donar suport a la  “Marxa Mundial de les Dones 2000“ per 
tal de denunciar la precarietat laboral, la pobresa, la violència psicològica, 
física i sexual que pateixen i facilitar a les organitzacions de dones de la ciutat 
la màxima informació i suport des d’aquest Ajuntament per a la participació 
en aquesta marxa. 
 
 Segon.- Donar trasllat a la Plataforma “Marxa Mundial de les Dones 
2000“ i a l’entitat “Ca la Dona“ dels acords presos en aquest sentit.” 
 
 
 PRESENTACIÓ I DELIBERACIÓ 
 
 Per part de la senyora Carmen Romero López, com a representant 
del Grup Polític Municipal d'IC-V-EPM, en el Consell de la Dona,  es fa una 
explicació del dictamen manifestant que és una proposta del Consell 
Municipal de la Dona. Aquest Consell ja es va adherir a la “Marxa de les Dones 
2000” i va promoure una acció concreta que va ser una manifestació que es va 
fer el passat dia 17 i allò que demana és que el Ple també s’adhereixi a 
aquesta proposta de donar suport a la “Marxa Mundial de les Dones 2000”. La 
Marxa ja ha acabat perquè va començar als voltants del mes de març a 
Quebec (Canadà), i acabava precisament el 17 d’octubre davant de les Nacions 
Unides a Nova York. 
 
 Però, malgrat que hagi acabat, crec que la demanda del Consell 
Municipal de la Dona és precisament perquè allò que hem de demostrar és 
que la situació de violència que pateixen les dones de tot el món, continua 
sent, molt elevada com pot demostrar, per exemple, l’informe de les Nacions 
Unides sobre l’estat de la població mundial del 2000, en el qual hi ha dades 
realment esgarrifoses: cent trenta milions de dones han estat obligades a 
sotmetre’s a mutilacions sexuals, cada any dos milions de nenes d’entre 5 i 15 
anys són incorporades al mercat del sexe, cinc mil dones i nenes són 
assassinades per la seva família cada any per a recuperar la seva honra, etc. 
etc. un llarg etc. Per tant, crec que les raons sobren. Hi ha segurament més de 
dues mil raons i crec que l’Ajuntament  Ple s’ha d’adherir també a aquesta 
marxa que ha suposat el donar a conèixer aquesta situació de pobresa i 
violència que pateixen les dones del món.     
 
 
 VOTACIÓ 
 
 Sotmès a votació el dictamen és aprovat per unanimitat dels 
assistents. 
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II 
 

PART DE CONTROL 
 
 
 
MOCIONS DELS GRUPS POLÍTICS MUNICIPALS 
 
 
 1.- Moció de tots els Grups Municipals, per un pacte local per a 
una nova ciutadania. 
 
 MOCIÓ 
 
 
 “El Ple de l’Ajuntament en el mes de juliol de l’any 1999 va aprovar 
una moció que, entre els seus acords, reclamava l’impuls des dels poders 
públics d’un diàleg permanent amb els diferents segments de la societat 
catalana, per tal de promoure una cultura de la igualtat i de la solidaritat i, 
sobretot, incorporar i associar a aquest compromís els sectors socials més 
relacionats a la convivència diària amb els immigrants. 
 
 Creiem que ha arribat l’hora d’assumir compromisos i de passar a 
accions concretes, perquè som conscients de tot el que està en joc. Les ciutats 
esdevenen cada dia més culturalment diverses, adquirint una nova 
complexitat que malauradament sovint és percebuda com a conflicte i dificulta 
la cohesió social. 
 
 Per evitar aquestes conseqüències hem de treballar a favor del 
consens en l’adaptació de les polítiques i accions que afectin a la immigració i 
assumir, per part de les forces polítiques, que mai el fet de la immigració 
serveixi com a eina de confrontació política partidista ni d’instrumentalització 
electoral en perjudici de la convivència ciutadana. 
 
 És per això que aquesta nova realitat requereix ser abordada com a 
una qüestió de país i que, per tant, ha de ser tractada necessàriament  des del 
consens, partint de la consideració de la persona immigrada com  un nou 
ciutadà. 
 
 És en aquest sentit que en l’àmbit de l’administració local es prenen 
iniciatives, com és el cas de la Diputació de Barcelona, que ha constituït la 
Comissió Interdepartamental d’Immigració i Ciutadania amb l’objectiu de 
dissenyar polítiques actives i públiques que incideixin socialment des d’una 
concepció integradora, estratègica, comunitària i participativa. D’altra banda 
el Parlament de Catalunya, al debat de l’Estat de l’Autonomia, va aprovar amb 
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el consens de tots els grups parlamentaris, instar al Govern de la Generalitat a 
impulsar un pacte local per a la nova ciutadania. 
 
 Creiem que la ciutat de Cornellà, com a marc de referència històrica 
en relació al fet immigratori, i com a clar exemple de la capacitat i voluntat de 
la seva ciutadania per a facilitar la integració de totes les cultures que formen 
dins del respecte per la pluralitat una nova identitat pròpia, té l’obligació 
moral i responsabilitat pública de continuar treballant per demanar un pas 
més en l’aplicació de polítiques i actuacions que afavoreixin la inserció i la 
integració social d’aquests nous ciutadans. 
 
 És per aquest motiu que els Grups Municipals de l’Ajuntament 
proposen al Ple Municipal de l’Ajuntament l’adopció dels següents 
 

ACORDS 
 
 Primer.- El compromís dels grups municipals de treballar des del 
consens i a favor del consens en les polítiques i accions que afectin a la 
immigració i, de manera especial, el de mai no fer de la immigració una eina 
de confrontació  política partidista ni d’instrumentalització electoral en 
perjudici de la convivència ciutadana. 
 
 Segon.- Manifestar el compromís de l’Ajuntament de Cornellà, en 
participar en el marc de Catalunya, per tal d’impulsar un pacte local per a la 
nova ciutadania conjuntament amb les administracions pertinents i els agents 
socials i econòmics.  
 
 Tercer.- Demanar al Govern de la Generalitat de Catalunya que, 
per tal de poder impulsar des del món local polítiques d’integració, i de foment 
de la igualtat i de ciutadania, s’impulsin noves disposicions legals que 
prevegin un nou marc competencial amb l’assignació de recursos econòmics, 
que permetin als ajuntaments tenir instruments eficaços per establir 
polítiques d’habitatge, educació, treball, i serveis de suport a la família, que 
facilitarien la prevenció de conflictes i ajudaria a la resolució dels mateixos. 
 
 Quart.- Traslladar el present acord al President de la Generalitat de 
Catalunya i als grups parlamentaris del Parlament de Catalunya.” 
 
 
 PRESENTACIÓ I DELIBERACIÓ 
 
 Per part del senyor Antonio Balmón Arévalo, com a Portaveu del 
Grup Municipal Socialista,  es fa una explicació del punt manifestant que 
aquesta Moció guarda relació amb un acord municipal que ja es va prendre al 
juliol de l’any 1999, a on començàvem a abordar, des de l’àmbit municipal, les 
necessitats d’anar trobant camins per forçar solucions a quelcom que cada dia 
ens afecta més a la nostra realitat quotidiana dins de les ciutats. 
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 En aquest sentit el Parlament de Catalunya a l’últim debat de 
l’Estat de l’Autonomia, l’únic acord que van aconseguir consensuar tots els 
Grups Parlamentaris feia referència també a la necessitat de trobar un pacte 
local per aquesta nova situació i, a més, instava al Govern de la Generalitat a 
què fos el promotor d’aquest acord. 
 
 Creiem que en una ciutat com Cornellà on, més o menys,  hi ha un 
3% de persones que tenen la condició d’estrangeres i que, encara que no greus 
problemes en aquests moments derivats d’aqueixes circumstàncies, s’ha 
d’empolsar un nou pas al voltant d’una nova realitat que, en el futur, 
redefinirà el concepte i el contingut de la ciutadania. Els que hi som aquí, crec 
que tenim l’obligació i la responsabilitat de què totes aquelles actuacions que 
en el futur puguem consensuar, estiguin fetes sense ànim 
d’instrumentalització o de trobar una conflictivitat política per utilitzar-ho, 
sobre tot, amb una finalitat partidista. 
 
 Creiem que s’ha d’actuar i endegar polítiques que afavoreixin el 
reconeixement d’aqueixa nova realitat i que actuïn, sobretot, a favor de la 
convivència ciutadana i de la cohesió social. Per això, demanem que 
s’estableixi un pacte local a Cornellà, que es reconegui el paper dels governs 
locals, perquè som les administracions locals que estem governant aquesta 
complexitat, les que hauríem de tenir recursos –com diu la Moció- per poder 
abordar amb major previsió i eficàcia els problemes que s’hi poden derivar 
d’aquesta nova situació. La nostra obligació és actuar en la prevenció dels 
conflictes, i també és generar actuacions que fomentin la cohesió social.  
 
 La finalitat de la Moció és, primer, el compromís de tota la gent que 
fem política en aquesta Ciutat d’actuar d’una forma constructiva en 
l’enfocament i la forma d’encaminar aquesta nova situació que s’anirà donant 
en el futur. 
 
 En segon lloc, manifestar el compromís de l’Ajuntament de  
participar en el marc de Catalunya, - com vam participar en altres marcs que 
són d’àmbit d’administració local- per impulsar aquest consens per a la nova 
ciutadania i, per altra part demanar al Govern de la Generalitat  els recursos i 
l’assignació també d’instruments per poder actuar en  àmbits com l’habitatge, 
l’educació, en el món del treball,  els serveis de suport a la família, que 
evidentment ajudaria i facilitaria la prevenció d’aquests conflictes i ajudaria, 
sobretot, a la resolució dels mateixos. 
 
 I, finalment traslladar aquests acords al President de la Generalitat 
de Catalunya i als Grups Parlamentaris del Parlament de Catalunya. 
 
  
 En aquest moment s’absenta de la sessió el Regidor del Grup 
Municipal Socialista, senyor Vicenç Badenes i Teixidó. 
 
 A continuació intervé el Sr. Joan Tardà i Coma, com a Portaveu del 
Grup Municipal d’ERC, per manifestar que és veritat que la Moció, en la Junta 
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de Portaveus, va ser consensuada per tots, no tant pel text, sinó perquè tots 
estaven d’acord en què el tema exigia una unanimitat que, a més a més, ja 
s’evidencien amb la nostra pràctica. 
 
 En tot cas, una vegada llegida, trobàvem a faltar i consideràvem que 
es podria enriquir amb el següent punt: 
 

“El Plenari de l’Ajuntament de Cornellà es compromet a reivindicar 
de manera permanent el dret a vot de tots els homes i dones que 
resideixin a la ciutat, en entendre que, en les societats lliures i 
democràtiques, és a través del lliure exercici del sufragi universal 
com els individus esdevenen ciutadans i ciutadanes.”   

 
 Seguidament pren la paraula el Portaveu del Grup Municipal 
Socialista, Sr. Antonio Balmón Arévalo per manifestar que el seu Grup 
proposaria només una correcció perquè aquí hi ha un tema que sempre és la 
nacionalitat i, aleshores, intentaríem concretar més aquest aspecte genèric del 
dret del vot fent la següent esmena a l’esmena, i que diria: 
 

“El Plenari de l’Ajuntament de Cornellà es compromet a impulsar el 
reconeixement a tots els estrangers residents del dret de participar 
plenament en les eleccions municipals, en entendre que exercint 
aquest sufragi esdevenen ciutadans i ciutadanes, i aconsegueixen la 
seva integració plena.” 

 
 Per la qual cosa la Moció quedaria redactada en els termes 
següents: 
 
 “El Ple de l’Ajuntament en el mes de juliol de l’any 1999 va aprovar 
una moció que, entre els seus acords, reclamava l’impuls des dels poders 
públics d’un diàleg permanent amb els diferents segments de la societat 
catalana, per tal de promoure una cultura de la igualtat i de la solidaritat i, 
sobretot, incorporar i associar a aquest compromís els sectors socials més 
relacionats a la convivència diària amb els immigrants. 
 
 Creiem que ha arribat l’hora d’assumir compromisos i de passar a 
accions concretes, perquè som conscients de tot el que està en joc. Les ciutats 
esdevenen cada dia més culturalment diverses, adquirint una nova 
complexitat que malauradament sovint és percebuda com a conflicte i dificulta 
la cohesió social. 
 
 Per evitar aquestes conseqüències hem de treballar a favor del 
consens en l’adaptació de les polítiques i accions que afectin a la immigració i 
assumir, per part de les forces polítiques, que mai el fet de la immigració 
serveixi com a eina de confrontació política partidista ni d’instrumentalització 
electoral en perjudici de la convivència ciutadana. 
 
 És per això que aquesta nova realitat requereix ser abordada com a 
una qüestió de país i que, per tant, ha de ser tractada necessàriament  des del 
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consens, partint de la consideració de la persona immigrada com  un nou 
ciutadà. 
 
 És en aquest sentit que en l’àmbit de l’administració local es prenen 
iniciatives, com és el cas de la Diputació de Barcelona, que ha constituït la 
Comissió Interdepartamental d’Immigració i Ciutadania amb l’objectiu de 
dissenyar polítiques actives i públiques que incideixin socialment des d’una 
concepció integradora, estratègica, comunitària i participativa. D’altra banda 
el Parlament de Catalunya, al debat de l’Estat de l’Autonomia, va aprovar amb 
el consens de tots els grups parlamentaris, instar al Govern de la Generalitat a 
impulsar un pacte local per a la nova ciutadania. 
 
 Creiem que la ciutat de Cornellà, com a marc de referència històrica 
en relació al fet immigratori, i com a clar exemple de la capacitat i voluntat de 
la seva ciutadania per a facilitar la integració de totes les cultures que formen 
dins del respecte per la pluralitat una nova identitat pròpia, té l’obligació 
moral i responsabilitat pública de continuar treballant per demanar un pas 
més en l’aplicació de polítiques i actuacions que afavoreixin la inserció i la 
integració social d’aquests nous ciutadans. 
 
 És per aquest motiu que els Grups Municipals de l’Ajuntament 
proposen al Ple Municipal de l’Ajuntament l’adopció dels següents 
 

ACORDS 
 
 Primer.- El compromís dels grups municipals de treballar des del 
consens i a favor del consens en les polítiques i accions que afectin a la 
immigració i, de manera especial, el de mai no fer de la immigració una eina 
de confrontació  política partidista ni d’instrumentalització electoral en 
perjudici de la convivència ciutadana. 
 
 Segon.- Manifestar el compromís de l’Ajuntament de Cornellà, en 
participar en el marc de Catalunya, per tal d’impulsar un pacte local per a la 
nova ciutadania conjuntament amb les administracions pertinents i els agents 
socials i econòmics.  
 
 Tercer.- Demanar al Govern de la Generalitat de Catalunya que, 
per tal de poder impulsar des del món local polítiques d’integració, i de foment 
de la igualtat i de ciutadania, s’impulsin noves disposicions legals que 
prevegin un nou marc competencial amb l’assignació de recursos econòmics, 
que permetin als ajuntaments tenir instruments eficaços per establir 
polítiques d’habitatge, educació, treball, i serveis de suport a la família, que 
facilitarien la prevenció de conflictes i ajudaria a la resolució dels mateixos. 
 
 Quart.- El Plenari de l’Ajuntament de Cornellà es compromet a 
impulsar el reconeixement a tots els estrangers residents del dret de participar 
plenament en les eleccions municipals, en entendre que exercint aquest 
sufragi esdevenen ciutadans i ciutadanes, i aconsegueixen la seva integració 
plena. 
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 Cinquè.- Traslladar el present acord al President de la Generalitat 
de Catalunya i als grups parlamentaris del Parlament de Catalunya.” 
 
 
 
 VOTACIÓ 
 
 Sotmesa a votació la Moció és aprovada per unanimitat dels 
assistents, amb la incorporació de l’esmena presentada pel Grup Municipal 
Socialista, i, pel que fa l’esmena presentada pel Grup Municipal d’ERC, es 
retira pel seu Portaveu. 
 
 
 
 
 2.- Moció del Grup Municipal d’ERC, referida a la publicació a la 
revista Cornellà Informa d’opinions adreçades, mitjançant carta, per uns 
ciutadans. 
 
 MOCIÓ 
 
 
 “Atesa la voluntat de conseqüència amb la idea expressada pel Grup 
Municipal d’ERC en una anterior sessió plenària del nostre Ajuntament 
celebrada el mes de novembre de 1999 referida a la necessitat de respectar el 
dret de participació de la ciutadania en la publicació municipal Cornellà 
Informa, actualment vulnerats per la negativa del govern de la ciutat de no 
permetre que una pàgina de l’esmentada revista sigui dedicada a la lliure 
expressió dels cornellanencs i cornellanenques i de les entitats de la ciutat, 
 
 Atès que els ciutadans Joan Vicente i Martí, amb D.N.I 37.451.452; 
Jordi Flores Romero, amb D.N.I 38.460.065;. i  Elisabet Badia i Mairal  amb 
D.N.I. 46.559.274, els quals, convençuts que els empara  el dret democràtic de 
poder reflectir  els seus parers  referits a temes de la localitat en la revista 
pública Cornellà Informa, ens han fet arribar les seves cartes, 
 
 Proposem al Plenari l’adopció dels següents 
 

ACORDS 
 
 Primer.- Reconèixer el dret d’aquests ciutadans, així com el de 
qualsevol altre que vulgui actuar d’igual manera,  a poder veure reproduïdes 
les seves opinions  en la revista Cornellà Informa. 
 
 Segon.- Procedir a la publicació dels textos que adjuntem. 
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 Tercer.- Aprofitar l’avinentesa per tal que, a partir del proper 
número de la publicació Cornellà Informa del mes d’octubre,  es fixi una  
secció oberta a la ciutadania, que se’n faci publicitat i s’hi estimuli la 
participació.” 
 
 
 PRESENTACIÓ I DELIBERACIÓ 
 
 Per part del senyo Joan Tardà i Coma, com a Portaveu del Grup 
Municipal d’ERC, es fa una explicació de la Moció, manifestant que presenten 
aquesta Moció impulsada per uns ciutadans que ens han fet arribar unes 
cartes relacionades amb coses tan quotidianes com qüestions dels avis, una 
altra carta que parla de la retolació dels carrers, és a dir, temes d’aquests que 
afecten als ciutadans i que són sensibles. Aquestes cartes les hem passades 
també a la Secretaria, és a dir, que estan aquí i que les hem fetes arribar.    
 
 A continuació intervé el senyor Antonio Balmón Arévalo, com a 
Portaveu del Grup Municipal Socialista, per manifestar breument perquè ja 
hem fet un debat més ampli en altres Plens sobre temes del Cornellà Informa, 
crec que, en aquest mandat, serà molt difícil que ens posem d’acord sobre 
aquesta qüestió perquè tenim un concepte molt diferent sobre el que entenem 
per informació municipal.  
 
 El Cornellà Informa és un butlletí d’informació municipal, no pretén 
cap altra cosa, i per sort – i ja ho hem dit moltes vegades- en la nostra societat 
hi ha molts mitjans, privats, plurals, que permeten no la crítica sinó la 
participació i, per cert, s’exerceixen. Per tant, no és un problema de canals de 
comunicació entre l’Ajuntament i el ciutadans, simplement, és que mai ens 
posarem d’acord, -sembla ser- sobre la concepció que tenim, sobre la forma 
que l’Ajuntament es comunica i informa als seus ciutadans.    
 
 
 VOTACIÓ 
 
 Sotmesa a votació la Moció és rebutjada per majoria absoluta dels 
assistents, amb els vots en contra dels Regidors/es del Grup Municipal del 
PSC, senyors/es José Montilla Aguilera, Antonio Balmón Arévalo, Susana 
Cordero Rojas, Sergi Fernández Mesa, Juan Antonio García Díaz, Cristina 
Gasull Martínez, Llorenç Luna Rodríguez, Manuel Luque del Rio, Perfecto 
Madrid Olmos, Antonio Martínez Flor, Aurora Mendo Sánchez, José Luis 
Morlanes Galindo, Gloria Récio Díaz i Ramon Salabert Parramón; i, dels 
Regidors/es del Grup Municipal d'IC-V, senyora Carmen Romero López i 
senyors Arnau Funes Romero i Miguel López Sánchez; i, amb l’abstenció de la 
Regidora del Grup Municipal del PP, senyora Mª Isabel Espinosa Fernández; 
dels Regidors del Grup Municipal Mixt, senyors Alberto García Llorente, 
Antonio Naranjo Hijos;  i, del Portaveu del Grup Municipal de CiU, senyor 
Nèstor Artís i Villena.  
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 3.- Moció del Grup Municipal d’ERC, referida a l’acte de 
signatura d’un protocol entre la Federació Catalana de Tennis i el Comitè 
Olímpic Internacional. 
 
 MOCIÓ 
 
 
 “Atès que el dia 24 de desembre de 1999 se signà un protocol entre 
dues entitats privades, la Federació Catalana de Tennis i el Comitè Olímpic 
Internacional en una dependència municipal com ara és el Palau-Museu de 
Can Mercader, 
 
 Atès que l’acta al qual fem esment fou presidit pel nostre batlle José 
Montilla, tal com reflectí la revista municipal Cornellà Informa, en el seu 
número 161, amb suport fins i tot fotogràfic, 
 
 Atès que el contingut del protocol té relació amb una informació 
facilitada pel tinent d’alcalde d’Obres i Urbanisme referida a la construcció 
d’un centre esportiu per a tennistes d’elit a ubicar en l’indret del terme 
municipal sobre el qual actua el projectat Pla Ribera-Serrallo, 
 
 Atès que en diverses ocasions hem sol·licitat i ens ha estat negada 
la possibilitat de conèixer el contingut del protocol  
 
 Atès que ens consta que l’Ajuntament malgrat no ser-ne signatari 
en coneix el contingut i, possiblement, en recolza els objectius, 
 
 Atès que el Grup Municipal d’ERC, com a integrant del Plenari, ha 
de gaudir dels mateixos drets i obligacions a l’hora de tenir accés a la 
informació, 
 
 Es proposa al Plenari prendre el següent  
 

ACORD 
 
 Únic.- Lliurar al Grup Municipal d’ERC, així com a la resta de 
Grups Municipals que manifestin el mateix desig, còpia del protocol (o bé se’ns 
n’expliciti el contingut) que en el seu dia se signà en el Palau-Museu de Can 
Mercader entre el Comitè Olímpic Internacional i la Federació Catalana de 
Tennis.”  
 
 
 PRESENTACIÓ I DELIBERACIÓ 
 
 Per part del senyor Joan Tardà i Coma, com a Portaveu del Grup 
Municipal d’ERC, es fa una explicació de la Moció, manifestant que com 
sabeu, una vegada ho vam demanar sota l’epígraf de “prec”, ens vàreu  
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respondre a caixes destemprades. Ara ho presentem a través d’una Moció, 
estem convençuts que el Sr. Alcalde sabia on anava, no crec que funcioni de 
manera tan autòmat, tan amunt i avall que no sàpiga a on va, i a més a més 
considero que aquests dos ens privats, els seus representants, no deurien 
anar-se i no lliurar-li una còpia al Sr. Alcalde. I, a més, si això és tan 
important, tal com diu la revista municipal, perquè nosaltres no tenim dret a 
saber-ho?. No ho entenem. 
     
 Tot seguit pren la paraula el Sr. Alcalde, José Montilla Aguilera per 
manifestar que l’Alcalde sabia on anava, perquè, a més a més, estàveu 
convidats tots els Grups, si haguéssiu anat, no demanaríeu avui el document, 
però, en qualsevol cas, el Sr. Morlanes té la paraula. 
 
 Intervé en aquest moment el Regidor-Delegat de l’Àrea d’Urbanisme, 
Habitatge i Infraestructures, senyor José Luis Morlanes Galindo, per 
manifestar que com tots sabeu, l’Ajuntament de Cornellà no era signant del 
protocol, era un protocol entre el Comitè Olímpic Internacional, la Fundació 
Solidaritat Olímpica i la Federació Catalana de Tennis, i allà ens vam 
congregar un conjunt d’institucions que vèiem amb simpatia aquest protocol. 
Es va congregar un conjunt d’institucions com el Govern de Catalunya, a 
través del Conseller de Cultura, el President de la Diputació de Barcelona i 
l’Alcalde de la nostra Ciutat, entre d’altres personalitats, va estar també el 
President de la Federació Europea de Tennis i altres que hi érem allà, una 
mica donant suport i animant  amb la nostra presència el motiu del conveni. 
 
  Només van signar el COI i la Federació Catalana i nosaltres no 
tenim per costum donar documents que no signem i penso que això s’ha 
d’entendre no com una negació ni com una ofensa, sinó com un principi ètic 
de cadascú, és a dir, el nostre és que els documents els han de donar els que 
els signen. 
 
 Aquest matí he demanat el document a la Federació Catalana de 
Tennis, perquè, entre d’altres coses, el Portaveu d’Esquerra Republicana i jo 
vàrem tenir el plaer de parlar ahir sobre aquest tema. El conveni recull la 
relació entre ell COI i la Federació Catalana per donar beques als nens i nenes, 
joves, que vinguin d’altres països a  fer la formació a aquesta instal·lació 
durant el temps de formació. Recull que es farà una revisió mèdica, que han 
de tenir una habitació en condicions, han de tenir un monitor. 
 
 Tot això és el que recull el conveni, i ara ve la pregunta: voleu el 
conveni sabent que allò que recull són les relacions de beques del COI i de la 
Federació Catalana perquè aquests joves, nens i nenes, facin la formació?, el 
voleu?, si el voleu m’ho dieu, i jo, si el Sr. Alcalde està d’acord –per suposat-, 
demanaré permís a la Federació Catalana de Tennis i al COI per a donar-vos 
una còpia. 
  
 Seguidament pren la paraula el senyor Joan Tardà i Coma, per 
manifestar que si el contingut del protocol és aquest, té ganes de riure, si 
només diu això, no entenc tanta parafernalia, i, a més a més,  si vol li 
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contestaré que no vaig anar-hi per no haver estat al costat del Sr. Samaranch, 
ja que a aquest senyor li he vist a Cornellà passejant amb camisa blava quan 
jo era petit, és a dir, per a mi no era gaudir de res trobar-me amb el Sr. 
Samaranch. 
 
 Si el contingut del protocol és aquest, perquè no m’ho contestava 
quan ho vam demanar fa un any, just al cap d’uns dies d’haver-se signat el 
protocol?. 
 
 I, per altra banda, en aquests moments, trobo una mica vacu que es 
signés un protocol, se’n donés tanta ressonància mediàtica, quan només diu 
això que dieu que diu, no acabo de lligar, ara que és possible però, en tot cas, 
ho trobo una mica surrealista.  
 
 Per cert, en el plafó que surt reproduït al Cornellà Informa –malgrat 
que l’Ajuntament no intervé- es veu una fotografia en color i es veu l’escut de 
la Federació Catalana de Tennis i l’escut de Cornellà, és a dir, l’Ajuntament de 
Cornellà sí que hi era part, hi era l’Alcalde, es feia a Can Mercader i els plafons 
reflectien l’escut de l’Ajuntament, a part del Sr. Samaranch allà. 
 
 A continuació intervé el Regidor-Delegat de l’Àrea d’Urbanisme, 
Habitatge i Infraestructures, senyor José Luis Morlanes Galindo, per 
manifestar que probablement es quedin una mica decebuts del contingut però, 
de vegades, les coses són més normals del que pensem que són. Es feia un 
acte que té un simbolisme important -i no tenim perquè estar d’acord-, però el 
fet que el Comitè Olímpic Internacional doni suport al Centre de Cornellà com 
a escola de formació de joves de tot el món, per a nosaltres és important 
perquè pensem que això li dóna una imatge i una perspectiva a la Ciutat que 
creiem que és bona. 
 
 Hem dit en aquest Ple que nosaltres veiem amb simpatia aquest 
projecte, amb el suport de Catalunya, per la Diputació, per la Federació 
Internacional, pel COI, l’Ajuntament donarà un cop de mà, és que no ens 
amaguem de res, però heu demanat un conveni entre parts que no signa 
l’Ajuntament, i, per cortesia, crec que no és correcte donar-lo, i una vegada 
que ho hem llegit com diu la Moció: “o bé se’ns n’expliciti el contingut”, i jo és 
el que he fet. 
 
 Finalment intervé el Sr. Alcalde per manifestar que el tema està més 
que clar. Intervé el Sr. Tardà dient que la pregunta era per què no ens ho 
havíeu dit abans. Contestant el Sr. Alcalde que hem establert un precedent 
amb el qual jo tinc, fins i tot, algunes objeccions, és a dir, la informació que 
nosaltres tinguem que afectin a tercers però en la que l’Ajuntament no és art i 
part, perquè el fer un plafó amb una foto de la instal·lació –perquè molta gent 
de la que venia ni ha estat en la instal·lació ni sabia on era- és una 
participació relativa. 
 
 En qualsevol dels casos l’Ajuntament ni va signar ni va adquirir cap 
compromís, al marge de la voluntat que ha expressat el Sr. Morlanes, de no 
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revelar coses que signen tercers, ara com sigui que semblava que volguéssim 
ocultar alguna cosa o que hagués un especial interès, doncs ho deixarem aquí. 
I entenc que la Moció es retira, i no es vota perquè s’han donat les 
explicacions, proposta que és acceptada pel Portaveu del Grup proponent, que 
procedeix a la retirada d’aquesta Moció.    
 
 
 
 4.- Precs i preguntes. 
 
 
 En primer lloc pren la paraula el senyor Joan Tardà i Coma, com a 
Portaveu del Grup Municipal d’ERC, per manifestar que és un prec referit a 
una moció presentada mesos enrere i que va ser aprovada, la qual feia 
referència a la demanda de canviar els noms de les estacions del Metro de la 
línia V que transcorren pel nostre terme municipal. Ja se’ns va dir aleshores 
que aniria lent, i ho sabem, i per això preguntem com està.   
 
 “En nom del Grup Municipal d’ERC li adreço el següent prec amb la 
intenció que en manifesti el compromís d’executar-lo en la Sessió Plenària, 
que s’ha de celebrar el dia 26 d’octubre, referit a una moció presentada el mes 
de  1999 en relació a la demanda de canvi de nom de les diferents estacions 
del ferrocarril  metropolità a Cornellà. 
 
 
 El mes de juliol de 1999, el Grup Municipal d’ERC presentà una 
moció al Plenari Municipal amb la voluntat que s’acceptés la proposta de 
procedir a demanar el canvi de nom de les tres estacions de metro de la línia V 
que pertanyen al nostre municipi. En aquella Sessió Plenària, el conjunt dels 
regidors aprovaren de sol·licitar els següents canvis: 
 
 Cornellà per Cornellà-Centre 
 Gavarra per Cornellà-La Gavarra 
 Sant Ildefons  per Cornellà-Sant Ildefons. 
 
 Tal com consta en l’acta del Plenari núm. 10/99: 
 
  “Després d’això es sotmet a votació la Moció, amb el text que a 
continuació es transcriu, i és aprovada per unanimitat dels assistents: 
 
 1.- Sol·licitar als organismes superior competents els següents 
canvis en el nom de les tres estacions cornellanenques de la Línia V: 
 Sant Ildefons substituït pel de Cornellà-Sant Ildefons. 
 Gavarra substituït pel de Cornellà-La Gavarra 
 Cornellà substituït pel de Cornellà-Centre 
 
 2.- Que l’ens responsable executi els canvis aprovats als 
nomenclàtors, mobiliari informatiu, unitats mòbils, guies, etc.” 
 



 70

 És per això que, transcorreguts 15 mesos, desitgem de saber quins 
han estat els passos que s’han fet, alhora que demanem que se’ns passi còpia 
dels textos que s’han adreçat a les instàncies encarregades de dur a terme el 
canvi sol·licitat. Finalment, voldríem  saber quan considera el govern de la 
ciutat que finalment podrà procedir-se a executar allò aprovat.” 
 
 Se m’ha contestat, el que passa que la resposta teòricament me 
l’havies de donar no abans sinó ara. Balmón contesta que la resposta està en 
la documentació que li ha lliurat i ara nosaltres farem gestions per intentar 
que quan es procedeixi a treballar aquest tema de les línies, a veure si és 
possible avançar en aquesta qüestió. 
 
 Pren de nou la paraula el Portaveu del Grup Municipal d’ERC, 
senyor Joan Tardà i Coma, per manifestar que ho deia només perquè el 
tarannà de la resposta és “intentarem”, és a dir, que hem d’estar vigilants i 
“apretar-los”.  
 
 Continua amb la paraula el Sr. Tardà manifestant que té un altre 
prec que diu el següent:  
 
 “Hem pogut observar que la fàbrica Bagaria, element arquitectònic 
inclòs en el Catàleg de Protecció aprovat pel nostre Ajuntament, considerat 
alhora un dels exemples d’arquitectura més notable pel que fa al modernisme 
aplicat a les instal·lacions industrials,  pateix  un procés accelerat de 
deteriorament, malgrat que una part de les dependències són de propietat 
municipal. 
  
 Darrerament, també, hem hagut de presenciar i denunciar 
l’atemptat que han sofert les columnes pre-romàniques de la façana de 
l’Ajuntament, fet que ben segur que contribueix a accelerar el procés de 
deteriorament d’aquestes peces, ja prou  atacades per d’altres elements 
agressius, com ara la contaminació dels vehicles. 
 
 Per la qual cosa li agrairem que accepti de fer elaborar un dictamen 
per part dels serveis tècnics municipals a fi que puguem conèixer-ne els estats 
actuals i reals, pas previ per proposar-nos d’altres aportacions que en 
resolguin els hipotètics dèficits.” 
 
 A continua el Sr. Tardà afegeix hi ha una pregunta que ha de dir 
que també ha estat molt ben contestada per part del Sr. Salabert, i que diu el 
següent:  
  
 “Hem observat que d’ençà fa uns mesos la discoteca Piramid, 
instal·lada en un espai de propietat municipal, és tancada. És per això que  
desitjaríem de conèixer les causes d’aquesta inactivitat, tot entenent que ens 
pertoca de saber-ho sempre i quan no sigui producte d’una decisió d’estricta 
competència dels qui en tenen l’usdefruit, així com la situació actual d’aquesta 
instal·lació i les intencions del Govern de la ciutat pel que fa al seu futur 
immediat.” 
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 Certament, continua el Sr. Tardà, vam veure que la Piramid no 
funcionava i volíem saber que hi havia passat i certament la resposta és molt 
exhaustiva.    
 
 Seguidament pren la paraula Regidor-Delegat de l’Àrea 
d’Urbanisme, Habitatge i Infraestructures, senyor José Luis Morlanes Galindo, 
per contestant al Sr. Tardà, sobre el tema de Can Bagaria dir que estan 
pensant en què aquesta serà una de les peces que en el futur s’haurà d’actuar 
sobre ella a mig termini. 
 
 Quant al tema de les columnes intervé el Sr. Martínez Flor, 
assenyalant que fa bastant temps, un any i mig o dos, es va fer un estudi de 
les columnes, i la seva restauració en part. Es van massillar les columnes per 
protegir-les i, en aquell moment, per part dels tècnics que la restauraven, hi 
havia una proposta  entre els tècnics i el responsable, del Patrimoni 
Municipal, es va rebutjar la idea de posar-li una caperutxa de metacrilato, 
perquè, primer, perdrien tota l’estètica i, a més, era ratllable, aleshores no 
sabien que era pitjor, perquè si es ratlla el metacrilato al final acaben també 
tapant-les, i en aquell moment es va desestimar. L’estudi ja està fet i us poden 
passar l’informe que van fer perquè no es deterioressin. 
 
 A continuació intervé el senyor Ignacio Flórez Barrón, com a 
Portaveu del Grup Municipal d’EUiA, per manifestar que té dos precs. En 
principi, com tots sabeu, l’Ajuntament de Barcelona ha aprovat i s’ha posat en 
execució des del passat mes de setembre, l’Ordenança per a l’aplicació de 
plaques solars tèrmiques en tots els edificis nous i rehabilitats, i això 
demostra que no és inviable ni econòmica ni ecològicament ni il·legal. Ja he 
passat una còpia al Sr. Morlanes,  la Sra. Romero ja la tenia també.     
 
 Què se sap d’això?. I que s’obtingui tota la informació tècnica, 
jurídica i econòmica per crear la nostra i iniciar el procés d’aplicació en la 
nostra ciutat, i,  
 
 En segon lloc: abans d’iniciar qualsevol altra nova obra o 
rehabilitació, -ja sigui pública o privada- però especialment les públiques, 
s’estudiïn les avantatges i inconvenients per a la corresponent aplicació 
d’aquestes tecnologies. Només demano que es faci aquest estudi. 
 
 Per altra banda, continua manifestant el Sr. Flórez, m’ha arribat 
una informació, bastant fidedigna perquè hi ha algun document escrit, de què 
entre les empreses que concursen pel tema de l’edifici, de la Coral “La Unió”,  
em deien que era l’assegurança de “El Ocaso”, per construir un tanatori. I jo 
plantejo, -i que se’n tingui en compte això- seria el primer tanatori en 
Catalunya que seria de propietat privada i això comportaria una sèrie de 
dependències d’altres funeràries, i, sobretot, d’aquells que no fóssim socis o 
abonats a aquesta companyia de segurs. Per tant, si això és així, continua 
manifestant el Sr. Flórez, i se’n donés el cas, que es tracti amb tota la cura i 
compte que això requereix.   
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III 
  
 

ASSUMPTES URGENTS 
 
 Tot seguit es fa avinent que hi ha assumptes que,  tot i no ser a 
l'ordre del dia, cal tractar atesa la seva urgència. Per això, i a proposta de 
l'Alcaldia-Presidència, s'acorda, per unanimitat, declarar-los d'urgència, de 
conformitat amb el que disposa l'article 47.2, del Reial Decret Legislatiu 
781/1986, de 18 d'abril, i es passa a tractar els assumptes següents: 
 
 
 
 
 PROPOSTA DE L’ÀREA D’INTERIOR, COMERÇ I COMUNICACIÓ  
 
 
 1.- Sol·licitar del Departament d’Ensenyament de la Generalitat 
de Catalunya, autorització per procedir a la desafectació de 152,50 m2. 
de l’edifici del Col·legi Públic Abad Oliva, fins a completar els 253,50 m2. 
que utilitza l’escola Bressol Edelweis. 
 
 DICTAMEN 
 
 
 “Atès que l’acord del Ple Municipal de data 29 de juny de 2000, 
acordava “Iniciar els tràmits adients, per tal que l’Escola Bressol Edelweiss 
sigui autoritzada pel Departament d’Ensenyament de la Generalitat de 
Catalunya, i en conseqüència assumir la titularitat de l’Escola Bressol 
Edelweiss, situada al Centre Públic d’Educació Infantil i Primària “Abat Oliba”. 
 
 Atès que al mateix Ple Municipal es va ratificar l’acord del President 
de l’Institut Municipal d’Educació relatiu a la denúncia del conveni subscrit 
entre l’Ajuntament de Cornellà i l’Associació de Pares del Col·legi Públic Abat 
Oliba en data 20 de maig de 1994, relatiu a la cessió de l’ús de dues aules de 
l’esmentat centre per prestar el servei de l’Escola Bressol Edelweiss, el qual va 
ser aprovat pel Ple Municipal de data 26 de maig de 1994, deixant-lo sense 
efectes de l’1 de setembre de 2000. 
 
 Atès que mitjançant resolució de 25 d’abril de 1994, del Delegat 
Territorial d’Ensenyament de la Generalitat obrant a l’expedient ja es van 
desafectar dues aules del C.P. Abad Oliva de 50,50 m2 cadascuna, totalitzant 
un total de 101 m2, aprovat en acord de Ple Municipal de 26 maig de 1994. 
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 Vistos els informes de la Directora de l’Institut Municipal 
d’Educació i del Cap del Departament de Contractació de Patrimoni, en els que 
s’informa favorablement a la sol·licitud, atès que es garanteix la deguda 
escolarització del alumnes del Col·legi Públic Abat Oliva. 
 
 Vist la documentació i plànols annexes obrants a l’expedient 
relativa a la superfície de la que es ocupa la Escola Bressol Edelweiss suma un 
total  de 253,50 m2 situat a l’ala esquerra de l’edifici a on es troba el Col·legi 
Públic Abat Oliva, al primer pis, i disposa de tres aules amb canviador, una 
sala d’espai comú, el vestíbul, un petit magatzem de material i una cambra de 
bany i un vestidor amb dutxa pels mestres, del que 101 m2 corresponen a 
dues aules de 50,50 m2 cadascuna, ja es van desafectar mitjançant resolució 
de 25 d’abril de 1994, del Delegat Territorial d’Ensenyament de la Generalitat, 
aprovant-se  en acord de Ple Municipal de 26 maig de 1994 
 
 Atès que de conformitat al que disposa l’article 25 del Reglament de 
Patrimoni dels Ens Locals i l’article 3 del Decret 212/1994 de 26 de juliol els 
Ajuntaments han de sol·licitar autorització del Departament d’Ensenyament 
per a procedir a la desafectació dels edificis de titularitat municipal destinats  
a centres docents o serveis educatius. 
 
 El Tinent d’Alcalde de Interior, Comerç i Comunicació proposa al Ple 
l’adopció dels següents 
 

ACORDS 
 
 Primer.- Sol·licitar del Departament d’Ensenyament de la 
Generalitat de Catalunya, autorització per a procedir a la desafectació de 
152,50 m2 de l’edifici del Col.legi Públic Abat Oliva, fins a completar els 
253’50 m2, que utilitza l’escola Bressol Edelweiss situat a l’ala esquerra del 
edifici a on es troba el Col·legi Públic Abat Oliva, al primer pis, i que disposa 
de tres aules amb canviador (dues de superfície 50,50 m2 ja desafectades a 
1994), una sala d’espai comú, el vestíbul, un petit magatzem de material i una 
cambra de bany i un vestidor amb dutxa pels mestres, de conformitat al que 
s’indica als plànols que s’adjunten com annexos a aquest acord amb la 
finalitat de poder realitzar els tràmits corresponent a la legalització de  la llar 
d’Infants Edelweiss necessària per la ciutat. 
 
 Segon.- Comunicar aquest acord a l’Institut Municipal d’Educació, 
al Departament d’Ensenyament de la Generalitat de Catalunya i la Intervenció 
Municipal.”  
 
 
 PRESENTACIÓ I DELIBERACIÓ 
 
 Per part del senyor Antonio Balmón Arévalo, com a Tinent d’Alcalde 
d’Interior, Comerç i Comunicació, es fa una explicació, manifestant que  
l’acord té per objecte poder continuar tramitant –per part de la Generalitat- 
l’acord que ja vam aprovar en un Ple. S’han de desafectar alguns espais del 
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Centre Educatiu i traspassar-los per una guarderia a tres aules i alguns 
espais comuns del Centre de l’Abad Oliva.  
 
 
 VOTACIÓ 
 
 Sotmès a votació el dictamen és aprovat per unanimitat dels 
assistents. 
 
 
 
 
 I no havent-hi més assumptes a tractar, s'aixeca la  sessió a 
indicació de la Presidència, quan són les vint-i-dos hores i quaranta-cinc 
minuts, de la qual s’estenc la present acta, que és signada per l'Alcalde-
President, juntament amb mi, la Secretària General, que ho certifico. 


